
در آستانه عید سعید فطر:

میزان زکات فطریه از سوی مراجع تقلید
 اعلام شد

چه زمان می توان سهام عدالت خود را فروخت؟

مدیرکل امور مالیاتی استان قم تأکید کرد:

مالیات صنایع مستقر در قم به 
مردم منطقه بازگردانده شود 
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توضیحات عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال درباره برکناری رئیس هیات قم :

مجمع فوق العاده هیات 
فوتبال قم کاملا قانونی بود
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تابع نظرات اعضای مجمع و جامعه فوتبال استان قم شوید
اهلیت  درخواست کنندگان مجمع برای ما اثبات شد

۵۲ درصد از 
جمعیت کیفری قم

 از زندان آزاد
 یا به مرخصی رفتند

مدیر گروه سلامت خانواده، جمعیت و مدارس مرکز بهداشت قم گفت: نرخ رشد 
جمعیت در این استان ۲.۱ تا ۲.۲ درصد در شهر و روستاست که بحرانی نیست.  
مریم خاکبازان با تاکید بر مطلوب تر شدن نرخ رشد جمعیت در قم، افزود: نرخ رشد 
جمعیت در قم، نرخ جایگزین جمعیت است،  به این معنا که میزان باروری منجر به 
جبران جمعیت در گذشته با جمعیت جدید می شود. وی اضافه کرد: متوسط تعداد 
فرزند در خانواده های قمی ۲ تا ۲.۲ می باشد که نسبت به برخی استان های کشور، در 
وضعیت بهتری قرار داریم. وی با اشاره به کاهش ۱۳ درصدی تولد در ۱۱ ماه پارسال

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: شیوع کرونا، توجه به فضای مجازی 
را در مجموعه اوقاف بیشتر کرده و درصدد هستیم اینگونه فعالیت های تبلیغی و 
معرفتی را گسترش دهیم.  حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در نشست 
راسخون  اطلاع رسانی  فرهنگی  پایگاه  دست اندرکاران  و  سیاستگذاری  شورای 
راسخون با رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد 
اظهار کرد: فضای مجازی مسئله مهمی در دنیای امروز است و رهبر معظم انقلاب 

هم بر این مسئله یعنی استفاده صحیح و کارآمد از این ابزار مدرن تاکید فراوانی

مدیرگروه سلامت مرکز بهداشت قم:

نرخ رشد جمعیت در قم بحرانی نیست
 مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

فعالیت های مجازی اوقاف گسترش می یابد
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مرحله  در  ما  هنوز  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
مدیریت و کنترل بیماری بوده و به مرحله مهار کامل ویروس کرونا 
نرسیده ایم.  در حالی که برخی خبرها یا اظهارنظر از برخی تریبون 
ها القای کننده پایان بحران کرونا در برخی مناطق کشور از جمله 
قم است و فعالیت های اجتماعی و اقتصادی نیز به سرعت به 
حالت عادی بازم می گردد و رعایت نسبتی اصول بهداشتی و 
فاصله گذاری اجتماعی نیز رنگ می بازد، دکتر محمدرضا قدیر 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید دارد که شرایط هنوز عادی

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم از بهسازی و 
مرمت روکش آسفالت ۱۳۹ کیلومتر از راه های استان تا پایان سال 
جاری خبر داد.  محمد حسن کلهری با اعلام این خبر اظهارداشت: 
یکی از اولویت های این اداره کل در سال جاری است که یکصد و ۳۹ 
کیلومتر از راه های استان را در قالب ۱۴ پروژه عمرانی و با اعتباری 
بالغ بر ۶۷۵ میلیارد ریال مرمت و بهسازی کنیم. کلهری افزود: 
روکش آسفالت لایه نازک باند شمالی کمربندی قم اراک و بزرگراه 
قم سلفچگان به طول ۲۵ کیلومتر، بازیافت سرد آسفالت در بزرگراه

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

هنوز به مرحله مهار کامل کرونا 
نرسیده ایم

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم؛

۱۳۹ کیلومتر از راه های استان تا 
پایان سال بهسازی می شود 
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رئیس کل دادگستری استان قم: در دوران مبارزه با کرونا؛
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شرکت مخابرات ایران – منطقه قم



چهارشنبه -سی  ویکم اردیبهشت ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25039

 
 رئیس جمهوری با بیان اینکه مردم نجیب ایران در روزهای سخت و دشوار در 
کنار یکدیگر و همدل و همزبان هستند، تأکید کرد: برای آینده کشور باید به دنبال 

حزب باشیم. 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز دوشنبه در دیدار جمعی 
از فعالان و نخبگان سیاسی با اشاره به موفقیت ها و دستاوردهایی که در زمینه 
مبارزه با کرونا به دست آمده، گفت: بی تردید در این عرصه اگر حمایت مقام 
معظم رهبری از دولت و ستاد ملی مبارزه با کرونا نبود، قطعاً نمی توانستیم به 

موفقیت های کنونی دست پیدا کنیم.
روحانی اضافه کرد: از همان ابتدای شیوع کرونا در شورای عالی امنیت ملی، 
مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا را هم راستای مصوبات شورای عالی امنیت ملی 
در نظر گرفتیم و مقام معظم رهبری نیز آن را تایید کردند و ایشان کاملا اشراف 
داشتند که شرایط کشور ویژه است و تعبیری که در خصوص مصوبات ستاد ملی 
کرونا داشتند، مبنی بر اینکه هر چه ستاد ملی مدیریت و مبارزه کرونا تصمیم بگیرد 
همان را عمل خواهند کرد، در موفقیت اقدامات این ستاد بسیار حائز اهمیت بود.
رئیس جمهوری خاطر نشان کرد: در مقابله با کرونا، به هیچ عنوان از قوه قهریه 
استفاده نشد و صرفاً با توصیه به مردم و همدلی و همراهی مردم توانستیم امور 
را به پیش ببریم و مردم نیز در این زمینه نجابت، همراهی و بینش بالایی از خود 

نشان دادند.
روحانی با اشاره به اهمیت سرمایه اجتماعی و تقویت آن گفت: موضوع کرونا 
نشان داد که نظام از سرمایه اجتماعی بالایی برخوردار است و مردم در روزهای 

خطر و حادثه همراهی بالایی از خود نشان می دهند.
رئیس جمهوری با اشاره به اقدامات دولت یازدهم در زمینه بهداشت و درمان و 
اجرای طرح تحول سلامت، توسعه فضای مجازی و شبکه ملی اطلاعات و حمایت 
از شرکت های دانش بنیان اظهار کرد: اقداماتی که در طول دولت یازدهم در این 
سه حوزه انجام شد موجب شده که در مواجهه با کرونا حتی در زمینه تخت های 
ویژه بیمارستانی و امکانات و تجهیزات درمانی و پزشکی کمبودی نداشته باشیم.

روحانی اضافه کرد: همچنین اقدامات دولت یازدهم در توسعه فضای مجازی و 
ارتباطات باعث شده که در این ایام با استفاده از فضای مجازی بتوانیم نیازهای 

مردم را به ویژه در زمینه آموزش و کسب و کار تا حدود زیادی پاسخگو باشیم.
و  فعالیت ها  ایام  این  در  نیز  دانش بنیان  شرکت های  کرد:  خاطرنشان  وی 
تولید کیت های  آنها در  از محصولات  و بسیاری  بزرگی داشتند  دستاوردهای 
تشخیصی، ونتیلاتور و ماسک ان.۹۵ نه تنها نیازهای داخلی کشور را تأمین 

می کند بلکه از قدرت صادرات این محصولات نیز برخوردار شده ایم.
رییس جمهوری  تصریح کرد: بی تردید اقدامات دولت در زمینه طرح تحول 
سلامت، توسعه شبکه ملی اطلاعات و شرکت های دانش بنیان و نیز توجه به 
بخش کشاورزی و خودکفایی در بسیاری از محصولات بود که   توانستیم کرونا را 

مدیریت و کنترل کنیم. روحانی گفت: امروز با توجه به اقداماتی که انجام شده به 
جایی رسیده ایم که در عرصه جهانی سربلند هستیم و بسیاری از قضاوت هایی که 

بدخواهان ملت ایران انجام می دادند خود به خود خنثی گردید.
وی با اشاره به حمایت دولت از بورس و عرضه سهام بسیاری از بنگاه های دولتی 
در بورس در آینده نزدیک اظهار کرد: اگرچه بورس از فراز و نشیب برخوردار است 
اما مدیریت هم می شود و با عرضه هایی که انجام خواهد شد تحول بزرگی در 

بورس ایجاد خواهد شد و بازار سرمایه رونق پیدا می کند.
رئیس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود با تأکید بر اهمیت وجود حزب 
در کشور اظهار کرد: معتقدم که برای آینده کشور باید به دنبال حزب باشیم و اگر 
بخواهیم نظام پایدار بماند و تقویت شود، باید دو سه حزب اصلی در کشور ایجاد 

شود تا به تناوب کشور را اداره کنند.
 کالاهای اساسی،  دارو و مواد اولیه، اولویت اختصاص ارز قرار گیرد

 رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت کنترل قیمت ارز و جلوگیری از افزایش نرخ 
آن گفت: در اختصاص ارز باید اولویت های لازم از جمله کالاهای اساسی،  دارو، 

 تجهیزات و مواد اولیه مورد نیاز بخش تولید باید مد نظر قرار گیرد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در یکصد و سی و هفتمین 
حجت  ریاست  به  شنبه  سه  روز  که  دولت  اقتصادی  هماهنگی  ستاد  جلسه 
الاسلام والمسلمین حسن روحانی تشکیل شد، چند موضوع مهم و تاثیرگذار در 
بخش جهش تولید و رونق صادرات و افزایش درآمدهای ارزی بررسی و درباره آن 

تصمیم گیری شد.
رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت کنترل قیمت ارز و جلوگیری از افزایش نرخ 
آن، دقت عمل و هماهنگی دستگاه های اقتصادی و نظام بانکی در این زمینه را 

ضروری دانست.

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری: 

نیاز به ترمیم اساسی جامعه در پساکرونا داریم
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری بر ضرورت بررسی همه جانبه تبعات 
کرونا تاکید کرد و گفت: مردم پس از کرونا دیگر مثل قبل نیستند، نیاز به ترمیم اساسی 

جامعه در پساکرونا داریم. 
»علی ربیعی« در آیین افتتاح شبکه رسانه ای »شهر« زیرمجموعه شهرداری تهران با 
تشریح شرایط جامعه پس از شیوع بیماری کرونا و نیز چگونگی آن در پساکرونا تاکید 
کرد:  بیشتر بر مباحث سیاسی و اقتصادی ناشی از کرونا توجه شده در حالی که مردم به 

شدت دچار آسیب های اجتماعی شدهاند و به حمایت اجتماعی نیاز دارند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با تشریح تبعات کرونا در بخش های 
مختلف علمی و سیاسی بیان کرد:  کرونا در روابط بین المللی تغییر ایجاد کرده، 
ملی گرایی را در کشورها تغییر داده و  اقتصاد را دچار تحول کرده، اما بحث مهمی که به 
آن پرداخته نشده و وظیفه داریم به عنوان فعالان حوزه ارتباطات به آن بیشتر بپردازیم، 

بررسی تاثیرات اجتماعی کرونا است.
وی با بیان اینکه کرونا حدفاصل های بزرگی در جامعه ایجاد کرده است، گفت: باید 
باور داشته باشیم که مردم پس از کرونا دیگر مثل قبل نیستند، اما هیچ کس به این 
موضوع توجه نکرده است؛ در این شرایط ضرورت دارد به روابط خانوادگی و تاثیرات 

کرونا بر آن نیز توجه شود.  
سخنگوی دولت بر ضرورت همه جانبه بودن بررسی تبعات کرونا تاکید کرد و گفت: 
حتی در بررسی و پوشش اخبار کرونا هم تک بعدی نگریستیم و اخبار را با نگاه سیاسی 

بررسی کردیم؛ در حالی که ریزش طبقات پایین ناشی از کرونا را متوجه نشدیم.
ربیعی با اشاره به نقش موثر رسانه ها برای بهبود شرایط در دوران شیوع کرونا و نیز پس 
از آن اظهارداشت: در دوران کرونا در جامعه اطلاعاتی نیاز به تسلی بخشی ارتباطی 

داریم؛ درواقع به ارتباطات برای ارتباطات نیاز داریم.
همزمانی تحریم و کرونا آسیب روحی بزرگی به جامعه وارد کرده است

سخنگوی دولت با بیان این که »همزمانی تحریم و کرونا آسیب روحی بزرگی به جامعه 
وارد کرده که به آسانی قابل جبران نیست« به تشریح نتیجه آسیب شناسی فرآیندهای 
تولید و انتشار محتوا در رسانه ها بویژه پس از شیوع کرونا پرداخت و گفت:  بیشتر مواقع 

تولیدات ما در این مدت دست خودمان نبوده است.
وی اضافه کرد: در شرایط اوج شیوع کرونا، جمله یک پزشک، بارها در فضای مجازی 
دست به دست شد، حتی خودمان به عنوان کارشناسان رسانه نیز این کار را کردیم 

و متوجه نبودیم روح و روان آسیب دیده جامعه بعد از کرونا چطور باید حمایت شود.
ربیعی با بیان اینکه نیاز به ترمیم اساسی جامعه در پسا کرونا داریم، گفت: باید نقش 
خودمان را بازآفرینی کنیم و این کار مهم در دوران فعلی و آینده یعنی پس از کرونا بسیار 
حیاتی تر است زیرا همزمانی تحریم و کرونا شرایط بدی را برای جامعه ایجاد کرده که 

ترمیم آن بسیار سخت است.
 

رئیس سازمان بهزیستی:

خانواده های دارای سه فرزند و بیشتر 
مشوق بگیرند

 رئیس سازمان بهزیستی کشور همزمان با فرارسیدن 30 اردیبهشت روز ملی جمعیت 
با ابراز نگرانی از روند نرخ کمتر موالید نسبت به سال گذشته پیشنهاد داد تا برای 
خانواده هایی که دارای سه فرزند یا بیشتر هستند، مانند بسیاری از کشورها، مشوق 

هایی ایجاد شود. 
وحید قبادی دانا روز سه شنبه در جمع خبرنگاران افزود: در شرایطی به سر می 
بریم که طبق آمار اعلام شده سال ۹۸ نرخ جمعیت به زیر یک درصد کاهش یافته 
درصورتیکه می دانیم در جوامع امروز نیروی انسانی و جمعیت هر کشور یکی از 
مولفه های قدرت آن کشور است و می تواند پتانسیلی برای ایجاد قدرت اقتصادی و 
اجتماعی در سطح هر جامعه ای باشد. وی ادامه داد: اینکه در آینده نزدیک میزان 
جمعیت کشور به آن میزانی که باید نرسد و همچنین میانگین سنی جمعیت در اثر 
کاهش فرذزندآوری افزایش پیدا کند، باعث می شود که در آینده نزدیک یکی از پیرترین 
کشورهای جهان باشیم و این مساله مشکلاتی را در آینده برای کشور ما ایجاد خواهد 
کرد.   رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: اکنون در بسیاری از کشورهای پیشرفته 
مانند اسپانیا، آلمان، انگلیس و دیگر کشورهای اروپایی مشوقات بسیار مناسبی را برای 
خانواده ها برای فرزندآوری ایجاد می کنند مثلا در بسیاری از این کشورها اگر تعداد 
فرزند هر خانواده بیش از هر سه فرزند شود، دولت ماهانه مبالغی را به عنوان کمک 
هزینه معیشتی برای آنها در نظر می گیرد. قبادی دانا خاطرنشان کرد: اینکه در سال 
۹۸ تعداد موالید زنده ما ۱۷0 هزار نفر نسبت به سال ۹۷ کاهش یافته جای نگرانی 
دارد. همانطور که در موضوع کرونا نگران شدیم که حدود هفت هزار نفر از هموطنان 
جان خود را از دست دادند، این عدد ۱۷0 هزار نفر حدود ۲۵ برابر این رقم است یعنی 
جای سئوال دارد. آیا همانقدر که از دست دادن هفت هزار نفر از هموطنان در ارتباط 
با ابتلا به ویروس کرونا نگران شدیم آیا از کاهش موالید زنده در سال ۹۸ به تعداد ۱۷0 
هزار نفر کمتر از سال گذشته  نگران هستیم یا نه. وی افزود: به نظر می رسد که بیش از 
هر مساله ای، علت کاهش فرزندآوری در کشور تغییر نگاه نسل جوان به زندگی و طی 
کردن امورات زندگی است، البته تغییر شرایط اجتماعی و ایجاد مشوق های اقتصادی 
و تسهیل شرایط زندگی برای جوانان، تسهیل امر ازدواج و ایجاد شرایط مناسب برای 

تشکیل زندگی و فرزندآوری و افزایش تعداد فرزندان قطعا می تواند موثر باشد.
  

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت:

۶۲ نفر دیگر از مبتلایان کرونا در ایران 
جان باختند

 رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 
۱۲۴ هزار و ۶03 نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۶۲ 
نفر در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به ۷ هزار و ۱۱۹ رسید. 

کیانوش جهانپور روز سه شنبه درباره آخرین آمار ابتلای قطعی به ویروس کرونا و موارد 
فوت ناشی از آن در کشور افزود: در ۲۴ ساعت گذشته تا ظهر روز )30 اردیبهشت( بر 
اساس گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاههای علوم پزشکی دو هزار و ۱۱۱ بیمار جدید 
مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی شد که از بین مبتلایان جدید، ۴۲۴ مورد 
بستری ) حدود ۲0 درصد( و هزار و ۶۸۷ مورد سرپایی هستند و با در نظر گرفتن موارد 

جدید، مجموع بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ در کشور به  ۱۲۴ هزار و ۶03 نفر رسید.
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت ادامه داد: روند نزولی فوت 
ناشی از بیماری کووید-۱۹ ادامه دارد و در طول ۲۴ ساعت گذشته ۶۲ بیمار دیگر 
مبتلا به کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و از زمان شیوع این بیماری 
در کشور تاکنون ۷ هزار و ۱۱۹ نفر جان خود را از دست داده اند. جهانپور بیان کرد: 
بر اساس این گزارش ها تاکنون ۹۷ هزار و ۱۷3 نفر از بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ در 
کشور بهبودیافته و از بیمارستان ترخیص شده اند. ۲۶۹۸ نفر از این بیماران نیز در 
وضعیت شدید این بیماری و به نوعی بحرانی تحت مراقبت در بخش های آی سی یو 
قرار دارند که امیدواریم شفا پیدا کنند. وی گفت: تاکنون ۷۱۶ هزار و ۱۷۶ آزمایش 
آزمایش تشخیص کووید- ۱۹ در ۱۲۶ آزمایشگاه کشور انجام شده است. رئیس مرکز 
روابط عمومی وزارت بهداشت گفت: با همکاری مردم امیدواریم در روزهای آینده در 

خوزستان هم وضعیت بهتری را گزارش کنیم. 

 دبیر ستاد انتخابات وزارت کشور:

مجلس یازدهم با ۲۷۶ نفر آغاز به کار 
خواهد کرد

دبیرستاد انتخابات وزارت کشور گفت: مجلس دوره یازدهم در هفتم خرداد ماه با 
۲۷۶ نفر آغاز به کار خواهد کرد.  "سید اسماعیل موسوی" درباره شروع مجلس یازدهم 
و تعداد نمایندگان گفت: از مجموع ۲۹0 نفر نماینده دوره یازدهم مجلس شورای 
اسلامی تکلیف  ۲۷۹ نفر آنها در مرحله اول انتخابات مشخص شد و به مجلس راه 
یافتند. وی افزود: در ۲۱ شهریور تکلیف یازده نماینده باقی مانده که در مرحله اول 
رای نیاوردند و به مرحله دوم راه پیدا کردند، مشخص خواهد شد. دبیر ستاد انتخابات 
وزارت کشور یادآور شد: متاسفانه »محمد علی رمضانی دستک« نماینده منتخب مردم 
شهرستان آستانه اشرفیه و فاطمه رهبر منتخب مردم تهران در یازدهمین دوره انتخابات 
مجلس براثر کرونا فوت کردند و همچنین سینا کمالخانی از حوزه انتخابیه تفرش، 
آشتیان و فراهان هم به دلیل ابطال مدرک تحصیلی به مجلس راه نیافت بنابراین مجلس 
دوره یازدهم با ۲۷۶ نفر در هفت خردادآغاز به کار خواهد کرد. وی درباره انتخاب میان 
دوره ای برای سه حوزه تهران، آستانه اشرفیه و تفرش گفت: انتخاب میان دورهای این 

سه حوزه همزمان با انتخابات ریاست جمهوری در سال ۱۴00 برگزار می شود.

حوادث اجتماعی و ضرورت 
ساماندهی کمک ها

چون  که  عزیزمان  مردم  دینی  و  فرهنگ  ملی 
می  ایران  مقدس  نام  برتارک  درخشان  گوهری 

درخشد با دستگیری و همیاری هموطنان وحتی گاه غیر هموطنان در مواقع نیاز 
و ضروری گره خورده است.

مردمی که گاه در عین نیاز خود، همه یا بخشی از دارایی را به نیازمندتر از خود 
داده اند، تبلور این ایثار مقدس را دنیای مدعی امروز از این مردم بی ادعا، در 
دوران جنگ تحمیلی و اکنون در دوران هجمه از سوی یک بیماری فراگیر دیده 

و می بیند.
از خاطرمان نمی رود که در دوران دفاع مقدس، نامه ای همراه با کمپوتی، 
کنسروی، خوراکی ای، با ادبیاتی دست و پا شکسته و خطی کج و معوج در جبهه 
به دستمان می رسید با این مضمون که"برادر رزمنده، تو برای ناموس، مملکت و 
دین من می جنگی و از جانت می گذری، من هم همینقدر توانستم تقدیم کنم تا 

تو را یاری کرده باشم و بدانی که تنها نیستی".
وقتی به پشت جبهه می آمدی ، می شنیدی برخی هموطنانت تمام سرمایه 
اشان را پشتیبان مدافعانشان کرده اند، و یا هرگز فراموش نمی کنیم وقتی به 
رزمنده مجروحی آب می رساندی، با سر و دست به مجروح دیگری اشاره می کرد، 
که او ازمن به آب واجب تر است، آنگاه بود که با کوهی از احساس پشت گرمی و 

امید به ادامه تکلیف می رسیدی.. .
امروز وقتی مانند زمان جنگ، دشمن  دیگری بنام کرونا ویروس تمامیت سلامت 
و تندرستی مردم مان را مورد تهدید قرارداد، همان مردم و از همان نسل بار دیگر 
شکوه از خودگذشتگی ، ایثار و فداکاری را در مقابل دیدگان جهانیان به نمایش 
گذارد، چه آنها که از همسر و فرزند و آسایش خود گذشته و در قالب جهادگران 
خدمت در مراکز درمانی به خدمت پرداختند و چه آنهایی که پشت جبهه به 

تدارکات مالی و خدماتی مبادرت کردند.
این درست در حالی است که دنیا شاهد چهره بدون نقاب و روتوش غرب متمدن 
در چپاول و سرقت لوازم بهداشتی و ضد عفونی، قربانی کردن دیگران برای زنده 
ماندن خود و ناتوانی آنان از ارائه خدمات مناسب حتی به هموطنان خودشان می 
باشد و این در حالی است که این مدعیان حقوق بشر نه در جنگ بوده اند، نه در 

تحریم و نه در مشکلات و فشارهای اقتصادی.
در این شرایط مردم عزیز همواره ایثارگر ما ، در حال ارائه انواع کمکها و خدمات 
به هموطنان هستند، گاهی ، عزیزی  تمامی دارایی خود را که مبلغی است یا توان 
خدمتی است ارائه می دهد، این وجوه و لوازم باید درست مدیریت شود تا درست 
هزینه شود و به مصرف صحیح و شایسته برسد، صِرف ارائه آمار کمکهای مردمی و 
نشان دادن روحیه معاضدت و همکاری مردم و تلاش خادمین برای انجام خدمت 
، سوال فردای قیامت ما نیست، از مهمترین سوالها آن است که این امانتهای 

مردمی چگونه هزینه شد و به چه مصارفی رسید؟
این بخش قضیه مربوط به نهادهایی است که خدمات را جمع آوری کرده 
و به مصرف می رسانند، مردم هم باید پاسخ بدهند که سرمایه ها را و اموال را 
به چه کسانی و یا سازمانهایی تحویل داده اند؟ ما در دوران جنگ پدیده زشت 
و نامیمونی بنام عده ای سودجو و فرصت طلب نداشتیم، تشکیلات سازمان 
یافته هم بنام کمیته امداد، بهزیستی، بنیاد مسکن، بنیاد مستضعفان، هلال 
احمر و امثال آن برای هدایت و مدیریت کمکهای مردمی یا نداشتیم یا آنها توان 
سازماندهی مناسبی نداشتند، معمولا اکثر هدایا وکمکها توسط جهاد سازندگی و 

سپاه پاسداران ساماندهی و توزیع می شد.
مطمئنا امروز با توجه به تمام مشکلات سیاسی و اقتصادی ای که ما به تحمیل 
نظام سلطه داریم بسیار باید در مصرف سرمایه هایمان دقت و مراقبت کنیم، 
در مبحث مدیریت مالی، اصلی داریم تحت این عنوان که"مدیریت هزینه از 
مهمترین منابع درآمد است"متاسفانه امروزه عده ای بدون آشنایی با مفاهیمی 
مانند انسانیت، شرافت، آزادگی، همدردی و مانند آن در قالبهای مختلف، گاه 
سازمانها، گاه انجمنها وامثال آن به فکر سودجویی از این ایثار و فداکاری مردمی 
اند، متاسفانه کم خبر نمی رسد که فلان شخصیت و یا انجمن کمکهای مردمی 
را جمع آوری نموده ولی معلوم نیست چه کرده است؟ فلان انجمن خیریه برای 
خود بنگاه مالی درست کرده وتبدیل به شرکت خصوصی با منافع فراوان از محل 

همین کمکها برای خود و اقوام خود شده و از این دست.
از آن سو هم که غالب مراجع جمع آوری کمکها که به پایگاههای بسیج، هیئتها، 
مساجد، گروههای جهادی و امثال آن توسعه یافته، به دلیل عدم وجود مدیریت 
و فرماندهی واحد، کمکهای مردمی را درست هزینه و مصرف نمی کنند، اینها 
حق الناس است و همه، دِین می آورد، ما ، هم در شرایط تحریم هستیم، هم در 
وضعیت مشکلات شدید اقتصادی، در این شرایط ، مردم هرچه دارند، در طبق 
اخلاص می گذارند تا وظیفه دینی و هموطنی خود را ادا کنند، تکلیف دولت و 
مراجع متولی است تا آنها را مدیریت کنند تا هم درست مصرف شود و هم به دست 

نیازمند واقعی برسد.
گزارشهایی مبنی براینکه به برخی بی نیازها این کمکها می رسد و یا به برخی 
خانواده ها چند بار و از طریق چند مرجع و مازاد بر نیاز و خارج از عدالت کمک 
شده ، و یا تعداد زیادی مواد ضد عفونی کننده از جاهای مختلف به یک خانواده 
رسیده و به عنوان  وسایل مازاد بلا استفاده مانده و یا توسط برخی خانواده ها به 
فروش رسیده دیده و گزارش شده است، بنابر این تکلیف بزرگتر ازسبقت عزیزان 
خیرخواه برای کمک و جمع آوری کمکها ، از سویی برنامه ریزی و مدیریت توزیع 
صحیح و مناسب این کمکها از سوی متولیان توزیع است و از سوی دیگر مراقبت 
مردم خیّر در تحویل خیرات به مراجع مطمئن است تا هم منابع بیهوده از بین نرود 
و هم به دست نیازمند واقعی برسد.                                                                                                             

آینده سیاسی لاریجانی 
چه می شود؟

علی لاریجانی در واکنش به این سوال که »بعد از 
مجلس به کجا خواهید رفت؟« با لحنی آمیخته به طنز 

و جدی گفته است:»کجا برویم خوب است خانه اصلی ما دانشگاه است، حضور 
من در صداوسیما، دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی و مجلس بنا بر وظیفه ام و 
خدمت به کشور و نظام بود.« آیا می شود باور کرد او به دانشگاه باز می گردد؟ سابقه 
روسای مجلس در ایران نشان می دهد که نه! تمام روسای پارلمان قبل از لاریجانی 
سودای ریاست جمهوری به سر داشتند. بیائید با هم مروری بکنبم: هاشمی تنها 
رییس مجلسی بود که موفق شد به ریاست جمهوری برسد. ناطق نوری، مهدی 
کروبی و حداد عادل در مقاطع مختلف عزم رسیدن به پاستور داشتند اما نتیجه 
رقابت را به رقبای خود واگذار کردند. ناطق نوری که در سال ۷۶ خود را فاتح 
میدان انتخابات می دانست، نتیجه رقابت را به سید محمد خاتمی واگذار کرد و 
تنها ۷ میلیون رای آورد و رقیب اصلاح طلب اش ۲0 میلیون رای به دست آورد. 
مهدی کروبی در سال های ۸۴ و ۸۸ وارد کارزار انتخابات شد و نتوانست راهی 
پاستور شود.  حداد عادل هم در سال ۹۲ لباس نامزدی انتخابات را به تن کرد و 
بعد از دیدن نظرسنجی ها و میزان پایین رای اش به نفع دیگر نامزدها انصراف داد. 
سابقه اسلاف لاریجانی نشان می دهد، هرکسی که به کرسی ریاست مجلس تکیه 
می زند سودای پاستور دارد. البته لاریجانی یک بار در سال ۸۴ نامزد انتخابات 
ریاست جمهوری شد و تنها یک میلیون و ۷00 هزار رای آورد و شاید همین 
تجربه باعث شود او دیگر وارد این کارزار نشود. حضور لاریجانی در مجلس بعد 
از شکست در انتخابات ریاست جمهوری شاید بیانگر یک تغییر بزرگ در روش 
روسای مجلس در ایران بود و آن اینکه  بازندگان در انتخابات ریاست جمهوری 
این بار راهی بهارستان می شوند. در مجلس یازدهم هم می بینم که بازنده بزرگ 
انتخابات سال های ۸۴، ۹۲ و ۹۶ بعنی محمدباقر قالیباف سودای ریاست مجلس 
دارد. باید دید علی اردشیر لاریجانی مثل ناطق نوری که حاشیه نشین سیاست 
شده است عمل می کند و فلسفه را به سیاست ترجیح می دهد  و با مثل هاشمی 
رفسنجانی  عمل می کند که تمام عمر سیاسی خود را بعد از انقلاب در حال رقابت 
با رقبای خود بود. آنچه مشخص است به زودی تکلیف آینده سیاسی لاریجانی به 
عنوان یکی از مهم ترین بازیگران سیاسی دو دهه اخیر ایران مشخص خواهد شد.

دیدار رئیس جمهوری با جمعی از فعالان و نخبگان سیاسی؛

روحانی: برای آینده کشور باید به دنبال حزب باشیم

اخبار

مصطفی داننده*

 وزیر امورخارجه گفت: تجارت قانونی در دنیا ادامه 
پیدا می کند و آمریکا اجازه ندارد تجارت قانونی را 

مختل کند. 
»محمدجواد ظریف« عصر روز سه شنبه در حاشیه 
مراسم نکوداشت زنده یاد مرحوم حسین کاظم پور 
اردبیلی نماینده ایران در اوپک در پاسخ به سوالی 
درباره تهدید کشتیهای ایرانی که به سمت ونزوئلا در 
حرکت هستند، گفت: تجارت قانونی در دنیا ادامه 
پیدا می کند و آمریکا اجازه ندارد تجارت قانونی را 
مختل کند و این سیاست، سیاستی است که خطری 
برای همه دنیا است. خطر برای یک کشور یا دو کشور 

نیست.
وزیر امور خارجه تاکید کرد:  اگر کشوری بخواهد 
براساس سیاست های غلط خودش تصمیم بگیرد و 
اقدامی برای اخلال در تجارت قانونی کند حتما با 

عکس العمل بین المللی روبرو خواهد شد.
برخی  انتشار  پی  در  و  اخیر  روزهای  طی 
گزارش هایی مبنی بر تهدید مقامات دولت آمریکا به 
ایجاد مزاحمت برای تانکرهای حامل سوخت ایران 
به مقصد ونزوئلا، وزیر امور خارجه با ارسال نامه ای 
به آنتونی گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد نسبت 
به تحرکات آمریکا در اعزام نیروی دریایی به منطقه 
کارائیب با نیت مداخله و ایجاد اختلال و مزاحمت در 

امر انتقال سوخت ایران به ونزوئلا هشدار داد.  
ظریف در این نامه تهدیدات غیرقانونی، خطرناک و 
تحریک آمیز آمریکا را نوعی دزدی دریایی و خطری 
بزرگ برای صلح و امنیت بین المللی دانسته و تاکید 
کرده  است که آمریکا باید از زورگویی در عرصه جهانی 
دست برداشته و به حاکمیت قوانین بین المللی بویژه 

آزادی کشتیرانی در دریاهای آزاد احترام بگذارد.  
وی ضمن یادآوری مسئولیت دولت آمریکا در برابر 
پیامدهای هر گونه اقدام غیرقانونی، بر حق ایران 
برای اتخاذ تدابیر مناسب و ضروری در مقابله با این 

تهدیدات تاکید کرده است.  
برای خدمت مردم و کشور راست و چپ 

بودن مهم نیست 
وزیر امور خارجه  همچنین در مراسم نکوداشت 
زنده یاد مرحوم حسین کاظم پور اردبیلی با بیان اینکه 
اینکه همه بدانند برای خدمت به این مردم و کشور 
راست و چپ بودن مهم نیست، تاکید کرد: قرار نیست 
برای خدمت به مردم این سو و آن سو باشیم بلکه دل 
در گرو مردم داشتن و عاشق این خاک و سرزمین 

بودن مهم است.  
به  ورودم  ابتدای  از  گفت:  ظریف«  »محمدجواد 
دستگاه دیپلماسی در نیویورک که دانشجوی دکتری 
بودم، به محضر حسین کاظم پور اردبیلی رسیدم. 
زمانی که ایشان به عنوان معاون وزیر امور خارجه به 

همراه آقای ولایتی به نیویورک آمده بود.
وی حسین کاظم پور اردبیلی را نمونه بارز مردانگی 
معاون  او  داشت:  اظهار  و  برشمرد  سختکوشی  و 
وزیر امور خارجه بود تا نیمه شب می نشست و متن 
سخنرانی وزیر را می نوشت. او با آن که معاون وزیر بود 
با من در سطح خود رفتار می کرد. کاظم پور مردی، 

شجاع، بی تکلف و با معنویت بود.
از خود  بیان خاطراتی  با  این دیپلمات عالی رتبه 
و حسین کاظم پور اردبیلی تصریح کرد: بعد از آن 
سعادت ویژه ای برای من فراهم شد که بعد از سال 
کشور  به  و  رسید  اتمام  به  تحصیلاتم  وقتی   ،۶۷
بازگشتم، در وزارت امور خارجه در اتاق قرار گرفتیم. 
دو میز روبه روی هم بود که من و حسین کاظم پور 

اردبیلی به مدت یکسال آنجا بودیم.
کسانی که به حسین کاظم پور نارواها کردند، 

توبه کنند
ظریف ادامه داد: او به مدت یکسال مشاور وزیر امور 
خارجه بود و من هم مشاور بودم؛ اما میان ما زمین 
تا آسمان تفاوت وجود داشت، او مشاور بود و من هم 

مشاور.
اینکه ای کاش همه همانند حسین  بیان  با  وی 
شجاع و بی تکلف بودند و برای سربلندی این آب و 
خاک از همه چیز مایه بگذاریم، تصریح کرد: در آغاز 
دوران وزارتم پیشنهاد نمایندگی دائم ایران در سازمان 
اما فردای آن  او پذیرفت  او مطرح کردم.  به  را  ملل 
روز آمد و گفت که همسرم به من گفته است طاقت 
از دست دادن تو را نداریم و بیش از این نمی خواهم 

اذیت شوی.
بسیار  سختی  او  کرد:  اضافه  خارجه  امور  وزیر 
ناروا کرده بودند. کسانی که به  او  به  کشیده بود و 
حسین نارواها کرده بودند، در مقابل خدا توبه کنند و 
از همسر حسین عذرخواهی کرده و حلالیت بطلبند.

شیخ الاسلام و کاظم پور عاشق هم بودند
ظریف حسین کاظم پور اردبیلی را الگویی برای خود 
برشمرد و خاطرنشان کرد: حسین برای من الگو بود، 
همانطور که حسین شیخ الاسلام برای من یک الگو 
بود. ما دو حسین را از دست دادیم؛ دو دیدگاه متضاد 
یکدیگر بودند ولی هر دو حسین برای سربلندی این 
ملت، کشور و آب و خاک تلاش می کردند و عاشق 

هم بودند.
وی با اشاره به درگذشت حسین  شیخ الاسلام ابراز 
داشت: وقتی حسین شیخ الاسلام فوت کرد، دیدیم 
که حسین کاظم پور چه متنی را در وصف حسین 
بزرگوار  دو  این  پاس  به  امروز  نوشت.  شیخ الاسلام 
دو سالن وزارت امور خارجه به نام این دو نامگذاری 

خواهیم کرد.
رییس دستگاه دیپلماسی با تاکید بر اینکه همه 
و  راست  کشور  و  مردم  این  به  خدمت  برای  بدانند 
چپ بودن مهم نیست، عنوان کرد: قرار نیست برای 
خدمت به مردم این سو و آن سو باشیم بلکه دل در 
گرو مردم داشتن و عاشق این خاک و سرزمین بودن 

مهم است. 

محمد جواد ظریف: 

آمریکا اجازه ندارد تجارت قانونی را مختل کند

 نایب رییس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی ردصلاحیت های گسترده 
شورای نگهبان با ادعاهای مبهم و ناشفاف، را آفتی فراگیر و عاملی برای تضعیف وجهه 
مردم سالاری نظام و توسعه گستره قدرت حاکم در مقابل مردم دانست و گفت: این 
امر می تواند در نهایت منجر به کاهش اعتماد عمومی و گسست بین حاکمیت و ملت 

شود. 
محمدرضا تابش روز سه شنبه در صحن علنی مجلس شورای اسلامی در نطق 
میان دستور خود با اشاره به ردصلاحیت خود در انتخابات مجلس یازدهم اظهار کرد: 
به لطف شورای نگهبان پس از پنج دوره نمایندگی مردم اردکان در مجلس، تکلیف 
امانتداری بیشتر حق و رای مردم از دوشم برداشته شد، اگر چه پیش از آن  خود با 
تلاش در جهت تصویب طرح محدود کردن دوره های انتخاب به سه دوره، نشان داده 

بودم که به دنبال ماندن بیشتر در این مسئولیت نیستم.
وی ادامه داد: فرصت را مغتنم می شمارم و در این ایام پایانی ماه مبارک رمضان برای 
همه همکاران گرانقدر، موکلان عزیز و وفادارم در اردکان، همشهریان مومن و فهیم در 
یزد و عموم مردم دیندار و آگاه ایران، آرزوی توفیق و سلامت هر چه بیشتر دارم و از 
همه بخاطر قصورها و ناتوانی ها در پیگیری خواسته ها و حقوقشان طلب عفو و مغفرت 
می کنم.  تابش اضافه کرد: در این وقت کوتاه از خود، آئین و نظام اعتقادی و سیاسی 
خویش چیزی نمی گویم چون هم به داوری خداوند بزرگ بیش و پیش از هر اعمال 
سلیقه و حتی استصوابی باور دارم و نظارت مردم حق شناس و آگاه حوزه انتخابیه ام و 
همه شهروندان ذی حق و صاحب نظر ایرانی را بر تمامی کرده ها و اعتقادات و باورهای 
خویش بالاتر از هر رقابت سیاسی و جناحی می دانم. نماینده مردم اردکان با بیان 
اینکه از کوچکی پرورش یافته مکتب مدارای آیت الله خاتمی روشن اندیش و وارسته ام 
و باورم به اسلام و انقلاب را در نوجوانی از اندیشه های امام خمینی، طالقانی، مطهری، 
شریعتی و خاتمی گرفته ام، گفت: امروز هم بر همانیم که بودیم و همان خواهد بود؛ 
اصلاحات و انقلاب را در امتداد هم آموخته ام و تجربه کرده ام و تمام توانم را در خدمت 
تقویت نظام جمهوری اسلامی و رهبری آن و توانمند کردن شهروندان و جامعه مدنی 

به کار گرفته و خواهم گرفت.
ایرنا ،نایب رییس فراکسیون امید مجلس در بخش دیگری از نطق  به گزارش  
خود درباره مواجهه کشور با پدیده نو ظهور و عالم گیر کرونا که مردم و حاکمیت را 
با انبوهی از مسائل و چالش های تازه روبرو کرده، گفت: هم ما و هم رقیبان سیاسی 
ما، هم حکومت و هم نخبگان و هم شهروندان باید با درک مشترکی از این مساله، 
ابعاد شناخته و ناشناخته این پدیده را بهتر بشناسند، به ضرورت تغییرات و اصلاحات 
متناسب با مدیریت آن عمل کنند و از فرصت های پیش آمده از این تهدید به موقع 

استفاده کنند. 
اتخاذ تمهیدات شایسته برای مهار موج های مخرب اقتصادی و اجتماعی آینده 
وی پیام کرونا را پیام ترمیم اعتماد و سرمایه اجتماعی، پیام همبستگی و تفاهم ملی 
و پیام توجه به ظرفیت های فراوان اخلاقی و دینی و اجتماعی و سیاسی و اقتصادی و 

پیام کشف و خلق فرصت های جدید برای تاب آوری جامعه برشمرد.
تابش خاطرنشان کرد: باید بیش از پیش در دولت و مجلس آینده و در همه نهادهای 
حاکمیتی و عمومی و مدنی در اندیشه حمایت از طبقات محروم و قشرهای آسیب 
دیده کشور باشیم و برای مهار موج های مخرب اقتصادی و اجتماعی آینده از هم 
اکنون تمهیدات شایسته ای بیندیشیم. این نماینده اصلاح طلب با توضیح موقعیت 
و منابع موجود در ایران و سوابق درخشان تمدنی و تاریخی آن ، گفت: این بستر و 
ظرفیت می توانست و می تواند با تکیه بر هوش و نبوغ مردان و زنان ایرانی خصوصا 
جوانان، یادگار ماندگاری از دوران حاکمیت اسلام در این سرزمین برجای گذارد؛ اما 
افسوس تنگ نظری ها، گرایش های جناحی، قبیله ای و غیرعلمی بعضا مغایر با دین، 
امروز عرصه را بر مردم تنگ کرده و کشور را در موقعیت خطیر و دشواری قرار داده 
است.  وی تاکید کرد: راه برون رفت از این وضعیت، باور به حق و  بلوغ فکری مردم، 
سپردن کار به معنای واقعی به دست خود آنها، اصلاح ساختارهای فرسوده و معیوب، 
اهتمام به قانون گرایی، مبارزه با فساد و  تبعیض و  پذیرش لوازم دموکراسی و تن دادن به 

خواست های تاریخی ملت ایران است.

نایب رییس فراکسیون امید:

ردصلاحیت های گسترده موجب گسست بین حاکمیت و مردم می شود

محمد جعفر جوادی*
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آیا کولر گازی و آبی کرونا را منتشر می کند؟

یک متخصص ریه:

از ترس تضعیف سیستم ایمنی
 کورتون درمانی را قطع نکنید

یک متخصص ریه گفت: در شرایط اپیدمی کرونا، دیده شده بیمار به خاطر ترس 
از وجود کورتن در داروها که می تواند سیستم ایمنی را ضعیف کند، میزان مصرف 
دارو را کاهش می دهد، اما این کاهش، منجر به حملات بیماری شده و بیمار ناچارا 
مصرف دوزهای بالاتر و حتی داروهای خوراکی کورتون را آغاز می کند که این خود 

ریسک بیماری را بالاتر می برد. 
دکتر سامان توانا با بیان اینکه مصرف ویتامین ها جز در مواردی خاص، تاثیری در 
جلوگیری از ابتلای افراد به کروناویروس ندارد، گفت: مردم باید نکات بهداشتی و 

ایمنی را رعایت کرده و از دستورالعمل های بهداشتی پیروی کنند.
وی درباره اقداماتی که برای پیشگیری یا کاهش احتمال ابتلا به بیماری کووید-۱۹ 
باید انجام دهیم، گفت: در درجه اول رعایت فاصله گذاری اجتماعی یعنی حفظ 
فاصله یک و نیم تا دو متر از اهمیت زیادی برخوردار است و متاسفانه شاید مردم این 

روزها نسبت به این مساله کمی  بی توجه شده اند.
وی ادامه داد: مساله دوم رعایت بهداشت یعنی شستن مرتب دست ها البته نه 
به صورت افراطی است.  همچنین عدم تماس دست با مخاط  بدن اهمیت زیادی 
دارد و باعث جلوگیری از انتقال بیماری می شود. زیرا انتقال این بیماری خیلی سریع 
صورت می گیرد و میزان سرایت بسیار بالاست و هر نفر می تواند بین ۲.۲ تا 3.3 نفر 
را آلوده کند. همچنین استفاده از ماسک در زمان های ضروری بسیار مهم است؛ 
چراکه می تواند از انتقال قطرات مخاطی حاوی ویروس به دیگران در زمان عطسه و 

سرفه جلوگیری کند.
این متخصص ریه به افزایش مصرف بی رویه ویتامین ها در بین مردم اشاره کرد و 
گفت: متاسفانه این روزها شاهد استفاده بی رویه انواع و اقسام ویتامین ها در بین 
مردم هستیم. مصرف ویتامین ها در واقع جایی در پیشگیری از این بیماری به جز 

مواردی که فرد دچار کمبود ویتامین D است، ندارد.
وی با تاکید بر اینکه کسانی که دچار کمبود ویتامین D هستند سیستم ایمنی 
ضعیف تری دارند، ادامه داد: رعایت کردن سطح نرمال ویتامین D در بدن لازم است. 
یعنی ویتامین باید در حدی مصرف شود که کمبود کاهش یافته و سطح ویتامین در 

بدن به حد نرمال برسد، مصرف ویتامین های دیگر معنایی ندارد.
توانا درباره مصرف دارو در بیمارانی که دارای بیماری های زمینه ای هستند، گفت: 
گفته می شد مصرف داروهایی مثل کاپتوپریل در شخصی که مبتلا به پرفشاری خون 
است، ریسک بیماری را بالا می برد، ولی واقعیت این است که چنین مساله ای وجود 

ندارد و بیمار باید داروهای خود را مصرف کند.
اسپری های  باید  ریوی   مزمن  مشکلات  دارای  بیماران  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
استنشاقی و داروهای شان را مصرف کنند، افزود: در مواردی شبیه به اپیدمی کرونا، 
دیده شده بیمار به خاطر ترس از وجود کورتن در داروها که می تواند سیستم ایمنی 
را ضعیف کند، میزان مصرف دارو را کاهش می دهد. در حالیکه وقتی این کاهش 
اعمال می شود، بیمار تحت حملات بیماری، به ناچار مصرف دوزهای بالاتر و حتی 
داروهای خوراکی کورتون را آغاز می کند که این خود ریسک بیماری را بالاتر می برد.

بنابر اعلام روابط عمومی سامانه ۴030،   توانا اظهار کرد: بنابراین داروها باید طبق 
روال سابق مصرف شوند و اگر قرار است تغییری در دوز داروها داده شود، حتما باید 

با پزشک مشورت شود.

تقویت سیستم ایمنی بدن با نوشیدن آب 

با افزایش شمار موارد ابتلا به کرونا در سراسر جهان، تقویت سیستم ایمنی و 
مراقبت از خود بسیار مهم است. رعایت فاصله گذاری اجتماعی، رعایت بهداشت و 
حتی الامکان در خانه ماندن مطمئن ترین راه  برای محافظت از خود در برابر ابتلا به 

این ویروس کشنده است. 
علاوه بر رعایت بهداشت و حفظ فاصله اجتماعی، بهترین کاری که می توان برای 
تقویت سیستم ایمنی انجام داد مصرف  غذاهای سالم و مغذی است تا اگر به هر 

دلیلی با ویروس در تماس بودید، بدن تان قادر به مقابله با آن باشد.
غذاها و نوشیدنی های مختلفی ممکن است به تقویت ایمنی و مبارزه با باکتری ها و 
ویروس های بیماری زا کمک کند. در کمال تعجب، نوشیدن آب نیز می تواند به تقویت 

ایمنی بدن کمک زیادی کند. 
در ادامه در مطلبی به نقل از "تایمز آو ایندیا" اهمیت آب برای تقویت سیستم ایمنی 

بدن آورده شده است:
اهمیت و ضرورت آب:

آب از عناصر اصلی و ضروری برای حفظ حیات است که مواد مغذی و مواد معدنی 
را به قسمت های مختلف بدن منتقل کرده و سموم و مواد دفعی را خارج می کند.

جدا از این ها، آب به تنظیم دمای بدن نیز کمک می کند.
آب و ایمنی:

به طور کلی هنگامی که فردی مریض می شود یا تب می کند، توصیه می شود بدن 
خود را هیدراته نگه دارد، زیرا آب به بدن کمک می کند تا به طور طبیعی سموم و 

باکتری های ایجادکننده بیماری را از بین ببرد.
آب هم چنین به انتقال اکسیژن به سلول های مختلف بدن کمک می کند که به نوبه 

خود عملکرد صحیح بدن را بهبود می بخشد.
توصیه می شود افراد روزانه دست کم دو لیتر آب بنوشند تا سالم و سرحال بمانند. در 

زمان بیماری باید سعی کنید میزان مصرف آب خود را افزایش دهید.
آب آشامیدنی ساده بهترین گزینه است اما اگر نوشیدن هشت لیوان آب را در روز 
برای شما دشوار است، می توانید ترکیب آب و لیموی تازه یا نعنا را نیز امتحان کنید. 

این ترکیب ها نیز به همان اندازه آب آشامیدنی برای سلامتی مفید هستند.
آب و لیمو:

مقدار زیاد ویتامین سی، فولات و پتاسیم موجود در لیمو نیز می تواند در کنار آب 
به تقویت ایمنی بدن کمک کند. شروع روز با ترکیب یک لیوان آب گرم و آب لیمو 

می تواند فواید زیادی برای سلامتی به همراه داشته باشد.
آب و نعنا:

 نعنا گیاهی با ارزش است که در داروهای آیورودا )طب سنتی هند( نقش مهمی 
دارد. خواص ضد التهابی و آنتی اکسیدان نعنا به جلوگیری از فعالیت رادیکال های 
آزاد کمک می کند. این امر می تواند به سم زدایی بدن کمک کند و حتی برای پوست 

نیز مفید است.

گرفتگی بینی یکی از بدترین چیزهایی است که به فرد احساس خفگی 
می دهد و انگار هیچ دارویی نمی تواند این وضعیت را تسکین دهد. 
غشای بینی خشک می شود و احساس فرد را بدتر هم می کند. در این 
مطلب، چند ضداحتقان طبیعی را به شما معرفی می کنیم که کمک 

زیادی به رفع گرفتگی بینی تان خواهند کرد.
سیستم تنفسی شما از حفره ی بینی، حنجره، نای، لوله های برونش 
و ریه ها تشکیل شده است. ریه ها مسئول تبادل هوا و دفع مواد سمی و 

باکتری هایی هستند که در محیط وجود دارند.
زیرا  باشد،  داشته  نیز  خطرهایی  می تواند  کشیدن  نفس  متأسفانه 
ذرات جامد به سیستم تنفس نفوذ کرده و می توانند مجاری تنفسی را 
مسدود نمایند یا بدن را مسموم کنند. ذرات درشت تر، توسط موها و غشا 
و موکوس موجود در بینی و مجاری تنفسی گیر می افتند. ضمناً گاهی 
حرکت مژک ها به اندازه کافی قوی و مؤثر نیست تا این ذرات را دفع کند. 
در نتیجه، به دلیل تراوشات و ترشحاتِ تجمع یافته، گرفتگی بینی ایجاد 

خواهد شد.
این گرفتگی باعث می شود به سختی نفس بکشید و احساس خفگی 
به شما دست بدهد و حتی در موارد شدیدتر به نارسایی تنفسی منجر 

شود.
برای رفع گرفتگی تنفسی روش های گوناگونی وجود دارد؛ از داروهایی 
مانند افدرین گرفته تا درمان هایی که به دفع ترشحات کمک می کنند. 
اما شاید شما هر جزو افرادی باشید که راهکارهای طبیعی را ترجیح 

می دهید:
اکالیپتوس

اکالیپتوس یکی از بهترین راهکارها برای رفع احتقان است. در ظرف 
مناسب بخور، آب را به جوش بیاورید و سپس از روی حرارت بردارید. یک 
مشت برگ اکالیپتوس به آن اضافه کنید و به مدت ده دقیقه بخور بدهید. 
می توانید چند برگ اکالیپتوس روی بالش تان بگذارید و بخوابید. این 
شیوه کمکتان می کند گرفتگی بینی تان کمتر شود. ضمناً اکالیپتوس 

می تواند علائم آسم را نیز تخفیف بدهد.
میوه و دانه کاج

میوه و دانه کاج و همچنین برگ های سوزنی شکل کاج دارای خاصیت 
ضدعفونی کنندگی و آرامش بخش هستند. یک مشت برگ و دانه کاج 

را به مدت ۵ دقیقه در آب بجوشانید و به مدت ۱0 دقیقه بخور بدهید.
نعنا

نعناع به عنوان یک ضدعفونی کننده و ضدالتهاب، راهکاری عالی 
برای رفع گرفتگی بینی است. یک قاشق مرباخوری برگ نعناع را در یک 
فنجان آبجوش دم کرده و روزی دو تا سه بار بنوشید. همچنین می توانید 

3 قطره از این عصاره را در بینی تان بچکانید.
لیموترش

هیچ چیزی مانند شربت آبلیموی گرم نمی تواند آنفلوانزا و التهاب گلو و 
سایر عوارض تنفسی را تسکین بدهد. همچنین می توانید هر دو ساعت 

یک بار، با آبلیموی ترکیب شده با نصف لیوان آب گرم، غرغره کنید.

آلوئه ورا
برای رفع گرفتگی بینی، چند قطره ژل آلوئه ورا در بینی خود بریزید و 

اثرات مثبت آن را ببینید.
یک ترکیب تسکین دهنده

راهکاری که به شما توصیه می کنیم نه تنها ضد احتقان است بلکه 
می تواند سرماخوردگی را نیز درمان کند. یک فنجان روغن بادام را گرم 
کرده و با نصف قاشق چای خوری روغن نعناع ترکیب نمایید. با این 
ترکیب، پشت و سینه تان را ماساژ بدهید. بعد از ماساژ باید بدنتان را گرم 

نگه دارید و یک دم نوش نعنای گرم بنوشید تا بهتر نتیجه بگیرید.
پیاز

یکی از بهترین ضداحتقان های طبیعی پیاز است. اول پنج عدد پیاز 
بزرگ را خرد و ساطوری کنید. سپس روی آن روغن گیاهی بریزید و نیم 
ساعت در فر قرار دهید. سپس آن را در یک کیسه ی پشمی ظریفی 
بریزید، روی سینه تان روغن زیتون بزنید و مرهم پیاز را به مدت 30 دقیقه 
روی سینه تان قرار دهید. روی کیسه ی پیاز را با پارچه ای بپوشانید تا گرم 

بماند.
سیر برای درمان بلندمدت

برای اینکه گرفتگی بینی و سینه تان را در بلندمدت درمان کنید، باید به 
مدت یک هفته، روزی دو حبه سیر بخورید. حتماً اثرش را خواهید دید.

یخ
بله کمی عجیب است اما اگر می خواهید گرفتگی بینی تان فوراً رفع 
شود واقعاً مؤثر است. چند تکه یخ را در یک تشت آب بیندازید و سپس 

انگشتان پای خود را در آن قرار دهید تا کرخت شوند.
کمپرس گرم

کمپرس گرم هم می تواند گاهی با کاهش التهاب و باز کردن راه های 
هوایی به رفع گرفتگی بینی کمک کند. یک حوله ی کوچک را به آب گرم 
آغشته کرده و بچلانید، سپس آن را تا کرده و روی قسمت بالای بینی و 
پایین پیشانی خود قرار دهید. گرما می تواند التهاب سوراخ های بینی و 

سینوس ها را تسکین داده و نفس کشیدن را راحت تر کند.
چگونه از گرفتگی بینی پیشگیری کنید؟

سیگار نکشید: مواد سمی که از اشتعال سیگار آزاد می شوند نه تنها بر 
پوست و دهانتان اثر می گذارند بلکه باعث افزایش تجمع مایعات در ریه ها 
شده و عملکرد سیستم تنفس را مهار می کنند. در نتیجه دچار انواع و 

اقسام بیماری ها خواهید شد.
از سیگاری ها دوری کنید: نه تنها خودتان نباید سیگار بکشید بلکه از 
سیگاری ها نیز باید دوری کنید. یادتان باشد قرار گرفتن در معرض دود 

دست دوم سیگار نیز بی نهایت برای سلامتی تان مضر است.
در معرض تغییرات ناگهانی دما قرار نگیرید: وقتی هوای بیرون سرد 
است جلوی بینی و دهان خود را بپوشانید. وقتی عرق کرده اید مستقیماً 
جلوی پنکه ننشینید. از مواد شیمیایی و سایر موادی که می توانند 
باعث آلرژی شوند اجتناب کنید. جهت پیشگیری، واکسینه شوید: 

واکسیناسیون به ویژه برای بچه ها و افراد سالمند اهمیت دارد.

بهترین ضداحتقان های طبیعی؛

راهکارهای طبیعی برای رفع گرفتگی بینی

سلامت 

استاد علوم و صنایع غذایی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: 
ویروس کووید ۱۹ مانند سایر ویروس ها می تواند از طریق غذا هم به بدن منتقل 

شود. 
سید امیر محمد مرتضویان دکترای صنایع غذایی و استاد دانشگاه شهید 
بهشتی - انستیتو تحقیقات تغذیه ای و صنایع غذایی کشور در گفت وگو با 
خبرنگار سلامت خبرگزاری فارس، در پاسخ به نگرانی مطرح شده مردم در 
سامانه ۴030 ستاد اجرایی فرمان امام)ره( و وزارت بهداشت مبنی بر تاثیر 
ویروس کرونا روی مواد غذایی، افزود: اگرچه موضوع ماندگاری ویروس روی 
مواد غذایی بسیار حائز اهمیت است، اما کمتر در کشور و جهان به این بحث 
پرداخته شده است و تحقیقات ویروس کرونا بیشتر در زمینه جنبه های پزشکی 

و درمانی متمرکز است. 
وی با تاکید بر اینکه محصولات غذایی هم می تواند به ویروس کرونا آلوده 
شده باشد، گفت: مدت زمان ماندگاری این ویروس روی انواع غذاها هنوز به 
طور دقیق مشخص نشده به همین دلیل باید یک تحقیق بسیار علمی و دقیق 
در خصوص این موضوع انجام شود تا نشان دهد که مدت زمان ماندگاری 
روی انواع مواد غذایی مانند شیر پاستوریزه، انواع پنیر، دوغ، خامه، گوشت، 

سوسیس و کالباس، غلات و نان، انواع حبوبات و دیگر فرآورده ها چقدر است.
مرتضویان ادامه داد: احتمال آلوده شدن ثانویه  انواع فرآورده های سنتی مثل 
شیر و نان در صورت آلودگی محیط پس از تولید به ویروس کرونا وجود دارد. به 
همین دلیل باید چالش هایی که در این زمینه وجود دارد را با تحقیق درست، 

برطرف کنیم.
وی با اشاره به اینکه تحقیقات علمی نشان می دهد که اگر فرآورده پاستوریزه 
باشد ریسک آلوده شدن به ویروس کرونا کاهش می یابد، افزود: توصیه می کنیم 
که مردم بیشتر فرآورده های صنعتی مصرف کنند چراکه احتمال سرایت این 
ویروس به این فرآورده ها هم به دلیل پاکیزه تر بودن محیط های تولید و هم 
اعمال فرآیندهای تولید بسیار کمتر از فرآورده های سنتی و صنفی است. 
فرآورده های صنعتی از درجه بهداشتی بالاتری نسبت به فرآورده های سنتی 
برخوردار اند به همین دلیل مردم بهتر است از محصولاتی که بسته بندی 

هستند، استفاده کنند.
استاد علوم و صنایع غذایی دانشگاه شهید بهشتی اضافه کرد: محصولات 
بسته بندی مانع ورود ویروس به محصولات غذایی به صورت آلودگی ثانویه می 
شوند. به همین دلیل تاکید داریم که فرآورده های صنعتی از ایمنی بالاتری 
برخوردار است. حتی نان های بسته بندی نسبت به نان های صنفی ایمنی 
بیشتری دارند اما باید بسته بندی با پس از ورود به منزل و پیش از باز کردن 

محصول، ضدعفونی یا شستشو شود.
مرتضویان با اشاره به مصرف انواع شیرینی جات تصریح کرد: تضمینی در 
خصوص بهداشتی بودن انواع شیرینی هایی که در مواد قنادی ها فروخته می 
شود وجود ندارد، چرا که احتمال آلودگی این محصولات به ویروس کووید ۱۹ به 

ویژه بعد از خارج شدن از فر های شیرینی پزی وجود دارد.
وی به مباحثی که در خصوص اینکه اگر ماده اولیه محصولات غذایی صنعتی 
تولید  از  بعد  این محصولات  آلوده بودن  آیا احتمال  بودند،  آلوده  به ویروس 
و حرارت هنوز هم وجود دارد یا خیر، گفت: به طور دقیق این موضوع هنوز 

مشخص نشده است.
استاد علوم و صنایع غذایی دانشگاه شهید بهشتی با بیان اینکه یک سری 
تخمین های علمی نشان می داد که احتمال غیر فعال شدن ویروس کووید ۱۹ 
در دمای ۶0 الی ۶۵ درجه و در چند ثانیه وجود دارد، تصریح کرد: اما تحقیقی 
از مجله »لن ست« منتشر شد که نشان می دهد این ویروس در دمای ۷۵ درجه 
هم به مدت ۵ دقیقه مقاومت کرده است. البته این تحقیق در مواد غذایی نبوده 
و با توجه به اثرات حفاظتی ترکیبات مواد غذایی بر میکروب ها، ممکن است در 
مواد غذایی این دمای ماندگاری بیشتر هم باشد. بنابراین فقط انجام تحقیقات 
مستقیم و دقیق در مواد غذایی می تواند پاسخ گوی چگونگی سرایت این 

ویروس از راه غذا و به ویژه ماندگاری آن در انواع مواد غذایی باشد.

استاد علوم و صنایع غذایی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی:

»کرونا« می تواند از طریق غذا به 
بدن منتقل شود 
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سخنگوی قوه قضاییه گفت: در پرونده ای که بخشی از آن اخلال ارزی و بخشی 
اخلال در نظام خودرو و سکه بود، وحید بهزادی فرزند ابوطالب و همسرش نجوا 
لاشیدایی به جرم مشارکت در اخلال در نظام اقتصادی از طریق ثبت سفارشات 
صوری و صرافی غیر مجاز و پیش خرید ۶ هزار و ۷00 دستگاه از سایپا، مشارکت 

در پول شویی به میزان 3۲ هزار میلیارد به اعدام محکوم شدند.  
غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در بیست و ششمین نشست خبری خود 
اظهارداشت : از منزل این فرد ۲۴ هزار سکه تمام بهار آزادی و صد کیلو طلا کشف 

شده است که البته این حکم قابل تجدید نظر خواهی است.
رسیدگی به ۷۱ هزار پرونده در دیوان عالی   

سخنگوی قوه قضاییه با اشاره به برخی اقدامات جهادی قوه قضائیه در سال 
١٣٩٨ گفت: دیوان عالی کشور طی سال گذشته به ٧١ هزار پرونده رسیدگی کرد 

که در مقایسه با سال قبل ٢٠ درصد افزایش عملکرد را شاهد بودیم.
وی افزود: علاوه بر رسیدگی های قضایی و پرونده های عمومی بیش از هفت 
هزار موضوع ماده ۴٧٧ رسیدگی شد و رسیدگی ها به روز شد و اکنون پرونده معوق 

و مسن در دیوان عالی کشور نداریم.
ماده ۴٧٧  پرونده موضوع  و ٩٣  در سال ٩٨، ٩ هزار  داد:  ادامه  اسماعیلی 

رسیدگی شد که معادل ۶ برابر سنوات قبل از آن بوده است.
وی اظهار داشت:دیوان عالی کشور علاوه بر رسیدگی های قضایی، هیات های 
قضایی ویژه به استانهای مختلف اعزام شدند که از ۴٣٠ شعبه بازدید داشتند و در 

این بازدیدها١٢٠٠ پرونده بررسی شد.
صدور احکام ۶1 ماه حبس برای دو نماینده مجلس

سخنگوی قوه قضائیه اظهار داشت: مهدی جمالی مدیر عامل سابق سایپا به 
هفت سال حبس، رضا تقی زاده معاون سابق بازاریابی سایپا به ١۵ سال حبس، 
محمد عزیزی نماینده مجلس به ۶۱ ماه حبس تعزیری فریدون احمدی به تحمل 
۶۱ ماه حبس، حسین هشترودی رئیس سابق حراست سایپا به ۶۱ ماه حبس 

تعزیری محکوم شدند.
وی ادامه داد: در یکی از پرونده ها که اکنون مفتوح است بخشی از بدهی ها به 

بانک های ملت و پارسیان بازگردانده شد.
اسماعیلی افزود: در رسیدگی به این پرونده علیرغم اینکه بانک صادرات شکایتی 
از متهم نداشت در تحقیقات مشخص شد این بانک هم از متهم طلب دارد که 
در نهایت اموالی از متهم پرونده در اختیار بانک صادرات قرار گرفت و این اموال 

پاسخگوی ۶ هزار میلیارد تومان طلب بانک صادرات است.
صدور احکام 21 اخلالگر ارزی 

اسماعیلی گفت: در پرونده ارزی دیگری که ٢١ متهم داشت، آرای متهمان 
صادر شد و براساس آن، حسن خویی به جرم مشارکت در اخلال در نظام ارزی 
و پولی به میزان بیش از ۱0 میلیون دلار و 3۴ میلیون و ۹۷۸ دلار نیم سوخته و 
۲0 هزار و ۱00 دلار دیگر به سه سال حبس و ضبط این مبالغ و پرداخت جزای 

نقدی محکوم شد.
وی ادامه داد: فرزاد اصغرزاده به جرم اخلال در نظام ارزی به سه سال حبس 
تعزیری، امیر سوقانی به جرم اخلال در نظام ارزی به سه سال حبس تعزیری و 

جزای نقدی محکوم شده اند.
ممنوعیت صدور حکم تخلیه برای قراردادهای اجاره  منقضی شده

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره حکم تخلیه قراردادهای منقضی 
اجاره در برخی مراجع قضایی گفت: به همه واحدهای قضایی ابلاغ شد در ارتباط 
با قراردادهای اجاره ای که موعد اجاره آنها منقضی شده نه حکم تخلیه صادر 
شود نه حکم تخلیه ای اجرا شود و این دستور برای همه واحدهای قضایی لازم 

الاجراست.
اسماعیلی افزود: این دستور در حال اجراست و طبق رصدهای ما تاکنون تخلفی 
به ما گزارش نشده است البته یکی دو مورد که در رسانه ها منعکس شد، متوجه 
شدیم مربوط به احکام قضایی نبوده و در ارتباط با منازل سازمانی بوده که اجاره به 

فرد داده اند و خود سازمان ها اقدام کرده اند.
عده زیادی از زندانیان مرخص شده به زندان باز نمی گردند

اعطای  وضعیت  آخرین  درباره  سوالی   به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
مرخصی زندانیان در ایام کرونا گفت: در بخشنامه ای که از سوی رئیس قوه قضاییه 
صادر شد، تکلیف بسیاری از زندانیان مشخص شده است و عده ای از زندانیان 

مشمول عفو شدند. 
وی ادامه داد: عده ای هم بنا بر جرمی که انجام دادند و مخاطراتی که آزادی 
طولانی مدت آن ها ممکن است داشته باشد،  برابر برنامه زمانبندی و امکانات 
مربوط به قرنطینه، به زندان باز می گردند و عده بسیاری هم که به مرخصی رفته 

اند دیگر به زندان باز نمی گردند.
دادگاه طبری به دلیل استعفای وکلای پرونده برگزار نشد

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی براینکه پیش از این گفته شده بود 
دادگاه طبری در اردیبهشت ماه برگزار می شود آیا این دادگاه برگزار شده است یا 

نه، گفت: دادگاه برگزار نشد.
وی افزود: علت عدم برگزاری به لحاظ موضوعی در فرایند پرونده بود و این که با 

چه انگیزه ای وکلا آن را رقم زدند. 
اسماعیلی اظهار داشت: براساس وعده و جدول برنامه ریزی قانونی وقتی پرونده 
به دادگاه کیفری یک بیاید باید خوانده شود و بعد وکلا آن را بخوانند و ما جدول 
دادگاه را لحاظ کردیم   و قرار بود 30 یا 3۱ اردیبهشت ماه دادگاه برگزار شود اما در 
آخرین روزی که وکلای پرونده باید نظر می دادند و در پایان مهلت نقایص پرونده را 
اعلام می کردند، به جای این که بگویند پرونده نقص دارد یا نه؛ هر دو وکیل اعلام 
استعفا کردند. وی خاطرنشان کرد: اقدام وکلا جای تامل دارد و این موضوع را 

ارزیابی می کنیم زیرا این اقدام وقت دادرسی را به تعویق انداخت.
سخنگوی قوه قضاییه اضافه کرد: با استعفای وکلا، دادگاه مجبور شد که ۱0 
روز وقت دهد که اگر متهم وکیل دیگری میخواهد تعیین کند و در غیر این صورت 

وکیل تسخیری اعمال می شود. 
اسماعیلی گفت: احتمالا در دهه دوم یا سوم خرداد جلسه دادگاه برگزار می 

شود.
پیش پرداخت و تقسیم مهریه نیازمند تعدیل است

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره نوسانات قیمت سکه افزود: متاسفانه بار اول 
نیست که نوسانات در این خصوص اتفاق می افتد و در هر مرحله سعی کردیم 

وظایف درون و بیرون قوه ای خود را انجام دهیم. 
وی درباره مهریه ادامه داد: در مرحله اول اعلام کردیم که در تقسیط مهریه 
بانوان، میزان تعداد سکه هایی که برای پیش پرداخت و تقسیط در نظر گرفته 
شده، نیازمند تعدیل است. هم در دوره های گذشته این کار انجام شد و هم در 
دوره جاری انجام می شود.  اسماعیلی افزود: به طور طبیعی متولی این حوزه 
بانک مرکزی است. ما به عنوان قوه قضاییه بخشی به عنوان مطالبه گری و بخشی 

به عنوان وظایف نظارتی و بخشی نیز به عنوان همکاری، آماده کمک هستیم. 
وی یادآور شد: آنجا که نیاز بود وارد میدان شدیم و اخلالگران را محاکمه کردیم و 
جایی که نیاز بوده به کمک تعزیرات رفتیم، آنجایی هم که نیاز بود سازمان بازرسی 

ورود کرد و مطالبه گری ها را انجام دادیم.
قوه قضاییه از سوت زنان فساد تقدیر و حمایت می کند

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال دیگری درباره تاکیدات رئیس قوه 
قضاییه برای حمایت از سوت زنان فساد گفت: بارها اعلام کردیم که از آمران به 
معروف و ناهیان از منکر و از گزارش دهندگان فساد به دستگاه قضایی هم تشکر  و 
هم حمایت می کنیم.  وی خاطرنشان کرد: از مطالبه گری هایی که اقشار مختلف 
جامعه به ویژه قشر جوان و دانشجویان از بخش های حاکمیتی دارند حمایت و 
استقبال می کنیم و البته همان طور که رهبر انقلاب نیز روز گذشته در ملاقات با 
دانشجویان فرمودند، معتقدیم این مطالبه گری ها باید با رعایت موازین اخلاقی 
و قانونی باشد.  اسماعیلی اظهار داشت: گزارشاتی از فساد از جامعه خبرنگاران 
داشتیم؛ خبرنگاران صدا وسیما رسانه ای کردند اما به کسی اتهام نزدند و آبروی 
کسی را نبردند و موضوع فساد را برملا کردند. وی ادامه داد: بنا داریم در مناسبتی 

ویژه مانند هفته قوه قضاییه یا روز خبرنگار از آنها تقدیر کنیم.
ادعای دستگیری در دانشگاه تکذیب می شود

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره دستگیری فردی داخل دانشگاه 

شهید بهشتی گفت: ادعای دستگیری در دانشگاه تکذیب می شود و اصلًا 
دستگیری در دانشگاه انجام نشده است. 

وی ادامه داد: چه کنیم با کسانی که شایعه سازی و دروغ پردازی می کنند؟ 
حضور ضابطان در دانشگاه برای این بود که بعد از بازداشت، فرد در بازجویی خود 
اقرار و اعتراف کرد که بخشی از اسناد مجرمانه در اتاق کارش در دانشگاه و لپ تاپ 

او که در اتاق کارش بوده، قرار دارد. 
اسماعیلی اضافه کرد: ضابطان برای دستیابی به این اسناد و مدارک رفتند و این 

اسناد و مدارک را از اتاق این فرد در دانشگاه برداشتند. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: قانون را هم می دانیم و هم قوه قضاییه و ضابطان 
مجاز به دستگیری افراد در داخل دانشگاه نیستند ولی وقتی فرد اعتراف کرده 

اسناد و مدارک داخل اتاقش در دانشگاه است، نباید مراجعه کنیم؟
در مبارزه با قاچاق کالا موفق نبودیم

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره عملکرد دستگاه ها در مبارزه با قاچاق کالا 
گفت: وجود کالاهای قاچاق در سطح گسترده در یک برآورد جمعی حکایت از آن 

دارد که در امر مبارزه با قاچاق کالا موفق نبودیم. 
وی ادامه داد: البته متولی اصلی مقابله و پیشگیری از قاچاق کالا، بخشی هایی 
با قاچاق  مبارزه  و ستاد  و ضابطین دستگاه قضائی  بانک ها  و  مانند گمرکات 

کالاست. 
اسماعیلی افزود: در پرونده های قضائی تشکیل شده معتقدیم خوب عمل 
کردیم و نمی توانیم بگوییم پرونده ای تشکیل شد و رسیدگی نکردیم یا احکام 

بازدارنده نبوده است. 
شناسایی  و  مناسب  تدابیر  اتخاذ  با  حوزه  این  در  باید  معتقدیم  گفت:  وی 
گلوگاه های فسادزا و قوانین و مقررات مبهم، بازنگری در شیوه مبارزه با قاچاق کالا 

انجام شود.
پرونده مفتاح رهنورد دوم تیرماه رسیدگی می شود

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده مفتاح 
رهنورد گفت: این پرونده خودرویی بیش از ١۶٠٠ شاکی و ٩ متهم دارد که در 

شعبه یک دادگاه کیفری یک استان تهران در حال رسیدگی است.
وی ادامه داد: پرونده مفتاح رهنورد دوم تیرماه رسیدگی می شود.

اسماعیلی خاطرنشان کرد: علت طولانی شدن فرایند رسیدگی به دلیل وجود 
چند پرونده کثیرالشاکی از جمله رامک خودرو در شعبه رسیدگی کننده بود.

وی گفت:  البته پرونده رامک خودرو قبلا رسیدگی و رأی صادر شده و در بخش 
نیز  وقت  با ۶ هزار شاکی به دادگاه ارسال شده، برای آن  دوم این پرونده که 

رسیدگی تعیین شده است.
پرونده سقوط هواپیمای اوکراینی در مرحله تحقیقات

هواپیمای  سقوط  پرونده  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
اوکراینی گفت: این پرونده در حال رسیدگی است و تا امروز تعدادی از خانواده های 
جانباختگان اعلام شکایت کردند و پرونده مرحله تحقیقاتی خود را می گذراند و 

باید گزارش وزارت راه درباره جعبه سیاه هواپیما هم  مطرح شود.
وی ادامه داد: یک نفر در این پرونده بازداشت شده است و از افرادی تحقیق به 

عمل آمده و آزاد شدند.
۷ سال حبس برای جزایری  

محکومیت قطعی شهرام جزایری به هفت سال حبس سخنگوی قوه قضاییه 
در پاسخ به سوالی درباره  صدور دو حکم قطعی برای شهرام جزایری گفت: خبر 

محکومیتی که اعلام شد، درست است. 
وی ادامه داد: ایشان اقدام به فرار از کشور و کلاهبرداری کرده بود که محکوم شد 
و هفت سال حکم کلاهبرداری برای او قابل اجراست و حکم در دادگاه بدوی صادر  

و در دادگاه تجدیدنظر هم تایید شده است.
بازداشت سه متهم در پرونده خرید و فروش نوزاد

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره خرید و فروش نوزادان گفت: 
خبر در حدی که رسانه ای شد، مبالغه آمیز بود.  وی ادامه داد جرایم سازمان یافته و 

خرید و فروش نوزادان نبود؛ ضابط پرونده و رسانه ها بزرگ نمایی کردند.
اسماعیلی اظهار داشت: موردی خاص در یکی از استان ها بود که می خواستند 

نوزاد را معامله کنند ولی با گزارش حراست این بیمارستان موضوع برملا شد.
وی افزود: سه متهم در این پرونده بازداشت هستند البته مجازات های کنونی را 
کافی نمی دانیم ولی در لایحه حمایت از کودکان و نوجوانان مجازات کسانی که 

مبادرت به خرید و فروش نوزاد می کنند، تشدید شده است.
وزارت کار بیمه بیکارشدگان را قبل از قضایی شدن پرداخت کند

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی براینکه »در ایام کرونا عده زیادی 
بیکار شدند و باید به آنها بیمه بیکاری تعلق می گرفت، دولت آن را پرداخت نکرده و 
مشمولان آن گفته اند به دیوان عدالت اداری شکایت می کنند آیا قوه قضاییه برای 
تسریع پرداخت اقدامی می کند؟«، گفت: توصیه ما به وزارت کار این است که قبل 
از قضایی شدن این موضوع و مطالبه این افراد ضعیفی که بیکار شده اند به وظیفه 

قانونی خود و پرداخت حقوق این افراد عمل کند.
وی خاطرنشان کرد: پیش از این هم اعلام کردیم، پرونده های کثیرالشاکی 
اولویت ماست و خارج از نوبت رسیدگی می شود؛ حتما قوه قضاییه در مراجع 
ذیربط از جمله دیوان عدالت اداری به صورت ویژه و خارج از نوبت این نوع پرونده 

ها را رسیدگی خواهد کرد.
رأی نهایی پرونده زمین های گلستان این هفته صادر می شود

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر پرونده واگذاری چند هکتار 
بر می گردد  قبل  به 30 سال  این موضوع  به قضات گفت:  زمین در گلستان 
که قضات آن زمان به عنوان ذی نفعان پرونده اکنون هیچکدام در دستگاه قضا 
مشغول به کار نیستند. وی ادامه داد: مدیرمنابع طبیعی اعلام کرد مدیر قبل از 
من اشتباه کرده است؛ سال گذشته بنابر گزارش مدیران فعلی واحدهای قضایی 
گزارشی تهیه کردند که این قطعه به لحاظ اینکه جزو منابع طبیعی است اشتباه 
واگذار شده است. اسماعیلی اضافه کرد: تقاضای اعمال ماده ۴۷۷ کرده اند و 
اعلام ماده ۴۷۷ پذیرفته شد و موضوع به دیوان عالی کشور ارسال شد. سخنگوی 
قوه قضاییه اظهارداشت: دیوان عالی کشور این هفته رأی نهایی را صادر  خواهد 

کرد.
آزادی برخی زندانیان تبعه بیگانه بدون نظر قوه قضاییه محال است

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره همکاری قوه قضاییه برای آزادی 
زندانیان اتباع بیگانه گفت: محال است آزادی برخی زندانیان تبعه بیگانه بدون 
نظر قوه قضاییه باشد؛ این موضوع فرایند دارد و حتما باید قوه قضاییه نظر مساعد 

داشته باشد و بعد در شورای عالی امنیت ملی بررسی می شود.
وی خاطرنشان کرد: اصل موضوع، تبادل زندانی نیست بلکه وقتی می بینیم 
برخی شهروندان ما برخلاف ضوابط حقوقی در زندان های این کشورها در زندان 
هستند، وظیفه قانونی ما ایجاب می کند برای آزادی آنها تلاش کنیم و صرفا این 
تلاش ها در ارتباط با موضوعی خاص و اقداماتی در وزارت خارجه، قوه قضاییه و 

شورای عالی امنیت ملی انجام می شود.

مدیرعامل مخابرات استان قم  خبرداد:

نصب 50 هزار پورت VDSL تا سه ماه آینده
مدیرعامل مخابرات استان قم از نصب ۵0 هزار پورت VDSL تا سه ماه آینده  دراین 
استان خبرداد گفت :سرویس جدید VDSL که مشترکین میتوانند از اینترنت با حدود 

۴ برابر افزایش سرعت دریافت کنند در حال واگذاری است.
مهندس سیداسدا... دهناد که بمناسبت روز جهانی ارتباطات سخن می گفت با 
اعلام این مطلب اظهارداشت : سرویس جدید VDSL که مشترکین میتوانند از اینترنت 
با حدود ۴ برابر افزایش سرعت دریافت کنند در حال واگذاری است و تا اکنون بیش از 

۷۵00 پورت نصب شده که از این تعداد ۵۷00 پورت به مشترکین واگذار شده است.
مدیر عامل مخابرات استان قم به استقبال خوب این سرویس از سوی مشترکین اشاره 
کرد وافزود: در فاز یک و دو تغییر بسته مشترکین از ADSL به VDSL و زیرساخت لازم 
برای ۱۴000 پورت در حال انجام است. مهندس دهناد افزود: این توسعه و فراهم سازی 
زیرساخت این امکان را به مخابرات استان خواهد داد تا ظرف سه ماه آینده ۵0000 
پورت VDSL نصب و آماده ارائه به مشترکین شود.وی با اشاره به افزایش میزان مصرف 
اینترنت از سوی مشترکین ولزوم استفاده از فضای مجازی علی الخصوص در بحران 
کرونا گفت: برخود فرض میدانیم تا این امکان را برای مشترکین فراهم کنیم که بتوانند 

اینترنت را با کیفیت و سرعت بالا دریافت و استفاده نمایند.
اشاره کرد  استان هم  در   FTTH واگذاری به  ادامه  در  استان  مدیرعامل مخابرات 
و افزود: برای ۱۶000 مشترک بستر فیبر آماده واگذاری است که در صورت تقاضا 
میتوانند سرویس FTTH ) ارائه اینترنت از بستر فیبر تا منازل مشترکین (را دریافت کنند.
دهناد افزود: در حال حاضر  ۲۲۵0 مشترک از سرویس ftth استفاده میکنند و در شش 

ماهه اول امسال حدود ۱۵00 مشترک دیگر به این سرویس خواهند پیوست.
وی درپایان  با تبریک  روز جهانی ارتباطات به شعار امسال ITU فناوری اطلاعات 
وارتباطات در خدمت توسعه پایداراشاره کرد وگفت : ما نیز با فراهم سازی بستر مناسب 

ارتباطی در استان در صدد تحقق پیش ازموعد این شعار در استان هستیم.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم؛

۱۳۹ کیلومتر از راه های استان تا پایان سال 
بهسازی می شود 

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم از بهسازی و مرمت روکش آسفالت 
۱3۹ کیلومتر از راه های استان تا پایان سال جاری خبر داد. 

محمد حسن کلهری با اعلام این خبر اظهارداشت: یکی از اولویت های این اداره 
کل در سال جاری است که یکصد و 3۹ کیلومتر از راه های استان را در قالب ۱۴ پروژه 

عمرانی و با اعتباری بالغ بر ۶۷۵ میلیارد ریال مرمت و بهسازی کنیم.
کلهری افزود: روکش آسفالت لایه نازک باند شمالی کمربندی قم اراک و بزرگراه قم 
سلفچگان به طول ۲۵ کیلومتر، بازیافت سرد آسفالت در بزرگراه راهجرد سلفچگان 
به طول ۸ کیلومترو بهسازی محور قم تهران به طول ۱۴ کیلومتر از جمله پروژه هایی 

هستند که شامل طرح بهسازی و مرمت راه های استان می شوند.
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم همچنین با اشاره به جدیدترین ضوابط 
و شرایط نوسازی ناوگان باری برون شهری از سوی سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای گفت: از سوم خرداد متقاضیان ورود خودرو های سنگین )تا سه سال ساخت( 
می توانند به بخش نوسازی و توسعه ناوگان آدرس اینترنتی www.rmto.ir مراجعه کرده 

و ثبت نام نمایند.
 کلهری افزود: ذینفعان این طرح شرکت های تولید کننده داخلی خودرو های سنگین، 
شرکت های حمل و نقل توانمند دارای مجوز از سازمان راهداری و حمل و نقل جاده 
ای، شرکت های وارد کننده کامیون های سنگین دارای مجوز از وزارت صمت و مالکین 
حقیقی و حقوقی کامیون های فرسوده واجد شرایط و متقاضی واردات می باشند که 
می توانند خودرویی که بیش از ۲۵ سال از عمر آن می گذرد را تبدیل به خودرو هایی با 

عمر کمتر از سه سال کنند.
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم در خصوص حمایت اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای از رانندگان برون شهری گفت: از زمان شیوع ویروس کرونا تمدید 
کارت هوشمند وسایل نقلیه اشان به صورت اینترنتی انجام می شود که درصدد هستیم 

این روند که مهلت سه ماهه برای آن تعیین شده بود به صورت مستمر ادامه یابد.
 

مدیر کل بهزیستی  استان  قم خبر داد:

آمادگی بهزیستی قم برای دریافت فطریه
مدیر کل بهزیستی استان قم از آمادگی این اداره کل جهت جمع آوری زکات فطره در 

روز عید سعید فطر خبر داد. 
دکتر مهدی پهلوانی با عرض تبریک پیشاپیش عید سعید فطر و آرزوی قبولی طاعات 
و عبادات مومنین روزه دار با اشاره به فتاوای مراجع عظام تقلید مبنی بر امکان پرداخت 
زکات فطره به سازمان بهزیستی گفت: سازمان بهزیستی استان قم به عنوان واسطه 
خیر بین نیازمندان واقعی و جامعه هدف خود و خیرین و مردم نوع دوست استان 
همچون سنوات گذشته آماده دریافت زکات فطره ، کفارات و نذورات مردمی است و طبق 
هماهنگی صورت گرفته از طریق استانداری و فرمانداری قم امسال نیز این برنامه با نظم 
و هماهنگی خاصی توسط سازمان بهزیستی و کمیته امداد حضرت امام )ره( بصورت 

منسجم انجام خواهد شد. 
مدیر کل بهزیستی استان قم با اشاره به محدودیت های موجود بخاطر بیماری کرونا 
و همچنین عدم برگزاری نماز عید در حرم مطهر ، مصلی و مسجد مقدس جمکران و 
برگزاری نماز در برخی مساجد استان افزود : صندوق های جمع آوری مشترک دو نهاد 
حمایتی )کمیته امداد حضرت امام )ره( و بهزیستی( به صورت واحد در این مساجد 
مستقر می باشد و مردم شریف و مومنین معزز می توانند زکات فطره ، کفارات و نذورات 

خود را از این طریق پرداخت نمایند .
روزه دار  مؤمنان  تقلید،  مراجع  فتوای  براساس  پهلوانی خاطرنشان کرد:  دکتر 
می توانند زکات اموال و زکات فطره خود را به سازمان بهزیستی که متولّی نگهداری و 
حمایت از افراد دارای معلولیت، ایتام و کودکان و زنان بی سرپرست و آسیب دیدگان 
اجتماعی است پرداخت کنند و جهت سهولت پرداخت زکات فطره و رعایت ضوابط 
الزامات کرونایی کد دستوری #۹0۹0*۷۴۱* و شماره کارت ۷۶۱۸-۲۵۸۸- و 
۹۵۷0-۶3۶۷  مشارکتهای مردمی بهزیستی قم نیز جهت پرداخت آسان فطریه 
درنظر گرفته شده است ، همچنین کلیه مراکز بهزیستی در سطح استان در روز عید 
و روزهای بعد از عید آماده دریافت مبالغ مذکور و هدایای نقدی و غیرنقدی مردمی 

هستند.

مدیرگروه سلامت مرکز بهداشت قم:

نرخ رشد جمعیت در قم بحرانی نیست
مدیر گروه سلامت خانواده، جمعیت و مدارس مرکز بهداشت قم گفت: نرخ رشد 

جمعیت در این استان ۲.۱ تا ۲.۲ درصد در شهر و روستاست که بحرانی نیست. 
مریم خاکبازان با تاکید بر مطلوب تر شدن نرخ رشد جمعیت در قم، افزود: نرخ رشد 
جمعیت در قم، نرخ جایگزین جمعیت است،  به این معنا که میزان باروری منجر به 

جبران جمعیت در گذشته با جمعیت جدید می شود.
وی اضافه کرد: متوسط تعداد فرزند در خانواده های قمی ۲ تا ۲.۲ می باشد که نسبت 

به برخی استان های کشور، در وضعیت بهتری قرار داریم.
وی با اشاره به کاهش ۱3 درصدی تولد در ۱۱ ماه پارسال نسبت به مدت مشابه در 
سال ۹۷، خاطرنشان کرد: تعداد تولد در ۱۱ ماه سال ۹۸، ۱۸ هزار و ۷۹3 نوزاد و در 

مدت مشابه سال ۹۷، ۲۱ هزار و ۶۵0 مورد بوده است.
خاکبازان ادامه داد: در چند سال گذشته به جز سال ۹۵ با کاهش جمعیت در استان 
قم مواجه شدیم که البته به جز برنامه تنظیم خانواده،  عوامل مختلف دیگری نیز در این 

مساله دخیل است.
وی بیان کرد: پس از ابلاغ سیاست های کلی جمیعت، تمام برنامه های تنظیم خانواده 
برای خانم هایی که در سن باروری بودند با رویکرد افزایش جمعیت و اتخاذ مراقبت های 

ویژه از مادران باردار تنظیم شد.
مدیر گروه سلامت خانواده، جمعیت و مدارس مرکز بهداشت قم خاطرنشان کرد: 
زمانی که آگاهی والدین و همچنین هزینه زندگی افزایش می یابد،  خودشان برای فرزند 

آوری تصمیم می گیرند و مراکز ذی ربط تاثیر چندانی در این تصمیم گیری ندارند.
وی درعین حال افزود: برنامه های تشویقی دولت می تواند راهکار خوبی برای افزایش 
نرخ جمعیت باشد و به عنوان مثال اعطای مرخصی زایمان تا ۱۸ ماه به مادران شاغل 

ازجمله موثرترین این برنامه ها می تواند باشد.
وی گفت: یکی از عوامل کاهش نرخ جمعیت کاهش ازدواج در سال های گذشته 
می باشد که اگر روند ازدواج به همین صورت کاهشی باشد، تعداد فرزند آوری نیز کاهش 

خواهد یافت

آیت الله سعیدی در دیدار فرمانده انتظامی استان قم:

تامین نظم و امنیت، نیازمند همراهی 
مردم با پلیس

نماینده ولی فقیه در استان قم تاکید کرد: تامین نظم و امنیت از سوی پلیس دوسویه 
بوده و نیازمند همراهی مردم است.

 آیت الله سید محمدسعیدی در دیدار فرمانده انتظامی استان قم با وی، ضمن 
اینکه سرفصل  بیان  با  میرفیضی"،  "سید محمود  انتصاب شایسته سردار  تبریک 
اقدامات پلیس منویات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( است، تصریح کرد: منویات 
مقام معظم رهبری)مدظله العالی( یکی از سرمایه ها و خط راه نیروی انتظامی است، 

بایستی این سرفصل ها احصا و چراغ راه شما باشد.
امام جمعه قم گفت: اهم اقدامات شما در حوزه وظایف ذاتی، مأموریت های ابلاغی و 
توقعات مردمی بوده و نقش مردم و دستگاه های مختلف در حمایت و پشتیبانی پلیس 

در راستای برقراری نظم و امنیت بی بدیل است.
وی در ادامه با بیان اینکه تامین نظم و امنیت از سوی پلیس دوسویه بوده و نیازمند 
همراهی مردم است، گفت: از مردم می خواهم استقبال از فرمانده جدید انتظامی 

استان را با همراهی خود تکمیل کنند.
نماینده ولی فقیه در استان قم افزود: گرچه شاید برخی از حوادث و بلایا جزء 
از وقوع مانند دیگر  انتظامی پس  نیروی  اما  پلیس محسوب نشود  مأموریت های 

نیروهای نظامی و امنیتی، در راس خدمت رسانی قرار می گیرد.
وی افزود: خدمت در مناطق مختلف با یکدیگر متفاوت است، به طور مثال مسئله و 
اولویت اصلی یک منطقه مبارزه با قاچاق و منطقه ای دیگر بحث مبارزه با مواد مخدر 

است.
آیت الله سعیدی با بیان اینکه عفاف و حجاب مورد تاکید مقام معظم رهبری)مدظله 
العالی( و مراجع معظم تقلید است، تصریح کرد: قانون عفاف و حجاب برای قشری 

خاصی از جامعه نیست بلکه در مکان ها و موقعیت ها این اقتضا ایجاب می شود.
وی گفت: تنها شهری در این کره خاکی که به آن حرم اهل بیت)ع( می گویند شهر 
مقدس قم است، وقتی اهل بیت)ع( تراز قم را بالا آورده اند، پس خدمت در این شهر 

یک توفیق الهی است.
امام جمعه قم، در ادامه ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای نیروی انتظامی، 
تصریح کرد: شهدای نیروی انتظامی از مظلوم ترین شهدای انقلاب اسلامی هستند، 
انشاالله با حمایت های مردم، حوزه های علمیه، مراجع معظم تقلید و تولیت آستان 
مقدس کریمه اهل بیت)س(، همچون گذشته در برنامه ها و مأموریت ها موفق بوده و 
خون شهیدان بخصوص سردار "حاج قاسم سلیمانی" و "ابومهدی" بدرقه راه تان باشد.
فرمانده انتظامی استان قم نیز در سخنانی خدمت در شهر کریمه اهل بیت)ع( 
را توفیقی الهی دانست و گفت: انشاالله با کمک پروردگار و کریمه اهل بیت )ع(، 
همچنین حمایت ها و پشتیبانی های مردم و مراجع معظم بتوانیم در حوزه های 

مختلف مأموریتی خدماتی در تراز شهر مقدس قم داشته باشیم.
سردار "سید محمود میرفیضی" بر تلاش پلیس در حوزه های امنیت اخلاقی، 
اجتماعی و فرهنگی تاکید کرد و عمل به تدابیر و منویات مقام معظم رهبری )مدظله 
العالی(، استفاده از فناوری روز، هوشمند سازی، کشف علمی و پاسخگویی به مطالبات 

مردمی را از جمله اولویت های کاری خود دانست.
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به پایین بودن هزینه ارتکاب جرم در حوزه امنیت 
اخلاقی، خواستار بازنگری و تشدید قوانین حوزه عفاف و حجاب شده و بر کنترل نظام 

اجتماعی تاکید کرد.

درجلسه شورای اسلامی شهر قم  تاکید شد

سهم شهر قم از مالیات بر ارزش افزوده 
افزایش یابد 

یک صد و چهل و چهارمین جلسه شورای اسلامی شهر قم برگزار و در آن بر افزایش 
سهم شهر قم از مالیات بر ارزش افزوده تاکید شد. 

عصر روزدوشنبه در یک صد و چهل و چهارمین جلسه شورای اسلامی شهر قم که با 
حضور شهردار قم، مدیرکل امور مالیاتی استان قم و معاون امور زندان ها  به صورت علنی 

و رسمی برگزار شد به مسائل روز و انتظارات دستگاه ها پرداخته شد.
مجید اخوان با ابراز رضایت از تعامل شورای شهر با اداره کل امور مالیاتی اظهار 
داشت: متأسفانه در رابطه با مالیات بر ارزش افزوده  متناسب با جمعیت شهر قم، حق 

قم احصا نشده و نحو تقسیم بین شهر و روستا اشکال اساسی دارد.
مالیات صنایع مستقر در قم باید به قم اختصاص داده شود

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای شهر قم برگرداندن مالیات بر ارزش افزوده 
صنایع مستقر در قم را موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: این صنایع از خدمات قم 
استفاده کرده و آلودگی زیست محیطی آن برای مردم قم است درحالی که مالیات خود 
را به تهران پرداخت می کنند. وی به مشکل مالیاتی سازمان های وابسته به شهرداری 
نیز اشاره و خاطرنشان کرد: ۱۵ سازمان وابسته به شهرداری خدمات ده بوده و بعضی 

از سازمان ها مانند آتش نشانی و اتوبوسرانی زیان ده نیز هستند.
لزوم حفظ سرمایه اجتماعی اداره کل امور مالیاتی در بین مردم

سپس زین العابدین قراچورلو نیز به لزوم بازنگری قوانین مالیاتی اشاره کرد و گفت: 
سازمان های وابسته به شهرداری خدمات ده بوده و نباید به عنوان بنگاه اقتصادی به 
آن ها نگاه کرد. وی بعضی از وظایف تحمیلی حاکمیتی مانند واگذاری سی ان جی 
به سازمان میادین و تره بار را موردتوجه قرارداد و خاطرنشان کرد: باید این مسئله در 
داخل استان حل شده و اجازه خروج پول از استان را ندهیم زیرا بازگرداندن آن به استان 
غیرممکن است. عضو شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر بی طرفی کارشناسان مالیاتی 
تصریح کرد: نباید اجازه بدهیم سرمایه اجتماعی این اداره با بدبینی مردم نسبت به 
کارشناسان از بین رفته و کسب رضایت مردم بسیار مهم است. حجت الاسلام سید 
محمد آتش زر نیز پرداخت مالیات جایگاه های سی ان جی را نیازمند تجدیدنظر 
دانست و گفت: جایگاه های سی ان جی در حالی به شهرداری واگذار شد که میلیون ها 
تومان بدهی داشت. وی با تأکید اداره دولت با مالیات افزود: باید قوانین مربوط به 
سازمان ها و جایگاه های سی ان جی موردبازنگری قرارگرفته و به آن ها به عنوان بنگاه 

اقتصادی نگاه نشود.
سهم شهر قم از مالیات بر ارزش افزوده باید افزایش یابد

در پایان سید مرتضی حسام نژاد با تقدیر تشکر از مدیریت جدید اداره کل امور مالیاتی 
استان قم اظهار داشت: شاهد تحولی مثبت در رویکرد اداره کل امور مالیاتی و افزایش 
کیفیت سطح ارتباطات با این اداره هستیم. معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم 
اختصاص سهم شهرداری از مالیات بر ارزش افزوده در اسفندماه را یادآور شد و افزود: 
در شرایط شیوع ویروس کرونا و کاهش درامدهای شهرداری اختصاص به موقع سهم 

شهرداری از مالیات بر ارزش افزوده بسیار کمک کننده بود.
از  بعضی  کرد:  بیان  و  اعلام  نیم درصد  و  دو  را  قم  استان  ارزش افزوده  وی سهم 
کلان شهرها تا 30 درصد از این سهم برخوردار بوده که باید در مورد شهر قم نیز بازنگری 
نسبت به آن انجام شود. حسام نژاد بازگردان مالیات بر ارزش افزوده صنایع مستقر در قم 
را نیز موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: آلودگی این صنایع سهم مردم قم بوده و شهرداری 

قم موظف به ارائه خدمات به آن هاست درحالی که سهمی از مالیات آن ها نداریم.
 

 مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

فعالیت های مجازی اوقاف گسترش می یابد
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: شیوع کرونا، توجه به فضای مجازی را 
در مجموعه اوقاف بیشتر کرده و درصدد هستیم اینگونه فعالیت های تبلیغی و معرفتی 

را گسترش دهیم.
 حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در نشست شورای سیاستگذاری و 
دست اندرکاران پایگاه فرهنگی اطلاع رسانی راسخون راسخون با رئیس سازمان اوقاف 
و امور خیریه که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد اظهار کرد: فضای مجازی مسئله 
مهمی در دنیای امروز است و رهبر معظم انقلاب هم بر این مسئله یعنی استفاده 

صحیح و کارآمد از این ابزار مدرن تاکید فراوانی داشته اند.
وی افزود: توجه به فضای مجازی طی ماه های اخیر که شیوع کرونا بسیاری از 
فعالیت ها را متوقف کرده بیش از گذشته بوده و قدرت شبکه ها اجتماعی را در فضای 
مجازی بیش از گذشته آشکار کرده است. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان 
اینکه در مجموعه اوقاف هم طی این مدت توجه به فضای مجازی بیشتر شده است 
گفت: البته در این زمینه باید زیرساخت های بیشتر و بهتری را فراهم کنیم همچنین 
تربیت و بکارگیری نیروی متخصص هم امری ضروری است. وی ادامه داد: لازم است 
تمام فعالیت ها در این حوزه به صورت علمی و فنی پیگیری شوند و اینگونه اقدامات 
تداوم داشته باشند.اسکندری خاطرنشان کرد: درصدد هستیم با همکاری حوزه  های 
علمیه، در زمینه محتوایی هم از نظر کمی و کیفی شاهد ارتقاء فعالیت ها در فضای 

مجازی باشیم.

سخنگوی قوه قضاییه:

حکم اعدام دو اخلالگر ارزی و بازار خودرو و سکه

اجتماعی
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یک کارشناس بازار سرمایه معتقد است دو گروه خودرویی  و پالایشی ها از تداوم 
روند اصلاحی بازار جلوگیری کردند.

و  قیمت دلار  افزایش  لطف  به  پالایشی  گفته علی حیدری، شرکت های  به    
خودرویی ها به دلیل رشد قیمتی محصولات کارخانه ای موجب ایجاد صف های 

تقاضا و تعدیل بازار بعد از شکل گیری نیروی سنگین فروش سهام شدند. 
روز دوم هفته جاری شاخص کل بازار سهام برای دومین روز متوالی با افت شاخص 
همراه شد و این شاخص با کاهش ۱۹ هزار واحد )۲ درصد(  به ۹۶۸ هزار واحد 
برگشت. این در حالی است که هفته گذشته در روز ۲۲ اردیبهشت شاخص به سقف 
تاریخی خود یعنی یک میلیون و ۴۷ هزار واحدی رسیده بود. با معیار شاخص در روز 
یکشنبه و بعد از کاهش هایی که تا این روز داشت، بازار سهام حدود هفت درصد از 
این سقف پایین تر آمده بود، با این حال در روز دوشنبه دوباره شاخص ۲.۷ درصد 
رشد کرد و به رقم ۹۹۵ هزار واحد رسید. این یک سیر طبیعی در بازار بوده که بعد از 
فتح یک قله با یک افت مختصر مواجه می شود و بعد آهسته دوباره سقف مذکور را 
در می نوردد. اما این بار یک تفاوت عمده دارد: پیش از این، بسیاری از تحلیلگران 
و اقتصاددانان نسبت به حبابی بودن بازار هشدار داده بودند و این مسئله به یک 
نگرانی همراه با انتظار از اصلاح شدید شاخص تبدیل شده بود. از همین رو، با هر 
موج عرضه  در بازار، تعداد زیادی از سهامداران از ترس ترکیدن حباب بورس فکر 

خروج از بازار را در سر می پرورند. با این حال، باز  دوباره آرامشی به بازار برگشته  و 
به نظر نمی رسد به این زودی شاهد چنین اصلاحات عمیق و گسترده ای در بازار 
باشیم. هر چند این موضوع همواره به عنوان یک سناریوی محتمل در ذهن ها وجود 

دارد.
عاملان صعود مجدد بازار

و  اینکه دو گروه خودرویی   به  با اشاره  ایرناپلاس  با  علی حیدری در گفت وگو 
پالایشی ها از تداوم روند اصلاحی بازار در روز یکشنبه جلوگیری کردند، افزود: 
شرکت های پالایشی به لطف افزایش قیمت دلار جزو معدود شرکت هایی بودند 
که در این روز تقاضا برای سهام آنها بالا رفت، زیرا نه تنها رشد ارز بر قیمت فروش 
آنها تأثیر می گذارد، بلکه این موضوع در صورت های مالی پالایشی ها تفاوت ایجاد 
می کند، چرا که اینها کماکان از نرخ ارز دولتی استفاده می کنند. در بخش خودرو 
نیز قیمت گذاری خودرو و نحوه این قیمت گذاری سیگنال مناسبی برای سهامداران 

بود.
وی با بیان اینکه هفته قبل ورود مجدد شورای رقابت در بخش قیمت گذاری 
خودرو را شاهد بودیم، افزود: ورود نهادهای قیمت گذار و اثرگذاری و تغییر رویه 
قیمت در بخش صنعت بازار بورس ایران سبب می شود آن سوی ترازنامه شرکت 
خواسته یا ناخواسته با نوسان شدید همراه شود. البته این بار جای امیدواری بود 

که علی رغم نوسان یکی دو روزه ای که داشت، شورای رقابت به محض ورود، قیمت 
کارخانه را به بازار نزدیک کرد. این باعث یک آرامش نسبی در بازار شد. به همین 
خاطر علی رغم تحلیل هایی که از روندهای بازار وجود داشت که بیشتر هم جنبه 

علمی ندارند، انتظار می رود بازار دوباره به رویه آرام خود برگردد.
چرا حقوقی ها برعکس عمل کردند؟

روز یک شنبه بازار با یک کنش دیگر هم همراه بود و آن هم راستا با فروش سهم ها 
از سوی بخش حقیقی شاهد تقاضا در بخش حقوقی بازار بودیم. حیدری در این 
خصوص نیز توضیح داد: حقیقی ها  بر اساس ترسشان از بازار رفتار کردند که یک 
اقدام منطقی هم بود، اما از طرف دیگر، درباره خرید و جمع آوری سهم ها از سوی 
حقوقی ها می توان سه احتمال را مطرح کرد: یکی اینکه عمدتاً دستوری بوده که 
با نوع خرید آنها می شود این را متوجه شد. احتمال دوم این است که اینها به نوعی 
از خبرها و اطلاعاتی مطلع بودند که دیگران نداشتند. احتمال سوم و خوش بینانه 
این است که حقوقی ها قدرت تحلیل و سنجش بالایی نسبت به هر قشر دیگری 

داشتند.
وی بیان کرد: می شود از رفتار مسئولان کشور حرکت بعدی بازار را تشخیص داد. 
در ایران قیمت گذاری یک سنت است و دولت خود را قیم می داند. بنابراین با یک 
سیگنال ساده از مسئولان می توان حرکت بعدی بازار را تشخیص داد و این موضوع 
هم علمی است. هرگاه در جملات مسئولی در لایه دوم مدیریتی متوجه انکار 
و بعد مقاومت و بعد دستورالعمل و سپس فرافکنی و در نهایت انتشار آمار عجیب 
و غریب که معمولًا با جشن پیروزی همراه است، شدید، بدانید که از همان ابتدا 
همان بازاری که انکار می شود در مسیر حرکت دیگری غیر از چیزی است که گفته 
می شود. این یک چیز طبیعی است که می توان از طریق اقتصاد رفتاری و مالی 

حدس زد، چرا که یک مدیر به صورت ناخودآگاه این گونه رفتار می کند.
این کارشناس بازار سرمایه توضیح داد: بازار سرمایه را می توان به چهار قسمت 
تقسیم کرد: یک بخش انفرادی است که برای سرمایه گذاری نیازی به هوش مالی و 
تحلیل ندارد و با توجه به معیارهای سطح ابتدایی وارد بازار می شود و تنها لازم است 
هر بخش که تثبیت قیمت داشت، حدس بزند همان بازار در آینده جهش قیمت 
خواهد داشت. سطح بعد مدیریتی است که دو مسئله دارد: بخش نرم افزاری و 
شخص مدیر. بخش نرم افزاری فعلی پاسخگوی این میزان از تقاضا نیست. در بخش 
مدیر هم به جای تخصص به تعهد، میدان داده می شود. در بخش سوم هم موضوع 
رسانه وجود دارد. ما در کشور رسانه آزاد و پیگیر نداریم، به خاطر همین همواره بازار 
شایعات و اخبار سطحی در بازار سرمایه تأثیرگذار است. در بخش چهارم نیز مسئله 
قیمومیت دولت در اقتصاد وجود دارد. همه اینها باعث شده هرگونه قیمت گذاری 
دولتی اثرات مخرب بر بازار داشته باشد. بازار سرمایه هم به این روش قیمت گذاری 

واکنش نشان می دهد.
وی افزود: این چهار لایه مکانیسمی در شکل گیری قیمت به وجود آورده که در 
سطح عمل تنها با پیگیری یک سیگنال از مسئولان می توان به بازار بعدی  رسید. زیرا 
مدیران لایه های دوم باید مجریان خوبی باشند. ابتدا در مرحله اول انکار می کنند 
تا اینکه در نهایت به برکناری یا جشن پیروزی می رسند.. بنابراین در همان ابتدا 

می توان از طریق رفتارها، سیگنال های بازار را دریافت.

یک کارشناس بازار سرمایه تشریح کرد:

راز الاکلنگ بازی بورس در این روزها

اقتصادی

در گفت وگو با یک کارشناس اقتصادی مطرح شد؛

بورس نتوانست نقدینگی را سر به راه کند
در حالیکه گفته می شود رشد بورس می تواند نقدینگی را به این بازار هدایت 
کند و مانع حرکت به بازارهایی چون طلا و ارز شود، افزایش قیمت روزهای اخیر 
این بازارها نشان می دهد که این ایده عملی نشده و یک کارشناس اقتصادی نیز 
معتقد است که باید نقدینگی و رشد آن کنترل شود و نه تنها بورس بلکه بازارهای 
دیگر هم نمی توانند آن را هدایت کنند زیرا، مردم براساس سوددهی سرمایه خود 

را حرکت می دهند. 
پس از عرضه سهام اموال دولتی در بورس و آزادسازی سهام عدالت که در آینده 
امکان مدیریت این سهام را از سوی دارندگان آن فراهم خواهد کرد، گفته می شد 
که بر اثر این تحولات در این بازار و رشد شاخص آن نقدینگی به سمت بورس 
حرکت خواهد کرد و مانع از هدایت آن به سمت بازارهایی همچون طلا، ارز، سکه 
و... خواهد شد؛ به گونه ای که یک کارشناس اقتصادی_لطفعلی بخشی یکی از 
تاثیرات مثبت عرضه سهام دولت در بورس را این می داند که در پی رشد بورس 
کسانی که می خواهند پول و سرمایه خود را سرمایه گذاری کنند سراغ ارز، طلا و 

مسکن نمی روند و این موضوع برای اقتصاد ما مفید است.   
در حالیکه اکنون که در روزهای اخیر بورس با مقداری افت مواجه شده،  بازار 
طلا و ارز تحت تاثیر آن افزایش قیمت پیدا کرده اند و با این حساب، این قضیه 
که رشد بورس مانع از حرکت نقدینگی به سمت بازارهای دیگر می شود در محل 
تردید قرار می گیرد زیرا  این بازار هم همانند سایر بازارها دچار تحولات و نوسانات 

می شود.  
نقدینگی کنترل شود نه هدایت 

در این زمینه کامران ندری به ایسنا توضیح داد: زمانی که نقدینگی ایجاد 
می شود، قابل مدیریت نیست و مردم با انجام معاملات خود مسیر حرکت آن را 
مشخص می کنند. بنابراین، باید رشد نقدینگی کنترل شود و هدایت آن چه به 
دست بورس یا هر بازار دیگری میسر و از نظر علم اقتصاد منطقی نیست. آنچه که 
مهم است این است که رشد نقدینگی باید متناسب با رشد اقتصادی کشور باشد، 

در غیر اینصورت موجب افزایش تورم و قیمت ها خواهد شد.  
وی ادامه داد: این تصور غلط است که اگر قیمت سهام در بورس به صورت 
غیرطبیعی رشد کند، مشکلی در اقتصاد ایجاد نخواهد شد بلکه، در صورت 
افزایش قیمت سهام به صورت غیرطبیعی یا باید سقوط کند یا قیمت ها در سایر 

بازارها هم به همان نسبت افزایش پیدا کند.  
رشد قیمت در بورس، قیمت سایر بازارها را هم افزایش می دهد 

در ادامه این کارشناس اقتصادی افزود: نمی شود رشد قیمت ها در بازاری بالا 
باشد اما در سایر بازارها ثابت باشد زیرا، در یک زمانی این رشد متوقف می شود و 
سرمایه ها به سایر بازارها حرکت می کند.   به گفته این استاد دانشگاه افرادی که 
در بازار سرمایه سود زیادی کسب کرده باشند، طبیعتا سرمایه خود را به بازارهای 
دیگری چون طلا، ارز، سکه و... می برند تا سود چندین برابر کسب کنند. گاهی 
ترس و نگرانی از سقوط بورس باعث می شود که سرمایه خود را به بازارهای دیگر 

منتقل کنند و این اتفاق در حال رخ دادن است.  
باید رشد قیمت در بورس متعادل شود 

ندری با بیان اینکه راه حل مناسب در این زمینه متعادل کردن رشد قیمت ها 
در بازار سرمایه است، گفت: یک مدت بازارهای طلا و ارز از نظر قیمتی پیشی 
می گیرند و پس از مدتی بازار سرمایه در این زمینه پیشی می گیرد که این عمل یک 

مارپیچ است و در نهایت قیمت دارایی ها در تمام بازارها رشد می کند.  
وی در پایان سخنانش خاطرنشان کرد: اقدام موثر در این زمینه متعادل کردن 
رشد قیمت ها در بورس بود که باید رشد بورس با رشد اقتصادی هم همخوانی 
داشته باشد. نمی شود که رشد اقتصادی صفر باشد و قیمت سهام شرکت ها به 

طور میانگین افزایش پیدا کند. اکنون هم می توان رشد بورس را متعادل کرد.

معاون وزیر اقتصاد  اعلام کرد:

اختصاص درآمد حاصل از فروش سهام 
دولتی به طرح های عمرانی 

معاون وزیر اقتصاد گفت: درآمد حاصل از فروش سهام دولت از طریق صندوق  
سرمایه گذاری )ETF( برای بودجه های عمرانی و نه جاری مورد استفاده قرار 

می گیرد. 
»عباس معمار نژاد« مجموع درآمد حاصل از فروش واحدهای سرمایه گذاری این 
صندوق پس از ارایه تخفیف بر اساس قیمت های کنونی، حدود ۱۷ هزار میلیارد 

تومان می شود.
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزیر اقتصاد ادامه داد: ۱۶ هزار 
میلیارد تومان از این پول در اختیار دولت قرار می گیرد و یک هزار میلیارد تومان از 

آن نیز برای بازارگردانی، داخل صندوق باقی می ماند
وی با اشاره به استفاده منابع حاصل از فروش برای طرح های عمرانی گفت: 
اینکه بعدا جابجایی هایی در ردیف های بودجه انجام شود، مربوط به آینده است، 
آنچه که اکنون در دستور کار قرار دارد این است که تلاش می شود همه منابع 

حاصل از واگذاری این صندوق در طرح های عمرانی استفاده شود.
به گزارش ایرنا، پذیره نویسی صندوق  سرمایه گذاری )ETF( که گام بزرگ دولت 

برای مردمی کردن اقتصاد به شمار می رود فردا به پایان می رسد.
بر اساس این طرح، سهام باقیمانده دولت در بانک های تجارت، صادرات و ملت 
 )ETF(و بیمه های البرز و اتکایی امین از طریق صندوق واسطه گری مالی یکم
به مردم عرضه می شود. یونیت های )واحدها( این صندوق ها با تخفیف ۲0 
درصدی به مردم فروخته می شود، پذیره نویسی واحدهای صندوق سرمایه گذاری 
"واسطه گری مالی یکم" از ۱۴ اردیبهشت تا 3۱ اردیبهشت انجام می شود که طی 

آن سهام برخی بانک ها و بیمه ها به مردم واگذار می شود.

سخنگوی صنعت برق :

درخواست توانیر از مردم برای پرداخت 
قبض برق

سخنگوی صنعت برق گفت: مشترکان صنعت برق به منظور استمرار خدمات 
مطلوب، نسبت به پرداخت قبض برق خود اقدام کنند. 

»مصطفی رجبی مشهدی« افزود: صنعت برق بر اساس درآمد، مدیریت می شود 
و به دنبال شیوع ویروس کرونا در کشور و حسب دستور وزیر نیرو، به مشترکانی که 
در پرداخت قبض خود مشکل دارند تا پایان اردیبهشت ماه ۹۹ مهلت لازم داده 

شده است.
وی در ادامه افزود : بیش از ۷0 درصد از سهم هزینه ای صنعت برق مربوط به 
تولید کنندگان برق خصوصی و یا پیمانکاران تعمیر و نگهداری و تامین کنندگان 
تجهیزات شبکه برق است که با پرداخت به موقع قبوض برق توسط مشترکان 
و پرداخت مطالبات بخش  به استمرار خدمات رسانی مطلوب  کمک شایانی 
خصوصی خواهد شد. سالانه یک میلیون مشترک جدید به مشترکان شبکه برق 
کشور افزوده می شود. »رضا اردکانیان« وزیر نیرو اسفندماه پارسال در حاشیه 
جلسه هیات دولت گفت: در جهت همراهی با هموطنانی که در شرایط فعلی 
دچار مشکلات اقتصادی شده اند به سهم خودمان به شرکت ها ابلاغ کردیم حق 
انشعاب ها با تقسیط دریافت و در حوزه  پرداخت بهای آب و برق در صورتی که 
خدمت رسانی ما را دچار اختلال نکند تا پایان اردیبهشت سال ۹۹ به کسبه فرصت 

داده شود تا با همکاری و همراهی لازم، رفاه مردم نیز تامین شود.

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت خدمات زیارتی مسافرتی و جهانگردی رادسیر قم سهامی خاص به شماره ثبت ۱۲۶۸۶ و 
شناسه ملی ۱0۵۹00۴۹۱۴۷ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱3۹۹/0۱/۲۵ و 
مجوزات بشماره300/۲۷/۹۹ مورخ ۹۹/0۲/۱0 مدیریت حج وزیارت استان قم و ۲۲۸/۱3۵/۹۹۲ مورخ ۹۹/0۲/0۸ 
اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری وصنایع دستی استان قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱ - روزنامه کثیرالانتشار ایمان 
جهت درج آگهی های شرکت تعیین شد. ۲- آقایان هادی ربانی به شماره ملی ۴۷۲0۷۲0۱۲۹ به عنوان بازرس اصلی 
و مجید کریم میرزائی به شماره ملی 03۸۱۹۹۲0۵۵ به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند. 
3- آقای جواد غفاری راد به شماره ملی 03۸0۷3۲۲03 ، عباس غفاری راد به شماره ملی 03۸۴۱۴۷۸۶0 ، خانم 
فاطمه سادات گل کاران به شماره ملی 03۸3۶۷03۵۷ بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند. 
۴- صورتهای مالی سال ۹۸ به تصویب رسید . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )۸۵3۲۱۶(
--------------------------------------------------------------------

آگهی تاسیس 
تاسیس موسسه غیر تجاری انجمن حرفه ای مجتمع های گردشگری تفریحی و سفره خانه های سنتی استان قم 
درتاریخ ۱3۹۹/0۲/۱۵به شماره ثبت ۲۶0۶ به شناسه ملی ۱۴00۹۱۱۹0۷3 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که 
خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع : . بستر سازی به منظور استفاده از ظرفیت فعالان 
بخش دولتی و غیر دولتی در پیشبرد اهداف توسعه صنعت گردشگری . ارتقاء سطح مهارت اعضاء به منظور فراهم آوردن 
زمینه و آمادگی لازم جهت پذیرفتن مسئولیت انجام امور تصدی گری صنعت گردشگری در حوزه مربوطه . تلاش در 
جهت استیفای حقوق و خواسته های مشروع و قانونی اعضاء . همکاری با سایر تشکل های تاسیسات گردشگری موضوع 
دستورالعمل ماده ۲۵ آئین نامه. . همکاری با سازمان در جهت شناخت بهتر مشکلات فعالان بخش گردشگری و کمک 
به حل آنها. . همکاری با سازمان و سایر دستگاه های در اجرای بخشنامه ها و مقررات ذیربط. . معرفی و تبلیغ انواع منابع، 
جاذبه ها و امکانات صنعت گردشگری در گستره منطقـه ای، ملی و بین المللی با حفظ هویت و ارزش های ملی و بومی، 
همچنین شرکت در نمایشگاه های داخلی و خارجی. . آموزش تخصصی و افزایش سطح مهارت و کارآئی اعضا از طریق 
موسسات آموزشی دارای مجوز . برگزاری جشنواره ها، نمایشگاه ها، مراسم و جلسات در راستای اهداف انجمن . همکاری 
متقابل با سمن ها، نهادها و برندهای بین المللی فعال در زمینه صنعت گردشگری و حق عضویت در این تشکل ها به 
منظور مشارکت جهت توسعه پایدار صنعت گردشگری با رعایت قوانین ومقررات مربوطه . کوشش در ارتقای بهره وری 
منابع و ظرفیت ارائه خدمات ، تولید و انتقال نوآوری تکنولوژی . برنامه ریزی برای تامین نیازهای حرفه ای، آموزشی، توسعه 
و گسترش فعالیت ها . تلاش در بهبود کیفیت خدمات از طریق بررسی، شناخت و استقرار روش های نوین کنترل کیفیت 
مدت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله ۱۵خرداد ، 
خیابان شهیدقدوسی ، کوچه قدوسی 3 ، پلاک -۱ ، ساختمان اداری اوقاف )بهارستان( ، طبقه اول ، واحد ۱۲ کدپستی 
3۷۱۹۱۵۹0۱۱ اولین مدیران برای مدت 3 سال انتخاب شدند. آقای محمد گنج خانلو به شماره ملی ۴3۷0۹۶۸۱3۵ و 
به سمت رئیس هیئت مدیره آقای داود کریمی قهرودی به شماره ملی ۱۲۶0۷۹۴۵۹۸ و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره 
آقای حمید حضرتی عینی به شماره ملی 03۸۶۱0۹۷3۷ و به سمت خزانه دار و عضو هیئت مدیره آقای حمید ابراهیمی 
به شماره ملی ۱۲۸۵۹۱۱۲۱0 و به سمت دبیر و عضو هیئت مدیره آقای علیرضا دانش پور به شماره ملی 03۸۱۲۷۱۶۹۲ 
و به سمت عضو هیئت مدیره آقای هادی حسینی به شماره ملی 03۸۲۱۱۶3۴۸ و به سمت عضو علی البدل هیئت 
مدیره آقای هادی گل محمدی به شماره ملی 03۸۲۸۲0۵۱۷ و به سمت عضو هیئت علی البدل هیئت مدیره دارندگان 
حق امضا : کلیه اوراق و اسناد تعهدآور با امضای رئیس هیئت مدیره یا نائب رئیس و خزانه دار و با مهر موسسه معتبر می 

باشد . بازرس: آقای محسن حیدریان به شماره ملی 03۸۴۱۱۱00۹ بعنوان بازرس اصلی برای مدت یکسال انتخاب 
شدند. به موجب مجوز شماره 3۵۲۶/۱3۵/۹۸۲ مورخ ۱3۹۸/0۹/0۹ اداره کل میراث فرهنگی ،گردشگری وصنایع 

دستی استان قم آگهی صادر گردید . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 
قم )۸۵3۲3۴(

--------------------------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت صنایع غذایی مهتاب نوش قم سهامی خاص به شماره ثبت ۵۱۴۹ و شناسه ملی ۱0۸۶0۹۹۹۲۶۴ 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ ۱3۹۹/0۱/۲۶تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱ - روزنامه کثیرالانتشار 
ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین شد. ۲- آقایان احمد اسلامی به شماره ملی 03۸۱۹۷۱۸۹۹ به عنوان بازرس 
اصلی و مجید پارسایی منش به شماره ملی 03۸۴۷۲۱۱۹۲ به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب 

گردیدند. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵3۲۸3(
--------------------------------------------------------------------

آگهی تاسیس 
تاسیس شرکت با مسئولیت محدود فاخر نخل طلایی درتاریخ ۱3۹۹/0۲/۲۶به شماره ثبت ۱۷۴۱۲ به شناسه ملی 
۱۴00۹۱۲۵0۸۹ ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. 
موضوع فعالیت :واردات و صادرات کالاهای مجاز- واردات دارویی و لاستیک و غلات - تولید مواد شیمیایی و غذایی و 
دارویی- مشارکت و سرمایه گذاری و عقد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی داخلی و خارجی- شرکت در مناقصه ها 
و مزایده ها- اخذ وام و تسهیلات ارزی و ریالی وضمانت نامه ها و گشایش اعتبارات اسنادی از بانکها و موسسات مالی 
و اعتباری درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز 
اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله جاده اراک ، بزرگراه کربلا]اراک[ ، بن بست نیک اندیش ، 
پلاک 0 ، طبقه همکف کدپستی 3۷۱۶۱۹3۹۷۴ سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ ۱0000000000 ریال 
نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای حامد خرمی روز به شماره ملی 00۱۴۴0۸0۱۵ دارنده ۲000000000 
ریال سهم الشرکه آقای علیرضا خرمی روز به شماره ملی 03۸۱۱۸۸۹0۶ دارنده ۸000000000 ریال سهم الشرکه مدیر 
عامل آقای حامد خرمی روز به شماره ملی 00۱۴۴0۸0۱۵ و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : 
کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه 
های عادی و اداری باامضاء مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه 
کثیر الانتشار ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه 

فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵3۲۹3(
--------------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت صنایع غذایی مهتاب نوش قم سهامی خاص به شماره ثبت ۵۱۴۹ و شناسه ملی ۱0۸۶0۹۹۹۲۶۴ 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱3۹۹/0۲/۲3 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : سرمایه شرکت ازمبلغ 
۴.۸00.000.000ریال به مبلغ ۱۵.000.000.000ریال منقسم به ۱۵0.000 سهم بی نام ۱00.000ریالی 
ازمحل تبدیل مطالبات حال شده سهامداران وازطریق صدورسهام جدید افزایش یافت وماده مربوطه در اساسنامه بشرح 
ذیل اصلاح گردید: سرمایه شرکت:مبلغ۱۵.000.000.000ریال منقسم به۱۵0.000سهم بی نام۱00.000ریالی 
تماماً پرداخت شده می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)۸۵33۲۲(

یک کارشناس بازار مسکن، با تاکید بر ضرورت توجه به تامین مسکن گروه های مشهور به "خانه اولی ها"، گفت: آمارها از ثبت 
سالانه بیش از ۶00 هزار ازدواج در کشور حکایت دارد، درحالی که بررسی های صورت گرفته نشان می دهد سالانه به طور 
میانگین حدود 300 تا 3۵0 هزار واحد مسکونی جدید در کشور ساخته می شود. مقایسه این آمارها، کمبود حدود 300 هزار 

واحد مسکونی برای پاسخ به تقاضاهای جدید را نشان می دهد. 
محمد گلاب کش در گفت وگویی ،   خانه اولی ها را ازجمله متقاضیان واقعی مسکن توصیف و ساخت واحدهای مسکونی 
کوچک متراژ را راهکار تامین مسکن برای این قشر عنوان کرد و گفت: اطلاعات به دست آمده نشان می دهد که خانه اولی ها 
سهمی ازحدود۷۵درصد معاملات بازار مسکن در بخش واحدهای مسکونی کوچک متراژ ندارند و دلالان و سفته بازان هستند 
که نقش اصلی را در این بخش، ایفا می کنند. به گفته وی، درصورتی که تقاضای نهفته در بخش واحدهای مسکونی کوچک 
متراژ پاسخ داده شود، بدون شک سهم قابل توجهی از معاملات بازار مسکن به این واحدها اختصاص خواهد یافت. گلاب کش، 
به نقش تسهیلات خرید مسکن به منظور پاسخ به تقاضای نهفته در بخش واحدهای مسکونی کوچک متراژ اشاره کرد و گفت: 
تورم بالای قیمت مسکن در سال های اخیر باعث شده است تا قدرت پوشش تسهیلات خرید مسکن به شدت کاهش یابد و 
عملا کارکرد خود را از دست دهد. وی، متوسط قیمت هر مترمربع واحد مسکونی در شهر تهران را حدود پانزده میلیون تومان 
عنوان کرد و گفت: مقایسه قیمت هرمتر مربع واحد مسکونی با اعداد و ارقام تسهیلات صندوق پس انداز مسکن یکم نشان می 
دهد، متقاضیان خرید واحد مسکونی در شهر تهران با تسهیلات ۱۶0 میلیونی امکان خرید حدود ۱۱متر مربع و با تسهیلات 
۲۴0میلیونی حدود ۱۶ متر مربع واحد مسکونی می توانند بخرند و به همین دلیل تسهیلات صندوق مذکور عملا کارکرد خود 
را از دست داده است. این کارشناس بازار مسکن، تاکید کرد: بررسی آمار و ارقام نشان می دهد، گروه های خانه اولی با وضعیت 
موجود بازار مسکن، عملا سهمی از این بازار به خصوص در شهر تهران ندارند و رقابت با سرمایه گذاران و یا متقاضیان جابجایی 

مسکن، برایشان امکان پذیر نیست.

رئیس اتاق بازرگانی تهران می گوید با وجود آنکه کرونا برای اقتصاد ایران در بسیاری از کشورهای جهان شرایط دشواری به 
وجود آورد، اما یک درس مهم داشت و آن امکان مدیریت اقتصاد با حذف بسیاری از بروکراسی ها بود. 

مسعود خوانساری دیروز در نخستین جلسه هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در سال ۱3۹۹ بیان کرد: در کشور ما 
برای راه اندازی یک واحد تولیدی یا آغاز فعالیت اقتصادی به روزهای طولانی و دوندگی در دستگاه های مختلف نیاز است، 
اما در جریان کرونا دیدیم که دولت در فاصله چند ساعت مجوز تولید الکل و راه اندازی خطوط مربوط به تولید محصولات 

مقابله با کرونا را صادر کرد و در کنار تامین نیازهای داخلی شرایط برای سرمایه گذاران نیز فراهم شد.
وی با بیان این که می توان از دوران کرونا درس گرفت، اظهار کرد: یکی از اصلی ترین این درس ها باید کوچک و چابک کردن 
دولت باشد. می توان این مسیر را در ماه های پیش رو نیز ادامه داد که قطعا برای اقتصاد ایران اهمیت فراوانی خواهد داشت.
رئیس اتاق بازرگانی تهران با بیان این که سال پیش رو برای اقتصاد ایران سالی دشوار است بیان کرد: براساس آخرین 
ارزیابی ها میزان نقدینگی کشور به بیش از ۲۴00 هزار میلیارد تومان رسیده است که قطعا سرگردان شدن آن می تواند 
برای اقتصاد مشکلات جدی به وجود بیاورد. ما در سال های گذشته دیدیم که ورود این نقدینگی به بازارهایی مانند طلا، ارز 

و خودرو می تواند چه مشکلاتی ایجاد کند.
خوانساری ادامه داد: در کنار نقدینگی کسری بودجه که با توجه به کاهش درآمدهای نفتی و رکود حاصل از کرونا رخ 
می دهد نیز قابل ارزیابی است. از این رو استفاده از تمام گزینه های موجود برای دولت در عبور از این شرایط اهمیت فراوانی 

خواهد داشت.
رئیس اتاق بازرگانی تهران با اشاره به رونق بازار پول در هفته های گذشته اظهار کرد: این بازار توانسته رکوردهای قابل 
توجهی را ثبت کند. اما دولت باید برای تداوم این مسیر از بازار مراقبت کند و در کنار واگذاری سهام مالکیتی، سهام مدیریتی 

خود را در بازار عرضه کند و با افزایش عرضه های اولیه به بازار بورس عمق بیشتری بدهد.

یک کارشناس بازار مسکن :

سهم خانه اولی ها از معاملات مسکن چقدر است؟
رئیس اتاق بازرگانی تهران تشریح کرد:

درس مهم کرونا برای اقتصاد ایران
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توضیحات عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال درباره برکناری رئیس هیات قم :

مجمع فوق العاده هیات فوتبال قم کاملا 
قانونی بود

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال 
توضیحاتی درباره روند برگزاری مجمع 

فوق العاده هیات فوتبال قم ارائه کرد. 
فدراسیون  رسمی  سایت  گزارش  به 
عضو  طالقانی  عبدالکاظم  فوتبال، 
هیات رییسه و رییس کمیته استان های 
استیضاح  درباره  فوتبال  فدراسیون 
رییس هیات فوتبال قم عنوان کرد: ما 
برابر قانون و اساسنامه هیات ها عمل 
می کنیم. ماده ۲۴ به روشنی مشخص 
هیات ها  روسای  استیضاح  که  کرده 
به چه شکلی انجام می شود و ابهامی 
ندارد.همچنین  وجود  باره  این  در 
مباحث مربوط به مجمع عمومی هم در بند ۱۷ تصریح شده است. وی ادامه داد:در 
روزهای ابتدایی اردیبهشت، ۶ عضو مجمع قم درخواست اسیتضاح آقای بهرامی 
را به فدراسیون فوتبال ارائه کردند. پیشنهاد این اعضا برکناری نامبرده بود که در ۵ 
بند توضیحاتی در این باره ارائه شد. بعد از آن تحقیقات مقدماتی درباره برنامه های 
مربوطه آغاز شد و در گام نخست سه نفر از جمع این ۶ نفر به صورت حضوری در 
جلسه شرکت کردند. عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال تصریح کرد: این سه نفر 
آقایان اصغری، آبکار و حسینی بودند که در نشست با من شرکت کردند و از آنها 
پرسیدم موضوع چیست. در آن جلسه گفتم با توجه به اینکه آقای بهرامی زحمات 
زیادی کشیده و پایان فعالیت ایشان ۸ ماه دیگر است اجازه بدهید در انتخابات آتی 
هیات قم مشکل حل شود اما هر سه عضو اصرار به کار خود داشتند.  وی ادامه داد: 
در ادامه من با سه فرد معترض دیگر تماس گرفتم که این سه نفر نماینده وزارت 
آموزش و پرورش، آقای جان جان و قلی زاده بودند که آنها هم بر امضا خود تاکید 
داشتند. ما بر اساس این درخواست خواهان برگزاری مجمع فوق العاده شدیم. 
در پاسخ از سوی دبیر هیات قم اعلام شد که سه نفر از این اسامی اهلیت ندارند و 
بنابراین استیضاح منتفی است. طالقانی افزود: پس از اعلام نظر دبیر هیات فوتبال 
قم مباحث بررسی شد و مطابق نامه ها و مستندات موجود روشن شد که این سه 
عضو به صورت قانونی در مجمع حضور دارند و مستندات این موضوع در فدراسیون 
به صورت کامل موجود است. وی ادامه داد: برای مثال یکی از مباحث مورد اعتراض 
دبیر هیات فوتبال قم درباره نماینده بازیکنان در مجمع بود. خیلی جالب است که 
آقای جان جان در مجمع قبلی معرفی شده بود اما بدون اطلاع فدراسیون آقای 
مسعود ابرقویی در جلسه شرکت کرد. ما این بار در لیست پیگیری کردیم و دیدیم 
که آقای ابرقویی بازیکن شاغل در اصفهان و باشگاه سپاهان است و در مجمع قبلی 
بدون اطلاع فدراسیون و غیرقانونی تغییر صورت گرفته است. ما در نامه خطاب به 
دبیر هیات پرسیدیم که علت این جابجایی چه بوده است و این بحث قابل پیگرد 
است. تاکید شد که تخلف در مجمع بوده و باید بررسی شود. بر اساس مستندات 
موجود آقای جان جان باید به عنوان نماینده بازیکنان در هیات حضور پیدا می کرده 
است. دلیلش هم این است که وی حائز شرایط نمایندگی بازیکنان در مجمع است 
نه آقای ابرقویی که بازیکن تیم سپاهان است. غیر ممکن است بازیکنی که قرارداد در 
خارج از استان دارد در مجمع استان دیگری حضور پیدا کند و همه روسای محترم 
هیات های استان ها کاملا از این موضوع اطلاع دارند. رییس کمیته استان ها افزود: 
طبق ماده ۲۴ و بند ۱۲ برای استیضاح نیاز به یک سوم اعضای مجمع وجود دارد و 
با توجه به اینکه این ۶ نفر مورد تایید هستند و حتی اگر تعداد استیضاح کنندگان 
۵ نفر هم بود برگزاری مجمع فوق العاده هم قانونی بود. در ادامه ما تاکید کردیم که 
موضوع برگزاری مجمع به اعضا اعلام شود اما دبیرهیات فوتبال قم خواهان لغو شد 
که درخواست منتفی شدن مجمع مورد تایید رییس فدراسیون قرار نگرفت. حتی با 
مدیرکل اداره ورزش و جوانان قم تماس گرفته شد ولی او گفت که نامه ها به دست من 
نرسیده است. در حالیکه کلیه نامه ها برای وی ارسال شده بود. حتی از ایشان محل 
برگزاری نشست را درخواست کردیم که وی برای برگزاری مجمع مکانی اختصاص 
نداد. پس از آن فدراسیون محلی را تعیین کرد و در ادامه مجمع با حضور بیش از دو 
سوم اعضا تشکیل شد. حتی روز مجمع حدود ۱۵ دقیقه هم کلیه اعضا منتظر آقایان 
منعم و بهرامی بودند اما آنها در جلسه شرکت نکردند. وی ادامه داد: جلسه با صحبت 
های سرپرست فدراسیون آغاز شد و آقای بهاروند گفتند ما به دنبال اجرای قانون 
هستیم و در هر هیاتی امکان دارد چنین شرایطی به وجود بیاید. این اتفاق خوبی 
است که همیشه پاسخگوی مجمع باشیم. پس از آن،برگه اعلام اعتراض اعضا مجمع 
قرائت شد و به نوبت از اعضای معترض خواسته شد که نکات مدنظرشان را بگویند. 
در ادامه،دو بازرس و یک منشی انتخاب شدند تا مراحل مربوطه به خوبی طی شود. 
طالقانی افزود: پس از صحبت های ۶ مخالف، بقیه هم در راستای صحبت های این 
نفرات موافقت خود را با استیضاح اعلام کردند و در ادامه آرا مجمع توسط سه عضو 
انتخاب شده شمارش شد و رای به برکناری رییس هیات فوتبال قم با ۱0 عضو داده 
شد. در خاتمه اینکه اساس بحث اجرای قانون بر اساس دیدگاههای اعضای مجمع 
هیات فوتبال قم بود و این موضوع مورد تاکید قرار داشت. در این باره اسناد و مدارک 

مربوطه به صورت کامل در فدراسیون جهت ارائه به افکار عمومی وجود دارد.

مهدی پاشازاده:

»جنگ داخلی« معضل بزرگ استقلال است
 پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: متاسفانه استقلالی ها در هیچ جناحی اتحاد 
ندارند و همدل نیستند و این یکی از عمده ترین دلایل ناکامی آنها در این چند سال 
است.  مهدی پاشازاده با اشاره به اتفاقاتی که پیرامون آبی پوشان رخ داده است، 
اظهار داشت: در حالی که باشگاه استقلال به نظم و ثبات نزدیک شده است و می رود 
تا از دوران تاریکش فاصله بگیرد، متاسفانه برخی از مدعیان دست به راه انداختن 
جنگ داخلی زده اند و این معضل بزرگی برای تیم است. وی افزود: این جنگ داخلی 
بین قدرت هایی که بیرون هستند در سال های اخیر همیشه وجود داشته و تنها 
کمرنگ و پررنگ شده است، وگرنه هیچ گاه از بین نرفته است. پیشکسوت آبی پوشان 
بیان داشت: در سال های اخیر هرگاه تیم به سوی رشد می رفت، این جنگ های 
قدرت داخلی اوج می گرفت تا پر و بال این تیم چیده شود و الان هم دیده می شود که 
این اتفاق در حال تکرار است. من هشدار می دهم که عوامل خودی در حال تخریب 
استقلال هستند چون هر کدامشان یا دنبال اثبات شایستگی های خودشان هستند 
و یا به دنبال تخریب آنهایی که الان در باشگاه مسئولیت دارند. کاپیتان پیشین 
آبی پوشان تصریح کرد: الان در باشگاه چه مشکلی هست که بعضی ها از بیرون تولید 
حاشیه می کنند؟ مدیران باشگاه دارند کارشان را انجام می دهند. آنها وعده های خود 
را محقق کرده و تیم را به آرامش و نظم رسانده اند. مشکلات مالی کم و بیش حل 
شده و باید قدردان بود. نه اینکه دست به تخریب زد. پاشازاده در خصوص از سرگیری 
مجدد فوتبال در کشور گفت: اگر مطمئن بودیم که مثلًا کرونا تا یکی دو ماه آینده 
ریشه کن می شود، می گفتیم این لیگ را تعطیل کنند و فصل بعد را پیگیری کنند. 
اما گویا متاسفانه این طور نیست و باید فعلًا خودمان را با زندگی و کار کنار کرونا تطبیق 
بدهیم. لذا از سرگیری رقابت های فوتبال اتفاق عجیبی نیست. اما از طرفی باید این 
را هم بگوییم که فدراسیون و سازمان لیگ باید زیر ساخت های بهداشتی لازم را ایجاد 

کند تا سلامتی بازیکنان و عوامل برگزاری مسابقات هم تامین شود. 

با نظرسنجی کنفدراسیون فوتبال آسیا :

دژاگه بهترین آسیایی تاریخ بوندس لیگا شد
اشکان دژاگه در رقابت با 3 بازیکن ایرانی و ۶ بازیکن کره ای و ژاپنی به عنوان 

بهترین آسیایی تاریخ بوندس لیگا انتخاب شد. 
به گزارش ایسنا، نظرسنجی کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره بهترین بازیکن آسیایی 
شاغل در بوندس لیگا با حضور ۱0 بازیکن برگزار شد که اشکان دژاگه، بازیکن سابق 
وولفسبورگ و هرتابرلین 3۷ درصد آرای کاربران را به خود اختصاص داد و این عنوان را 
به دست آورد. مهدی مهدوی کیا، رکوردار بیشترین بازی در بوندس لیگا به عنوان یک 

بازیکن آسیایی با 3۱ درصد آرا دوم شد و علی دایی با ۲۴ درصد سوم شد.

فدراسیون فوتبال در واکنش به اظهارات مدیرکل ورزش و جوانان قم توضیحاتی 
ارائه کرد. رسول منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان قم در مورد استیضاح  کریم 
بهرامی، رئیس هیات فوتبال این استان اظهاراتی عنوان کرده که فدراسیون 

فوتبال در پاسخ به این صحبت ها توضیحاتی را به شرح زیر منتشر کرد:
   آقای منعم اعلام کرده که مکاتباتی با فدراسیون فوتبال داشته و پاسخی در 
خصوص آنها دریافت نکرده است؛ طبق اساسنامه، هیات های فوتبال مستقل 
هستند و اداره کل ورزش و جوانان هیچ وظیفه ای در خصوص بررسی صلاحیت 
استیضاح کنندگان ندارد. مشخص است که این موضوع در اساسنامه هیات های 

فوتبال استان ها دیده شده است.

 آقای مدیرکل اشاره کرده طی بند ۷ ماده ۲۴ اساسنامه هیات ها، مکان و زمان 
جلسه می بایست دو هفته قبل اعلام شود، در صورتی که در ماده ۲۴ هیچ بندی 
در این خصوص وجود ندارد، بلکه در بند ۶ ماده ۱۷ اعلام شده که جلسه دو هفته 
قبل به اطلاع اعضاء برسد که این کار طی نامه ای به شماره ۹۹۱0۵3۸ مورخ 
۱۴/0۲/۹۹ توسط دبیر کل محترم انجام و برای مدیرکل محترم رونوشت ارسال 

شده، اما متاسفانه مدیرکل حتی توجهی به نامه دبیرکل نکرده است.
  ایشان اعلام کرده فدراسیون درصدد پاسخگویی به شبهات بوده که کاملا 
و  با اعضای مجمع  درست است. ما وظیفه شفاف سازی داشتیم و در رابطه 
استیضاح کنندگان بررسی شد، مستندات قانونی بود و این بررسی ها هیچ ربطی 

به تاریخ برگزاری مجمع نداشته، زیرا تاریخ برگزاری طی نامه دبیر کل محترم به 
مدیرکل محترم ورزش و جوانان استان و دبیر هیات فوتبال استان اعلام شده؛ 
حال معلوم نیست عدم شفافیت مورد نظر مدیرکل چیست؟ در صورتی که ایشان 
در این خصوص وظیفه ای ندارد. ضمن اینکه مجمع را به دلیل عدم حضور خود 
غیرقانونی دانسته، در صورتی که در اساسنامه هیات های فوتبال چنانچه رئیس 

و یا یکی از نواب رئیس در جلسه مجمع شرکت کند، مجمع قانونی می باشد.
  به هر حال وجاهت مجمع با حضور اکثریت اعضای مجمع و رئیس با نواب 
رئیس فدراسیون می باشد. ضمنا بررسی استیضاح کنندگان و چگونگی آن بر 
عهده فدراسیون می باشد، نه اداره کل ورزش و جوانان استان و در هیچ کجای 
اساسنامه نیامده که مدیرکل ورزش وظیفه بررسی و تایید اعضای استیضاح 
کننده را دارد.   در خصوص تاریخ مجمع فوق العاده قبلا اعلام کرده ایم که طی 
نامه دبیر کل تاریخ مجمع به اعضای مجمع و مدیرکل استان اعلام شده، اما 
در کمال تعجب ایشان باز اعلام می کند ما خبر از برگزاری مجمع نداشته ایم و 
بی احترامی شده در صورتی که مدیرکل به اعضای مجمع بی احترامی نموده، 
ضمن اینکه جناب مدیرکل ورزش  و جوانان ارزش و اعتبار مجمع به اعضای 
مجمع می باشد!   آقای منعم اعلام کرده که دبیر هیات فوتبال را کنار گذاشته اند، 
جناب منعم دبیر هیات وظیفه اجرای دستورات را دارد، در کجای اساسنامه آمده 
که دبیر هیات می تواند موضوع را بررسی و در خصوص موضوع استیضاح و 
امضاء کندگان نظر بدهد، و یا از برگزاری مجمع امتناع نماید؟ دبیر هیات فقط 
اجرای دستورات و دعوت از اعضای مجمع برای برگزاری مجمع را بر عهده دارد، 
نه بررسی موضوع استیضاح را و در اساسنامه به صراحت وظایف دبیر هیات 
ذکر شده است.    جناب مدیر کل ورزش و جوانان استان قم اعلام کرده منتظر 
شورای حکمیت هستیم. جناب منعم قطعا جنابعالی از اساسنامه فدراسیون 
فوتبال و اساسنامه هیات های استانی اطلاع دارید و در این اساسنامه چیزی 
به نام حکمیت ورزش وجود ندارد، اما به نظر می رسد در سایر فدراسیون ها و 
سایر رشته های ورزشی حکمیت وجود دارد که هیچ ربطی به فدراسیون فوتبال و 
هیات های فوتبال استانی ندارد و لذا حکمیت در خصوص فوتبال نمی تواند ورود 
کند. شایسته است از نظر مجمع تمکین نمائید و تابع نظرات اعضای مجمع و 

جامعه فوتبال استان قم شوید.

واکنش فدراسیون فوتبال به اظهارات مدیرکل  ورزش و جوانان قم ؛

تابع نظرات اعضای مجمع و جامعه فوتبال استان قم شوید
شما بی احترامی کردید و به مجمع نیامدید

ورزشی

 رییس سازمان لیگ فوتبال ایران با ارسال نامه ای به باشگاه ها زمان رسمی شروع مسابقات در لیگ های مختلف را اعلام 
کرد که براساس آن لیگ برتر با انجام دیدار معوقه استقلال و فولاد خوزستان در ۲۹ خرداد و زمان شروع هفتگی از دوم تیر 

به صورت رسمی آغاز می شود. 
»حیدر بهاروند« سرپرست فدراسیون فوتبال و رییس سازمان لیگ در نامه ای به باشگاه ها، هیات های فوتبال و ادارات کل 

ورزش و جوانان استان ها زمان آغاز تمرینات تیم ها را طبق رعایت پروتکل های بهداشتی به شرح زیر ابلاغ کرد:
با استناد به پروتکل مصوبه ستاد مبارزه با کرونا در ورزش که مورد تایید وزارت بهداشت نیز بوده و در روزهای آتی نیز این 
مصوبات ارسال خواهد شد خواهشمند است با در نظر گرفتن تمامی جوانب امر نسبت به رعایت موارد ذیل توسط باشگاه ها 

و با نظارت ستاد مقابله با کرونا در ورزش دقت لازم را به عمل آورید.
۱- پیگیری امور مربوط به بازگشایی محل تمرینات و ورزشگاه ها توسط هیات فوتبال استان ها و باشگاه های ذینفع از اداره 

کل ورزش و جوانان استان و انجام امور مربوط به ضدعفونی کردن آنها.
۲- فراخوان بازیکنان و عوامل کادر فنی توسط باشگاه ها. 3- انجام تست های استاندارد مربوط به تشخیص ویروس کرونا 
برای بازیکنان و عوامل کادر فنی و اجرایی باشگاه ها طبق دستور ستاد مقابله با کرونا در ورزش. ۴- تحویل نتایج تست های 

انجام شده به ستاد فوق الذکر و یا ایفمارک و اخذ مجوزهای لازم.
۵- زمان شروع تمرینات تیم ها و جدول زمانبندی شروع مسابقات لیگ های برتر یک دو و سه کشور به شرح ذیل است:

لیگ برتر زمان شروع تمرینات 3 خرداد ۱3۹۹  زمان مسابقه معوقه ۲۹ خرداد ۱3۹۹ زمان شروع هفتگی مسابقات ۲ تیر 
۱3۹۹ لیگ دسته اول زمان شروع تمرینات ۵ خرداد ۱3۹۹ زمان مسابقه معوقه 30 خرداد ۱3۹۹ زمان شروع هفتگی 
مسابقات ۴ تیر ۱3۹۹ لیگ دسته دوم زمان شروع تمرینات ۱۱ خرداد ۱3۹۹ زمان مسابقه معوقه ۵ تیر ۱3۹۹ زمان شروع 
هفتگی مسابقات ۱0 تیر ۱3۹۹ لیگ دسته سوم زمان شروع تمرینات ۱۱ خرداد ۱3۹۹ زمان مسابقه معوقه ۵ تیر ۱3۹۹ 

زمان شروع هفتگی مسابقات ۱۲ تیر ۱3۹۹
بدیهی است با توجه به مصوبات ستاد مبارزه با کرونا در ورزش در خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی و پزشکی در 

تمرینات و مسابقات، جزئیات این پروتکل ها متعاقباً اعلام می شود.

 رییس سابق فدراسیون فوتبال گفت: اگر ویلموتس گفته قراردادش دستکاری شده، از ادبیات خوبی استفاده نکرده 
است؛ بهترین جمله ای که می شد در مورد ویلموتس استفاده کرد، این بود که او سر ما کلاه گذاشت. 

مهدی تاج در گفت وگویی تلویزیونی درباره ادعای ویلموتس مبنی بر اینکه قراردادش با فدراسیون فوتبال دستکاری 
شده است؛ اظهار داشت: اصلا امکان دستکاری در هیچ قراردادی نیست. هر قراردادی زیر نظر فیفا بسته می شود، 
باید پولش پرداخت شود. فدراسیون منابعش از فیفا بود و در آن زمان هم آن نهاد نتوانست پول این مربی را پرداخت کند.
وی در ادامه افزود: به مسوولان نامه زدیم و حتی ۱0-۱۵ نامه بانک مرکزی نوشت که این قرارداد فسخ نشود ولی هر 
کسی قرارداد را فسخ کند، باید پول طرف مقابل را پرداخت کند. خوشبختانه در این قرارداد آمده است، هر طرفی 

قرارداد را فسخ کرد، باید سه ماه غرامت بدهد.
رییس سابق فدراسیون در خصوص اینکه گفته می شود فدراسیون برای ویلموتس یک بنز در اختیار گرفته بود و صبحانه 
و نهار او ۴.۵ میلیون آب خورده است؛ خاطرنشان کرد: نه بنزی در کار بوده و نه این اخبار درست است. یک ماشین عادی 
در اختیار او بود که قبلا هم در اختیار داشتیم. این خودرو اکنون در کمپ تیم های ملی است. این اخبار بدی است که 

خیلی از آنها را قبول نمی کنم.
وی درباره اینکه قبلا گفته بود ویلموتس مربی نجیبی است، گفت: اینکه گفتم مربی نجیبی است، به چند دلیل بود. 
حدود هشت ماه پول ویلموتس را نداده بودیم و او هم به این دلیل از فدراسیون شکایت کرد. بعد از اینکه مریض شدم، 
مسوولان محترم فدراسیون وکیل این پرونده را تغییر دادند و یک وکیل دیگر انتخاب کردند. ظاهرا یک لایحه داده که 
در جریان آن نبودم و ۲ روز پیش سوال کردم که این لایحه چیست که اگر آنها این لایحه را بپذیرند خوب است. البته من 

در جریان دفاع بعدی نیستم.
تاج در پایان درباره درخواست کی روش مبنی بر دریافت پاداش سومی جام ملت ها نیز تاکید کرد: او اعتراضی به پاداش 
سوم شدن داشت. می دانید هر سال بازی رده بندی در جام ملت ها برگزار می شد ولی در دوره گذشته برگزار نشد. در 
قرارداد ما آمده بود که اگر سوم شویم بتوانیم به او پول بدهیم که البته بازی برگزار نشد. اگر سوم می شدیم، یک میلیون 

دلار هم به فدراسیون تعلق می گرفت.

رییس سازمان لیگ فوتبال ایران:

لیگ برتر فوتبال از دوم تیرماه آغاز می شود
مهدی تاج:

 ویلموتس سرمان کلاه گذاشت

این روزها صحبت از پیشنهادات زیاد باشگاه های بزرگ به این دو لژیونر فوتبال ایران 
زیاد شده. دو نفری که در صورت انتقال به تیم های بزرگ اروپایی تحول بزرگی در 

فوتبال ایران ایجاد خواهند کرد.
العاده  فوق  فصل  تواند  می  اروپا  در  ایران  فوتبال  لژیونرهای  برای  آینده  فصل 
ای باشد. فصلی همراه با چند ترانسفر بزرگ و هیجان انگیز. این روزها که مهدی 
طارمی و سردار آزمون از بهترین لژیونرهای فوتبال ایران در اروپا هستند، صحبت 
از پیشنهادات زیاد باشگاه های بزرگ به این دو بازیکن زیاد شده. همین اتفاق برای 
چند لژیونر دیگر هم رخ داده اما در این بین ستاره هایی هم هستند که یا هنوز تکلیف 
شان مشخص نیست یا اینکه جدایی شان از باشگاه های اروپایی تا حدی قطعی به 

نظر می رسد.
وقتی از لژیونرهای فوتبال ایران حرف می زنیم باید نام علیرضا جهانبخش را در 

صدر آنها قرار دهیم. گران ترین خرید تاریخ باشگاه انگلیسی برایتون که بعد از آقای 
گلی در فوتبال هلند به انگلیس رفت و درست چند ماه بعد از اوج گرفتنش در لیگ 
برتر انگلیس با تعطیلی بازی ها به دلیل شیوع ویروس کرونا روبرو شد. لیگ برتر 
انگلیس که برگردد جهانبخش دوباره فرصت بازی برای برایتون را پیدا خواهد کرد 
اما مهم تر اینکه او به واسطه قرارداد پنج ساله با باشگاه انگلیسی همچنان در این 
تیم حضور خواهد داشت. مگر اینکه مسئولان باشگاه برایتون علیرضا را برای فصل 

بعد در لیست مازاد قرار دهند. اتفاقی که تا حد خیلی زیادی بعید به نظر می رسد.
سردار آزمون و مهدی طارمی پشت سر جهانبخش دیگر لژیونرهای ما در اروپا 
هستند که همه سرنوشت جذابی برای آنها متصور هستند. طارمی یکی از کسانی 
بود که اولین فصل حضورش در فوتبال اروپا با لباس ریوآوه درخشان ظاهر شد و 
توانست توجه تیم  های مختلف اروپایی را هم به خود جلب کند؛ به نظر می  رسد 
جدایی این ستاره ایرانی از تیمش قطعی باشد و باید منتظر حضور طارمی در تیم 
هایی چون اسپورتینگ و بنفیکا باشیم. البته شنیده می شود او از لیگ انگلیس هم 
پیشنهاداتی دارد ولی احتمالا در پرتغال بماند و فقط تیم خودش را عوض کند. درباره 
سردار هم باید اینطور گفت که مثل چند سال گذشته صحبت درباره پیشنهادهای 
جذاب تیم های مثل ناپولی و لاتزیو زیاد است اما هنوز درباره آینده آزمون نمی توان 
پیش بینی قطعی کرد. نکته مشخص تا این لحظه فقط همین است که باشگاه زنیت 

به همین راحتی ها مجوز خروج سردار را نخواهد داد.
ستاره دیگری که امسال عملکرد خوبی داشت، علی قلی  زاده وینگر تیم شارلروا 
بلژیک بود. قلی زاده با عملکردش در این تیم بلژیکی توانسته توجه چند تیم فرانسوی 
را به خود جلب کند و شانس خوبی برای حضور در لیگ فرانسه دارد. قلی زاده فصل 

گذشت در کنار ستاره ای به نام کاوه رضایی در فوتبال بلژیک مشغول بود. در مورد 
کاوه هم باید بازگشت به تیم قبلی را به عنوان آینده نزدیک این بازیکن در نظر گرفت. 
رضایی از کلوب بروژ به صورت قرضی راهی شارلوا شد اما در حال حاضر یکی از 
بازیکنان جدا شده شارلوا به حساب می آید و به این ترتیب مقصد فصل بعد کاوه به 

احتمال خیلی زیاد دوباره بروژ خواهد بود.
برادران محمدی هم دیگر لژیونرهای فوتبال ایران در اروپا هستند که به نظر آینده 
خوبی در پیش دارند. مهرداد در فوتبال پرتغال و با درخشش در ترکیب آوس جایگاه 
ثابتی پیدا کرده و اگر پیشنهاد خیلی خوبی به باشگاه پرتغالی ارائه نشود مدیران آوس 
قید مهرداد را نخواهند. میلاد هم که به تازگی از روسیه به بلژیک رفته و برای خنت 
بازی می کند وضعیتی شبیه به برادرش دارد و بعید است فصل آینده را در تیمی غیر 
از همین خنت شروع کند. در روزهایی که صحبت هایی در خصوص بازگشت امیر 
عابدزاده به ایران و ایستادن در دروازه پرسپولیس به جای بیرانوند شنیده می شود، 
باید گفت عقاب کوچک هم وضعیت خوبی در فوتبال پرتغال و ماریتیمو دارد. پس 
می توان گفت اگر خبری از بازگشت به ایران نباشد، امیر فوتبال خودش را در پرتغال 

ادامه خواهد داد. 
با گذر از اللهیار صیادمنش کم فروغ در فنرباغچه و انتقال قرضی این بازیکن به 
استانبول اسپور، لژیونر بعدی فوتبال ایران در اروپا که نسبت به همه سرنوشت تلخ 
تری دارد وضعیت برای سامان قدوس چندان مساعد نیست. با نیمه تمام اعلام 
شدن لیگ فرانسه، آمیان به یک دسته پایین تر سقوط کرد و به این ترتیب قدوس در 
صورت رسمی شدن این رای و ماندن در آمیان باید فصل بعد برای بازگشت دوباره به 

سطح اول فوتبال فرانسه تلاش کند.

همه در انتظار چند انتقال بزرگ؛

سرنوشت لژیونرهای اروپایی چه خواهد بود؟

مربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد گفت: قانونمندی در انتخابی 
تیم های ملی کشتی به نفع کشتی کشورمان است و فدراسیون 

باید پای چرخه انتخابی بایستد. 
»امیر توکلیان« افزود: یک کشتی گیر باید بداند تکلیفش برای 
رسیدن به دوبنده تیم ملی چیست و از چه مراحلی باید عبور 
کند. فدراسیون و همه اهالی کشتی باید پای چرخه انتخابی 
تیم ملی بایستیم. یعنی توصیه، موقعیت و یا صرف نتیجه گیری 
نباید خللی در اجرای آن ایجاد کند و چرخه انتخابی باید ملاک 
عمل قرار گیرد و این موضوع به نفع کشتی کشورمان است، 
کشتی ورزش انفرادی است و هر کسی که می خواهد افتخاری 
باید قابلیت های خود را روی تشک نشان دهد و  کسب کند 
ملی پوش شود.  وی اظهار داشت: در گذشته نیز نفر اول جام 
جهان پهلوان تختی مجوز حضور در مسابقه های قهرمانی آسیا را 
کسب می کرد اما در چرخه جدید انتخابی تیم ملی امتیازبندی 

شده است.  دارنده مدال نقره رقابت های قهرمانی سال ۲00۱ 
جهان در صوفیه بلغارستان با اشاره به اینکه هنوز متن کامل 
چرخه انتخابی را مطالعه نکرده اما در جریان کلی آن است، 
یادآور شد: در این فرایند هیچ امتیازی به دارندگان مدال طلای 
پیکارهای جهانی جوانان و امیدها )زیر ۲3 سال( داده نشده 
است در حالی که کسی که توانسته در پیکارهای جهانی زیر ۲3 
سال مدال طلا بگیرد به طور حتم این قابلیت را دارد در مسابقات 
جهانی و المپیک نیز موفق باشد و فدراسیون می توانست برای 
این نفرات در چرخه جدید انتخابی امتیازی در نظر می گرفت. 
وی همچنین با اشاره به اینکه چرخه انتخابی تیم ملی از حضور 
در پیکارهای قهرمانی کشور آغاز می شود، گفت: در یک وزن 
شاید 3 آزادکار مازندرانی خوب داشته باشیم که همگی آنها 
باید در مسابقات انتخابی استانی شرکت کنند و یک نفر از هر 
استان در هر وزن بیشتر نمی تواند در مسابقات قهرمانی کشور 

شرکت کند. در این شرایط مسابقات اوپن را نیز برداشتیم که به 
نظر من کار اشتباهی است چرا که در مسابقات قهرمانی کشور 
برای مثال در وزن ۹۷ کیلوگرم مدعیانی همچون علی شعبانی، 
محمدحسین محمدیان، رضا یزدانی، مجتبی گلیج و عباس 
فروتن باید در مسابقات انتخابی استان مازندران شرکت کنند تا 
تکلیف یک نفر برای حضور در مسابقات قهرمانی کشور مشخص 
شود و البته این اجازه را هم ندارند در سهمیه سایر استان ها قرار 
گیرند. توکلیان یادآور شد: برای همین مسابقات اوپن را در این 
چرخه می توانستند به عنوان مرحله نخست انتخابی قلمداد 
برای کسانی که فرصت حضور در  بود  کنند و فرصت خوبی 
قهرمانی کشور را نداشتند تا در مسابقات اوپن امتیاز و سهمیه 
لازم را کسب کنند. در حالی که در چرخه جدید انتخابی تیم 
ملی نفرات اول، دوم، سوم مشترک و پنجم مشترک مجوز حضور 
در جام تختی را کسب می کنند و نفر دوم و یا سوم مازندران از 

نفرات برتر بسیاری از استان ها بهتر است. این مربی سازنده 
استان خراسان رضوی خاطر نشان کرد: قانونمندی همیشه 
خوب بوده اما اعتقاد دارم که فدراسیون می توانست مسابقات 
اوپن را به عنوان مرحله نخست انتخابی برگزار کند. اگر یک نفر 
در انتخابی استان اول شده اما در قهرمانی کشور مصدوم شود، 
دیگر فرصت لازم برای مسابقات دیگر را نخواهد داشت در حالی 
که در این چرخه باید یک سهمیه به استان مربوطه داده شود. 
وی با اشاره به ترافیک حضور آزادکاران طراز اول در وزن های 
۸۶ و ۹۷ کیلوگرم گفت: در وزن ۹۷ کیلوگرم علی شعبانی، رضا 
یزدانی، محمدحسین محمدیان، عباس فروتن و مجتبی گلیج 
همگی در ابتدا باید در انتخابی استان مازندران شرکت کنند 
و یک نفر از آنان سهمیه حضور در مسابقات قهرمانی کشور را 
کسب خواهند کرد و نفرات بعدی شانس حضور در سایر مراحل 

انتخابی را از دست خواهند داد.

مربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد: 

چرخه انتخابی به نفع کشتی کشورمان است



7 چهارشنبه -سی  ویکم اردیبهشت ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5039
سیاسی

و  دموکراسی  اصلی  پایگاه  مجلس  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
مردم سالاری است و هرچه پشتوانه مردمی آن بیشتر باشد، نماینده واقعی مردم 

است. 
پایان دوره دهم مجلس شورای  به مناسبت  علی لاریجانی که سه شنبه شب 
اسلامی در گفت وگوی ویژه خبری حضور یافته بود، اظهار کرد: مجلس در زمینه 
نظریه گام دوم تلاش خوبی داشت. ابتدا باید بفهمیم که گام دوم به چه معناست و 
چه اصول و هدفی دارد. یکی از نکات مهم، این است که مجلس که نمایندگان مردم 
هستند، پایگاه اصلی مردم سالاری و دموکراسی است؛ به ویژه در کشوری مانند ما 

هرچه پشتوانه مردمی آن قوی تر باشد، نماینده واقعی مردم است.
لاریجانی افزود: مجلس دهم ۶۲ درصد آرای مردم را داشت و از پشتیبانی بسیار 
خوب و مردمی برخوردار بود. شاید از ابتدای انقلاب اسلامی تاکنون یک مجلس 
بوده که آرای مردمی آن بیش از این و نزدیک به ۷۲ درصد بوده است. بقیه همه 

پایین تر از این میزان بودند.
رییس قوه مقننه اظهار کرد: مجلس دهم از پشتوانه ۶۲ درصدی مردم برخوردار 

بود و بنابر این نشانه پشتیبانی مردم، همین که نماینده واقعی مردم هستند.
وی در ادامه در خصوص ترکیب مجلس دهم گفت: مجلس دهم ۲۹0 نماینده 
دارد که از این تعداد ۱03 نفر ایثارگر هستند و سابقه جبهه دارند و جانباز هستند. 
تعداد زیادی از آنها فرزند شهید هستند و این نشانه آن است که پیوند مجلس با 

بخش انقلاب بسیار قوی است.
لاریجانی ادامه داد: از نظر سابقه اجرایی ۸0 درصد مجلس فعلی سابقه اجرایی 

دارند و این به فهم مشکلاتی که مردم دارند کمک می کند.
رییس قوه مقننه گفت: هرچه سابقه اجرایی بیشتر باشد، نمایندگان، مشکلات 
مردم را بیشتر می شناسند. در این مجلس سابقه وزارت و چهار نفر سابقه استانداری 
سابقه  زیادی  تعداد  و  فرمانداری  سابقه  نفر  داشتند، ۱۱  وزیر  معاون  داشتند، 
شهرداری داشتند؛ بنابر این مجلس ترکیبی از افراد مختلف با سابقه اجرایی بود؛ 
۱۶۷ نفر از نمایندگان مجلس دهم فوق دکترا و پزشک بودند؛ کارآمدی این افراد را 

نشان می دهد که خوب تصمیم می گیرند.
باید دید مجلس دهم در چه فضا و شرایطی کار کرد

وی اضافه کرد: تعدادی از نمایندگان سابقه تدریس دانشگاهی داشتند؛ این به 
معنای آن است که بخش مهمی از نخبگان را در مجلس دهم تشکیل دادند؛ اگرچه 
گاهی مطالبی گفته می شود اما باید دید که این مجلس در چه فضا و شرایطی کار 

کرد.

رییس مجلس شورای اسلامی در ادامه در خصوص وظایف نظارتی مجلس گفت: 
در این دوره ده هزار تذکر، سه هزار سوال از وزرا، پنج سوال از رییس جمهوری و ۶ 
استیضاح مطرح شد. علاوه بر این ۶3 بار مسؤولان را به مجلس فرا خواندیم و ۵3 

جلسه غیرعلنی داشتیم که مسوولان را احضار کردیم.
وی افزود: ۱0 گزارش از سوی کمیسیون ویژه به صحن آمد و  ۱۸۱۸ جلسه 

نظارتی از سوی کمیسیون ها برگزار شد. 
به گفته لاریجانی، ۱33 نماینده در ۷3 مجمع ملی ناظر و ۲۷۹ نماینده در هیأت 

های استانی ناظر هستند که ۱۶00 گزارش داشتند.
دولت از نظر رعایت قانون بهتر از دولت های قبل عمل کرد

وی با بیان اینکه این دولت از نظر رعایت قانون نسبت به دولت های قبلی بهتر 
عمل کرد، افزود: در این دوره 3۲۸۵ پرونده به دادسرای دیوان رفت و حدود چهار 

میلیارد دلار به صندوق بازگشت.
رییس قوه مقننه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا در تذکرات مصلحت اندیشی 
می شود؟ گفت: مجلس دهم در نظارت بیان محترمانه به کار برد و از ابزارش درست 

استفاده کرد.
رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به سوالی درباره رفتار دیوان محاسبات نیز 
گفت: دیوان در تفریغ بودجه کار حرفه ای انجام داد و دولت هم باید کمی تأمل می 
کرد. یک مقدار نظارت، تلخ است. اینکه در رسانه ها گفتند گم شده، لسان رییس 

دیوان نبود؛ مقصود این بود که چهار میلیارد هنوز مشخص نیست.
لاریجانی یادآور شد؛ این به دولت مربوط نیست؛ بخش خصوصی تخلف کرده 

است و این برای دولت مشکلی نبود؛ بنابر این دیوان کار حرفه ای انجام داد.
رییس قوه مقننه در ادامه با بیان اینکه در گام دوم، محوری که رهبر معظم انقلاب 
مشخص کردند باید زمینه حضور جوانان به خصوص متخصصان را فراهم کنیم، 
گفت: در مجلس خیلی به این مسأله توجه شد؛ به عنوان مثال قانونی را وضع 
کردیم که بازنشستگان نتوانند به فعالیت ادامه دهند؛ یعنی قانون قبلی را اصلاح 
کردیم و راه های نفوذ آن را بستیم. چرا که درصدد بودیم این تفکر تحقق پیدا کند و 

بخش های اجرایی مجبور شوند از جوانان استفاده کنند.
هیچ مجلسی به اندازه مجلس دهم به شرکت های دانش بنیان توجه نکرد

لاریجانی با اشاره به اینکه به نظر من هیچ مجلسی به اندازه مجلس دهم به 
شرکت های دانش بنیان توجه نکرد، گفت: در همین چهار سال جزو لایحه های 
دولت نبود اما مجلس از صندوق توسعه ملی، مبلغ قابل توجهی برای شرکت های 

دانش بنیان در نظر گرفت که غالباً جوانان در این شرکت ها حضور دارند.

وی اضافه کرد: اینکه امروز شما می بینید مقدار زیادی از دانشگاه در شرکت های 
دانش بنیان کار می کنند برای این است که مطلبی که رهبری فرمودند مجلس 
کادرسازی کرد. اگر می بینید در بحث کرونا تعداد زیادی از شرکت های دانش بنیان 
فعال هستند و کار انجام می دهند برای این است که از قبل برای آن فکر شده بود و 

از آنان حمایت شد و صندوقی برای آنها در نظر گرفته شد.
رییس مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: ما در بودجه در سال ۹۹ مبالغ قابل 
توجهی از صندوق توسعه استفاده در نظر گرفتیم؛ معمولًا ما برای این مواقع از 
صندوق توسعه منطقه در نظر نمی گیریم اما چون می دانیم این ها جوان هستند و 
تازه مشغول به کار شده اند، تلاش کردیم و مثلًا ۲00 میلیون دلار از صندوق توسعه 

برای این بخش تخصیص یافت چون می خواستیم موتورشان به راه بیفتد.
لاریجانی یکی از موانع مهم فضای کسب و کار مناسب برای شرکت های دانش 
بنیان را رفع موانع تولید دانست و بیان کرد: کشور ما از نظر مقررات دیوانی خیلی 
مشکل دارد؛ مثلًا کسی که می خواهد سرمایه گذاری کند با هفت بند نادر مواجه 

می شود و باید کفش آهنی پوشیده و از این وزارتخانه به آن وزارتخانه برود.
وی یادآور شد: این طرح که مجلس ارائه کرد، برای اینکه پنجره واحد در وزارت خانه 
ها به وجود آید تا اگر فردی می خواهد کاری در صنعت انجام دهد، به وزارت صنعت 
مراجعه کند و این وزارتخانه مجبور است اجازه ها را بگیرد. البته این بخوبی اجرا 

نشده اما تئوری ها درست پیش می رود.
 به خانه اصلیم یعنی دانشگاه باز می گردم

رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این سوال که بعد از مجلس دهم کجا 
قرار است بروید، پرسید کجا برویم خوب است؟ خانه اصلی ما دانشگاه هست و ما 
بر حسب ضرورت آمدیم؛ چه رادیو و تلویزیون چه دبیرخانه و چه اینجا و راضی هم 

هستیم. وظیفه مان بوده که به انقلاب خدمت کنیم.
وی یادآور شد: من از این دوره مجلس هم خیلی درس آموختم و تلاش کردیم 
مشکلات مردم را رفع کنیم ولی خانه اصلی ما دانشگاه است و می رویم دانشگاه 

و درس می دهیم. 
لاریجانی در پاسخ به سؤال دیگری درباره پوشیدن لباس سپاه پاسداران توسط 
همه نمایندگان مجلس و اینکه این همه لباس از کجا آمد، گفت: من در کنفرانسی 
در قطر بودم؛ وقتی می خواستیم سوار هواپیما شویم آقای جعفری به من گفتند 
آمریکا چنین تصمیم نااهلانه ای گرفته و سپاه پاسداران را متهم به نهاد تروریستی 

کرده. این برای من خیلی عجیب بود چون بخش نظامی ماست.
ماجرای پوشیدن لباس سپاه توسط نمایندگان

وی ادامه داد: در هواپیما در فاصله دو ساعت بحث کردیم که چه کار کنیم؛ گفتم 
بهترین راه است که به آمریکایی ها بگوییم اگر شما سپاه را تروریست می دانید همه 
ما سپاهی هستیم؛ ساعت ۱۱ شب همانجا گفتم با سپاه تماس بگیرند فردا 300 
تا لباس به مجلس بفرستند که انجام دادند و فردا همه مجلس بدون اینکه اطلاع 
داشته باشند لباس پوشیدند بدون اینکه یک نفر اعتراض داشته باشد و نمایش 
دادند که اگر شما به نقش نهاد امنیتی و نظامی ما توهین بکنید، ما پشت سر آن 

هستیم.
تلخ ترین و شیرین ترین خاطرات تان در مجلس چه بود ؟

رییس مجلس در پاسخ به این سؤال که تلخ ترین و شیرین ترین خاطرات تان در 
مجلس چه بود، گفت: یکی دو حادثه برای من خیلی تلخ بود. موقعی که برنامه 
پنجم را مجلس تصویب می کردیم در اواخر آن یکی از دوستان گفت که برای آیت الله 
هاشمی حادثه ناگواری رخ داده؛ من جلسه را رها کردم و آمدم دفتر؛ پیگیری کردم 
و متوجه شدم که ایشان رحلت کرده اند. خیلی متأثر شدم چون در چهل و خرده ای 
سال بعد از انقلاب، من با ایشان غالباً محشور بودم. ایشان خیلی به انقلاب خدمت 

کرد.
لاریجانی ادامه داد: یکی هم در مورد شهید حاج قاسم سلیمانی بود؛ من در قم 
بودم؛ شبانه کارهای زیاد مجلس مانده بود و تا صبح طول کشید. نماز صبح را که 
خواندم یکی از محافظان گفت که حادثه ای برای حاج قاسم رخ داده. من با هراس 
دیدم بله این حادثه رخ داده است و مثل اینکه سقف ساختمان روی سرم آمد. همان 
جا لباس پوشیدم به سمت تهران آمدم بین راه با آقای حجازی صحبت کردم و ایشان 

گفتند حضرت آقا گفتند ساعت ۱۱ خدمتشان بیاییم.
از  را  بازنشستگان  برای روستاها و همسان سازی حقوق   وی سرمایه گذاری 
خاطرات شیرین خود عنوان کرد و ادامه داد: هر وقت حاج نصرالله می آمد تهران 
با ایشان جلسه طولانی داشتیم. یک روز حاج قاسم سلیمانی گفتند می خواهیم 
منزل شما بیاییم. شب شام خدمتشان بودیم؛ دیدیم عماد مغنیه، نصرالله و قاسم 

سلیمانی آمدند. شب شیرینی برای من بود و برایم خیلی جذاب بود.

علی لاریجانی:

بازی بهم زن ها وارد شدند؛  مجلس پایگاه اصلی دموکراسی و مردم سالاری است

قالیباف گرفتار مثلث احمدی نژادی ها
آیا شناس قالیباف برای ریاست مجلس کم شده است؟

شاید اگر دو ماه پیش سوال می شد که رئیس مجلس یازدهم چه کسی خواهد 
بود با اطمینان بیشتری می شد پاسخ داد؛ آن روز تنها یک اسم به گوش می رسید 
و آن »محمدباقر قالیباف« بود اما کم کم تحرکات رقبا و پیدا شدن سر و کله اسامی 

دیگر، لبخند رضایت  را روی صورت آقای خلبان کم رنگ تر کرد .
هرچه به آغاز کار مجلس یازدهم  نزدیک می شویم معادلات سیاسی درباره 
سرانجام کرسی ریاست پیچیده تر می شود. جدال و کشمکش های روزهای قبل 
از ا نتخابات ۲ اسفند حالا به دعوای قدرت تبدیل شده است و  زبانه های اختلاف 

و ائتلاف بر سر اینکه چه کسی رئیس باشد هر روز ارتفاع بلندتری پیدا می کند.
شاید اگر دو ماه پیش سوال می شد که رئیس مجلس یازدهم چه کسی خواهد 
بود با اطمینان بیشتری می شد پاسخ داد؛ آن روز تنها یک اسم به گوش می رسید 
و آن »محمدباقر قالیباف« بود اما کم کم تحرکات رقبا و پیدا شدن سر و کله اسامی 
دیگر، لبخند رضایت  را روی صورت آقای خلبان کم رنگ تر کرد تا جایی که امروز 
کفه ترازو به نفع رقبا سنگینی می کند و همین موضوع شهردار اسبق تهران را وادار 

کرده است تا برای نشستن در راس قوه مقننه شهر به شهر به دنبال رای باشد.
میدان داری بازی بهم زن ها

پایداری ها که در اردوگاه اصولگرایی به »بازی بهم زن ها« یا »بچه شلوغ  کن ها« 
معروف بودند این بار برای نو اصولگرایان دردسرساز شدند.

درحالی  که تصور می شد در این بازی »مرتضی  آقا تهرانی« به عنوان اصلی ترین 
کاندیدای این طیف برای ریاست وارد میدان شود و در قد و قامت رقیب قالیباف 
ظاهر شود و در نهایت با گرفتن سهمی بیشتر کنار بنشیند مانند آنچه در دقایق آخر 

انتخابات بر سر لیست واحد افتاد اما بازی آنها به گونه  دیگری رقم خورد.
پایداری ها این بار به جای آنکه خود گزینه ای مطرح کنند به سراغ رقبای پر و پا 
قرص تری رفتند تا آنها را با یکدیگر هم کاسه کنند و خوابی را که شورای ائتلاف 
اصولگرایان برای مجلس یازدهم دیده بود را آشفته کنند. از همین رو بود که 
زمزمه های جلسات »صادقی محصولی« قائم مقام دبیرکل جبهه پایداری با حلقه 
احمدی نژادی ها به گوش رسید. هرچند این جلسات واکنش زیادی به دنبال 
داشت و بسیاری از اصولگرایان به ویژه حامیان قالیباف به آن تاختند اما هرچه بود 

کار خودش را کرد و زحمت قالیباف با »ائتلاف نه به قالیباف« چندین برابر شد.
مثلث برمودای احمدی نژادی ها 

 »ما نبودیم تکلیف ریاست مجلس یازدهم همان دو ماه پیش مشخص شده 
بود« این را یکی از همان وزرای دولت احمدی نژاد می گوید که امروز جمع شان در 
مجلس یازدهم جمع شده است. از همان اول هم قصد نداشتند زیر پرچم قالیباف 
سینه بزنند برای همین هم بود که زیر بار لیست اصولگرایان با سرلیستی قالیباف 
نرفتند و وقتی هم که از دروازه های بهارستان عبور کردند، گفتند برای ریاست 

گزینه خودشان را معرفی خواهند کرد.
و محمود عباس زاده  زاهدی  فریدون عباسی،  نبود،  کاندیداهایشان هم کم 
مشکینی از یک سو و  نیکزاد، حاجی بابایی و شمس  الدین حسینی از سوی دیگر 
برای ریاست از دل وزرای احمدی نژاد قد علم کردند اما از آنجا که به گفته مشکینی 
برای معرفی گزینه اصلی ساز و کار رای استمزاجی را تعریف کرده بودند این روزها  
تنها مثلث حاجی بابایی، نیکزاد و شمس الدین حسینی است که بیشتر از همه 
مطرح می شود؛ البته آنطور که گفته می شود رقابت میان حاجی بابایی و نیکزاد 

بیشتر است و حتی کفه ترازوی حاجی بابایی سنگین تر هم شده است.
شوک میرسلیم 

از همان روز اول اعلام نتایج انتخابات و پیروزی لیست اصولگرایان این حدس و 
گمان وجود داشت که رقابت برای کرسی ریاست رقابت میان قالیباف و میرسلیم 
است؛ هرچند این گمانه زنی ها وجود داشت که در نهایت توافقی میان این دو 
صورت خواهد گرفت و احتمالا میرسلیم به نفع قالیباف و با گرفتن امتیازی مانند 
ریاست مرکز پژوهش های مجلس از خیر ریاست بگذرد اما تجربه انتخابات ۹۶ 
نشان می داد که بعید است میرسلیم تن به چنین موضوعی بدهد. گمانه زنی ها 
در  تهران  منتخب  این  کنایه های  که  تقویت شد  وقتی  میرسلیم  ریاست  برای 
اظهاراتش بیشتر شد که تنها یک مخاطب داشت و آن شهردار اسبق تهران بود 

که شاخص ترین آن وقتی بود که سودای ریاست جمهوری قالیباف را نشانه رفت.
موضوع فقط به اظهارات میرسلیم ختم نشد و آنطور که از صحبت های اسدالله 
بادامچیان دبیرکل حزب موتلفه مشخص بود گویا قرار است موتلفه اشتباه خود 
در انتخابات ریاست جمهوری سال ۹۶ را که ۲۴ ساعت قبل از انتخابات پشت 
کاندیدای خود را خالی کرد و با نامه ای از ابراهیم رئیسی حمایت کرد را جبران و تا 

لحظه  آخر از کاندیدای موتلفه برای ریاست مجلس حمایت کند.
اما شوک میرسلیم وقتی وارد شد که او در جلسه پایداری ها و احمدی نژادی ها 

شرکت کرد و با آنها درباره آینده ریاست مجلس یازدهم به توافق رسید.
حضور میرسلیم در جلسه وزرای احمدی نژاد به معنای ائتلاف است؟

ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا درباره کاندیداتوری میرسلیم به خبرآنلاین 
می گوید: آقای میرسلیم کاندیدای حزب موتلفه اسلامی است و اگر این حزب 
اعلام کند با فلان افراد یا جریان های درون مجلس برای ریاست آقای میرسلیم، 
ائتلاف کنیم، آن وقت می توان گفت که ائتلافی صورت گرفته اما اینکه آقای 
میرسلیم در جلسه ای بوده که افراد یا جریان های دیگر هم حضور داشتند که حالا 
قبلا هم وزرای آقای احمدی نژاد بودند، به معنای ائتلاف آقای میرسلیم با جناح 
احمدی نژاد نیست. او ادامه می دهد: در عین حال تصور نمی کنم آقای میرسلیم 
اینکاررا انجام دهند هرچند ایشان در تدارک جلب نظر برخی نمایندگان مجلس 
یازدهم است و این موضوع امری طبیعی است اما اینطور نیست که بخواهد با 

افرادی همچون جریان آقای احمدی نژاد ائتلاف کند.
ایمانی در واکنش به موضوع که »به نظر می رسید مصطفی میرسلیم و محمدباقر 
قالیباف در مجلس به یکدیگر نزدیک شوند اما حالا عکس موضوع اتفاق افتاده«، 
می گوید: به هرحال ایشان می خواهد کاندیدای ریاست مجلس شود و هرکس به 

دنبال این پست است هر تلاشی می کند.
احمدی نژاد جریانی در داخل پارلمان دارد؟

این تحلیلگر سیاسی اصولگرا ادامه می دهد: زمانی هم که آقای لاریجانی می 
خواستند رئیس مجلس شوند حتی مطرح بود که با جریان اصلاح طلب هم 
رایزنی کردند؛ بنابراین آقای میرسلیم هم تلاش خود را می کند اما این کار به 
معنای ائتلاف با سایر جریان ها نیست. از سویی من هنوز نمی دانم آقای احمدی 
نژاد جریانی درون مجلس یازدهم دارد یا خیر؛ این موضوع هم محل بحث است و 
من فکر نمی کنم اینطور باشد. او می گوید: به هرحال جلب نظر منتخبان مجلس 
برای رسیدن به کرسی ریاست با ائتلاف کردن کاملا متفاوت است. ائتلاف به این 
معناست که از نظر سیاسی با جریان یا طیفی یکی شود اما افراد در جریان جلب 
نظر نمایندگان ممکن است به دنبال جلب نظر چهره های اصلاح طلب و مستقل 

مجلس هم باشند و این به معنای یکی شدن و دادن امتیاز به آنها نیست.
اتفاقات پشت پرده این روزها در گعده دولتمردان احمدی نژاد، قالیبافی ها، 
سنتی های اصولگرا و ...هرچه که هست چندان به نفع قالیباف پیش نمی رود، 
گرچه نمی توان پیش بینی کرد که این ائتلاف های قبل انتخابات هیات رئیسه 
تا لحظه آخر پابرجا بماند اما سردار اصولگرا برای رسیدن به کرسی شماره یک 

پارلمان یازدهم ندارد.

روز جهانی قدس ابتکار بی نظیر امام خمینی)ره( به شمار می رود 
که به یک جریان ضداستکباری علیه مستکبران و در صدر آنها 
رژیم صهیونیستی تبدیل شد. در این روز مسلمانان جهان؛ ترور،  
غصب سرزمین و شکنجه بی گناهان را در سرزمین های اشغالی 
که به وسیله رژیم صهیونیستی اعمال می شود، محکوم می کنند و 

نابودی استکبار و نابودی کفر را فریاد می زنند. 
فلسطین سرزمین فرستادگان الهی و نخستین قبله مسلمانان به 
شمار می رود، سرزمینی که به دلیل جایگاه ویژه ای که دارد، همواره 
مورد تهاجم اشغال گران بوده است. بیش از هفت دهه از اشغال 
سرزمین فلسطین و تشکیل رژیم صهیونیستی می گذرد و اشغال 
قدس شریف بزرگترین مصیبتی است که در تاریخ معاصر با دسیسه 
استعمار بر امت اسلامی وارد شد، به طوری که تاکنون صهیونیست 
ها توانسته اند، بیشترین نواحی این سرزمین را به اشغال خود 
درآورند. امروز که ۷۲ سال از آن واقعه شوم یعنی بنیانگذاری دولت 
استعمارگران  دست  به  اسلامی  کشورهای  قلب  در  صهیونیسم 
می گذرد، همگان بر این باورند که این حرکت مزدورانه آنها نه از سر 
اجبار و ناچاری، بلکه تا حدودی با اهدافی عجین بوده که فقط 
افرادی آن را درک می کنند که نقش مخرب، تأثیرگذار و بر هم زننده 
آنها را در محاسبات سیاسی و اقتصادی می دانند. آوارگی مردم 
فلسطین از ۱۹۴۷ میلادی آغاز می شود و در روز نکبت در ۱۹۴۸ 
میلادی اوج می گیرد. در آن روز ۶۵0 هزار فلسطینی از خانه و 
کاشانه خویش آواره می شوند. امروزه حداقل بیش از ۴ میلیون آواره 
فلسطینی وجود دارند که بخش وسیعی از آنان هنوز در اردوگاه ها 
از  انبوهی  آوارگی،  این سال های  تمام  در  آنها  زندگی می کنند. 
زخم های ماندگار را با خود داشته، دارند و از مصائب آن رنجورند. 
از این رو ملت بزرگ اسلامی نبایستی در برابر ظلمی که به صورت 
روزانه از طرف دشمن جنایتکار بر فلسطینیان روا می شود، بی 
تفاوت و ساکت بمانند و می بایست در کنار دردها و رنج های جانکاه 
آنها قرار گیرند و به طور مرتب بر حمایت همه جانبه از مردم مظلوم 
این سرزمین بپردازند. مسلمانان روزه دار در سراسر جهان در آخرین 
جمعه ماه مبارک رمضان، راهپیمایی روز جهانی قدس را باشکوه 
خاصی برگزار می کنند و با شعارهای »الله اکبر، مرگ براسراییل و 

مرگ بر آمریکا« فریاد عدالت خواهی و ظلم ستیزی سر می دهند.
اندیشه امام خمینی)ره( در رویارویی با معادلات استکبار

رژیم  با  رویارویی  معادله  به  خمینی)ره(  امام  تفکر  و  اندیشه 
این  در  را  جدی  تحولات  و  دمید  دوباره  روحی  صهیونیستی، 
مسیر ایجاد کرد. تا آن هنگام برتری نظام رژیم صهیونیستی یکی 
تهدیدی  بود که هر  رژیم  این  پایه های ساختاری  از مهمترین 
را به نفع خود یکسره می ساخت. این موضوع سبب شد تا یک 
حرکت فراگیر مردمی در داخل فلسطین و سرتاسر جهان اسلام 
بر پایه راهبرد و تفکر امام خمینی)ره( آغاز شود که معادله های 
رمضان ۱3۵۸  در  راحل  امام  ساخت.  دگرگون  را  استکبارگران 
رژیم  رحمانه  بی  جنایات  از  ای  تازه  دور  شروع  با  خورشیدی 

صهیونیستی در لبنان در پیامی روز جمعه آخر ماه مبارک رمضان 
را به عنوان »روز جهانی قدس« تعیین کردند و عموم مسلمانان 
جهان را به همبستگی اسلامی در این روز فراخواندند. انتخاب 
یک روز به عنوان روز قدس تنها در بستر اندیشه های ناب اسلامی 
امام خمینی)ره( قابل تبیین خواهد بود. افق نگاهی که با تکیه بر 
قدس و آزادی آن، نابودی همه استکبار را مدنظر داشته و برقراری 
حکومت جهانی اسلام را هدف قرار داده است. مروری بر سخنان 
بنیانگذار جمهوری اسلامی، عمق روشن بینی اعتقادی، آگاهانه و 
مسوولانه ایشان را نمایان تر خواهد کرد. آنجا که می فرمایند: »روز 
قدس یک روز جهانی است و روزی نیست که اختصاص به قدس 

داشته باشد. روز مقابله مستضعفان با مستکبران است.«
شرایط منطقه و فلسطین قبل از پیروزی انقلاب

انقلاب اسلامی ایران در شرایطی به پیروزی رسید که موضوع 
فلسطین در آستانه حذف از جغرافیای جهان اسلام قرار گرفته بود، 
به جز انبوه توطئه های صهیونیسم جهانی، آنچه بیش از همه شرایط 
را ناامیدکننده کرده بود، یأس و احساس سرافکندگی ملت های 
منطقه در نتیجه شکست های مکرر ارتش های عربی در برابر رژیم 
صهیونیستی بود. دلیل این شکست ها هم چیزی جز تکیه بیش از 
اندازه به قومیت گرایی و نادیده انگاشتن مفاهیم اسلامی در انتخاب 
موضوع  از  عربی  سران  سیاسی  برداری  بهره  نیز  و  مبارزه  شیوه 
پایداری  برای تضمین  اینکه سران عرب  ویژه  به  نبود.  فلسطین 
فلسطین  مردم  آرمان  کردن  قربانی  جز  ای  چاره  خود  سیاسی 
نداشتند. از طرفی شرایط داخلی فلسطینی ها نیز چندان مناسب 
نبود. ابزار و شیوه مبارزه هر چند یک موضوع قابل تقدیر به شمار می 
رفت اما کارآیی چندانی نداشت به ویژه اینکه اصلی ترین سازمان 
مقاومت فلسطین در آن زمان به بخشی از پروژه سازش تبدیل شد. 
در بیرون از مرزهای سرزمین های اشغالی نیز، رژیم صهیونیستی با 
اشغال کشورهای عربی توانسته بود، عمق امنیتی خود را گسترش 
دهد و با تخریب منازل فلسطینی ها، کوچ اجباری آنان به اقدامات 
نسل کشی خود ادامه می داد. اعراب تنها کاری که می توانستند 
انجام دهند یا صدور بیانیه یا درخواست از سازمان های بین المللی 
و حتی خود صهیونیست ها برای توقف نسل کشی ها بود. مجموعه 
این عوامل باعث شد تا سرخوردگی شدیدی ایجاد شود و ملت های 
منطقه به دلیل نداشتن یک الگوی ثابت و موفق در مبارزه خود 
برپایی مراسم راهپیمایی روز  از  تا پیش  ناامید شوند.  و  سردرگم 
جهانی قدس، مسأله فلسطین بیشتر عربی و منطقه ای بود اما پس 
از اعلام روز جهانی قدس و تحریک احساسات جهانی علیه جنایات 
و اقدامات رژیم صهیونیستی، فلسطین از مسأله ای صرف عربی 
خارج شد و جنبه ای جهانی یافت، به گونه ای که از خاورمیانه تا 
آمریکای لاتین، ملت ها و دولت های آزاده، همواره جنایات رژیم 
صهیونیستی را محکوم کردند که این بیدارسازی جهانی و گسترش 
روحیه ضد صهیونیستی از تبعات روز جهانی قدس است. حضرت 
آیت الله خامنه ای مقام معظم رهبری با اشاره به جهانی شدن 

مسأله فلسطین فرمودند: »تظاهرات بزرگ و صمیمی مردم در قلب 
پایتخت های اروپایی و شهرهای آمریکا، اقدام شجاعانه رؤسای 
چند دولت در آمریکای لاتین، همه و همه نشانه آن است که دنیای 
غیرمسلمان نیز هنوز به دست نیروهای شرآفرین و فسادآفرین که نام 
قرآنی آنها شیطان است به طور کامل تسخیر نشده و هنوز میدان 

برای جولان حقیقت، باز است.«  
زمینه های پیدایش انتفاضه

انتفاضه، قیام مردم فلسطین در سرزمین  های اشغالی است. 
مردم فلسطین پس از تشکیل دولت رژیم صهیونیستی، یا آواره 
شدند یا در سرزمین  های خود که تحت اشغال و حاکمیت رژیم 
صهیونیستی درآمده بود، باقی ماندند. در ۱۹۸۷ میلادی قیام 
مردم فلسطین به صورت یکپارچه در درون سرزمین  های اشغالی 
با پرتاب سنگ به طرف سربازان اشغالگر آغاز شد که نشان دهنده 
یأس مردم از اقدامات دیپلماتیک کشورهای عربی و گروه  های 
انشعابی  شاخه  که  اسلامی «  جهاد  »جنبش  است.  سازشکار 
»اخوان المسلمین « است و به رهبری فتحی شقاقی در  ۱۹۸0 
میلادی تشکیل شد و از گروه  های فعال در مبارزه مردم فلسطین 
علیه صهیونیست به شمار می رفت. تشکیل این جنبش را می  توان 
از بازتاب  های انقلاب اسلامی دانست که از اصولی مانند جهاد، 
شهادت و فداکاری در راه هدف بهره می  گرفت، در واقع می  توان 
گفت »جهاد اسلامی « که معتقد به شیوه مبارزه مسلحانه بود در به 
راه انداختن انتفاضه نقش مهمی داشت و از رهبران آن محسوب 
می  شود. یکی دیگر از گروه های مبارزی که پس از شروع انتفاضه 
به وجود آمد، حماس یا حرکت مقاومت اسلامی بود که به زودی به 
صف مبارزات مردم پیوست. به گزارش ایرنا ،انقلاب اسلامی ایران، 
موجب احیای اسلام و بیداری مسلمانان شد و خودباوری را در 
فلسطینی ها تقویت کرد و آنان را به برخورداری از توانایی لازم برای 
گرفتن حق خویش آگاه ساخت. مسلمانان فلسطینی، ایرانیان را 
در پیش و پس از پیروزی انقلاب اسلامی در کنار خود یافتند و به 
پوشالی بودن قدرت آمریکا در حمایت از رژیم پهلوی ایران آگاه 
شدند. ظلم و ستم رژیم صهیونیستی از جمله مواردی بود که به 
انتفاضه انجامید. شهید فتحی ابراهیم شقاقی در این باره گفت: 
»انتفاضه... پاسخی بود به اشغال گران و اعمال سرکوب و طغیان و 
تکبر آنان و اقدامات شان در ویران سازی منازل، مصادره زمین ها، 
اسکان یهودیان و ساختن شهرک ها، شکنجه مبارزان، دستگیری 
و تبعید و ترور و شکستن استخوان های آنان، نابود کردن اقتصاد 
فلسطین و زیر سازهای جامعه، دزدیدن آب ها، تحمیل مالیات 
و جرایم سنگین، تعطیل مدارس و دانشگاه ها، جلوگیری از کار 
و کسب، نادیده گرفتن حقوق انسانی و سیاسی و سایر اقدامات 
مربوط به مجازات دسته جمعی.« یأس و ناامیدی از دولت های 
عرب و ناتوانی گروه های نظامی و سیاسی در نجات فلسطین 
از دیگر موارد انتفاضه فلسطینیان به شمار می رود. قیام مردم 
فلسطین یا انتفاضه، ضربه های مهلکی را بر رژیم صهیونیست 

وارد ساخت که از آن جمله می توان به این امر اشاره کرد که وقوع 
انتفاضه و ناکامی این رژیم در سرکوب آن، صلح خواهی را در رژیم 
صهیونیستی به شدت تقویت کرد به گونه ای که این گرایش به 
صلح، موجب تأسیس مجلس صلح و امنیت در این رژیم شد. 
همچنین  بود.  دهنده  تکان  آنها  برای  انتفاضه  سرکوب  هزینه 
انتفاضه موجب بالا گرفتن اختلاف میان مسوولان صهیونیست و 
پدید آمدن شکاف آشکار میان احزاب آنها از یک سو و میان آنان و 

آمریکا از طرف دیگر شد.
فلسطین امروز

تأثیر انقلاب اسلامی بر فلسطین به آنچه گذشت، پایان نمی 
یابد، بلکه نظام اسلامی که پس از پیروزی انقلاب اسلامی در ایران 
شکل گرفت، به صورت بهترین نمونه و مهم ترین خواسته سیاسی 
پایی  بر  برای  مبارزان  این  آمد.  در  فلسطینی  مسلمان  مبارزان 
حکومت اسلامی، به شیوه های قهرآمیز و مسلحانه مانند جنبش 
روی  حماس  چون  جویانه  مسالمت  های  راه  یا  اسلامی  جهاد 
آوردند. جنبش اسلامی فلسطین، همانند انقلاب اسلامی ایران، 
از مسجد و اماکن دینی سرچشمه می گیرد و به همان جا ختم می 
شود و از این روست که انتفاضه را »انقلاب مساجد« نیز گفته اند. 
امروزه مسلمانان به توانایی اسلام در بسیج عمومی آگاه شده و به 
ناکارایی شیوه های روشنفکرنمایان غرب زده برای نجات فلسطین 
پی برده اند. تولد و موجودیت برخی گروه های مبارز فلسطین، 

چون جهاد اسلامی و حماس، وامدار انقلاب اسلامی است.
نتایج و دستاوردهای روز قدس

از نتایج و دستاوردهای روز قدس، می توان به بیداری اسلامی 
در جهان اشاره کرد که امروزه جوامع مختلف را به حرکت واداشته 
است، به گونه ای که می توان ادعا داشت، پیام های انقلاب اسلامی 
از طرق مختلف و به صورت خاص در قالب راهپیمایی های روز 
قدس، بسترهای لازم را برای تحول در جوامع مختلف آماده کرده 
تا خیزش گسترده ملت های مسلمان علیه رژیم صهیونیستی و 
حامیان آن رژیم در بیداری اسلامی به نمایش گذاشته شود. پس از 
نامگذاری آخرین جمعه ماه مبارک رمضان به عنوان روز قدس و لزوم 
دفاع از مردم فلسطین، مسلمانان نیز با تأسی از رهبر و امام امت، 
همه ساله در این روز در اقصی نقاط جهان راهپیمایی باشکوهی را 

برگزار و با آرمان های امام راحل تجدید میثاق می کنند.
روز جهانی قدس در کلام امام خمینی)ره(

»مساله قدس... یک مساله خصوصی به یک کشور و یا یک 
مساله مخصوص به مسلمین جهان در عصر حاضر نیست، بلکه 
حادثه ای است برای موحدین جهان و مؤمنان اعصار گذشته و 
حال و آینده.« »ما اکنون نیز تکرار می کنیم که تا ملت های اسلام 
و مستضعفان جهان بر ضد مستکبران جهانی و بچه های آنان 
خصوصاً اسرائیل غاصب قیام نکنند، دست جنایت کار آنان از 
کشورهای اسلامی کوتاه نخواهد شد و این غده سرطانی از بیت 

المقدس و لبنان اخراج نخواهد گردید.

نتایج و دستاوردهای روز قدس؛

روز قدس، ابتکار آگاهانه امام خمینی)ره( در جهت بیداری اسلامی



زمان خداحافظی با پراید و 4۰۵ اعلام شد 
رئیس پلیس راهور نیروی انتظامی گفت: خودروهای پراید و پژو ۴0۵ تا نیمه نخست سال جاری از 
رده خارج می شوند. سردار کمال هادیانفر با بیان این مطلب اظهار کرد: یکی از اقدامات پلیس راهور 
در حوزه تصادفات کشور، پیگیری دلیل تصادفات در ۱۱ سال گذشته بود که بر اساس تجزیه و تحلیل 
مشاهده شد از گذشته فراوانی وسائل نقلیه کشنده در تصادفات پراید و ۴0۵ بوده است.وی ادامه 
داد: بر این اساس از مسیر تولید خارج شدن این دو خودرو از موضوعات جدی بود که در جلسات 
متعدد با معاون اول رئیس جمهوری و وزیر صنعت، معدن و تجارت و همچنین خودروسازان و سازمان 
استاندارد، به این نتیجه رسیدیم که تولید این خودروها باید متوقف شود. وی با بیان اینکه خودروی 
پراید ۱33 مرداد امسال از رده خارج می شود، گفت: از مرداد ماه به بعد دیگر خودرویی به نام پراید 
نداریم. البته در این بخش در جلسات متعدد از وزیر صنعت، معدن و تجارت و همچنین مدیرعامل 
سایپا خواستیم به جهت اینکه این وسیله در توان خرید قشر ضعیف است، خودروی جایگزین با ایمنی 

بیشتر تولید کنند.

کاهش ۲۷ درصدی اقدام به خودکشی دراسفندماه
مدیرکل دفتر سلامت روانی، اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
میزان فوت ناشی از خودکشی حدود ۶ در هر صد هزار نفر جمعیت است و بر اساس موارد ثبت شده 
در وزارت بهداشت، میزان اقدام به خودکشی در کشور در اسفند ۹۸ نسبت به سال ۹۷ حدود ۲۷ 
درصد کاهش یافته است. احمد حاجبی روز سه شنبه در نشست خبری ویدیو کنفرانس که از وزارت 
بهداشت برگزار شد، افزود: وزارت بهداشت آمار فوت ناشی از خودکشی را جمع آوری می کند، اما برای 
افزایش دقت آن با آمار پزشکی قانونی انطباق داده می شود و به آن آمار استناد می کنیم. آمار اقدام به 
خودکشی در فروردین ماه هنوز کامل نشده است، اما در این آمار هم کاهش نسبی نسبت به فروردین 
۹۸ وجود دارد.وی ادامه داد: آمار اختلالات روان شناسی در کشور در گروه سنی ۱۵ تا ۶۴ سال ۲3.۶ 

درصد است. شایع ترین اختلال با ۱۲.۷ درصد در کشور افسردگی است.

زنده شدن یک زن پس از۱8 ساعته در سردخانه 
مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی لرستان، گفت: ظهر روزدوشنبه  یک خانم ۴۲ ساله به 
علت ایست قلبی به سردخانه منتقل می شود اما دیروز صبح در حالی  که پزشک قانونی در حال صدور 
مجوز دفن بوده متوجه وجود علائم حیاتی در این فرد می شود.عبدالرضا شهبازی ا با بیان اینکه علت 
مرگ این فرد در پرونده پزشکی با توجه به معاینات ایست قلبی اعلام شده بود، افزود: پس از اعلام این 
خبر به خانواده فرد مورد نظر  آن ها پیگیر مراحل دریافت مجوز برای کفن و دفن بودند که صبح دیروز به  
آن ها اطلاع داده می شود که این خانم هنوز زنده  است.شهبازی با اشاره به اینکه پس از این موضوع 
فورا این فرد به بیمارستان منتقل می شود، تصریح کرد: تیم پزشکی اورژانس پس از انجام مراقبت های 
لازم این فرد را در اورژانس بیمارستان مدنی بستری می کنند.لازم به ذکر است که این بیمار پس از 

انجام موفقیت آمیز عملیات احیا همچنان تحت درمان است.

بازداشت شهردار ودو تن از اعضای شورای شهر اوشان فشم 
 با تلاش های حوزه قضایی بخش رودبار قصران و اقدامات و گزارش وزارت اطلاعات، دو تن از 
اعضای شورای اسلامی شهر، شهردار و احدی از کارکنان شهرداری اوشان فشم و میگون دستگیر 
شدند. به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه با تلاش های حوزه قضایی بخش رودبار قصران و اقدامات و 
گزارش وزارت اطلاعات، دو تن از اعضای شورای اسلامی شهر، شهردار و احدی از کارکنان شهرداری 
اوشان فشم و میگون دستگیر شدند.این گزارش حاکی است در این رابطه تحقیقات قضایی انجام و 

متهمان این پرونده با قرار متناسب قانونی روانه زندان شدند و تحقیقات تکمیلی ادامه دارد.

چه زمان می توان سهام عدالت خود را فروخت؟ 
رییس سازمان خصوصی سازی از امکان فروش سهام عدالت خبر داد. علیرضا صالح درخصوص 
مهلت 30 روزه مشمولان برای نحوه آزادسازی سهام به صورت مستقیم یا غیر مستقیم، توضیح داد: 
این مهلت 30 روز در نظر گرفته شده و تنها تا پایان ساعت ۲۴ روز ۸ خرداد مهلت برای این موضوع 
)انتخاب روش آزاد سازی( وجود خواهد داشت.رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: آزادسازی 
سهام عدالت به گونه ای خواهد بود که سهامداران ظرف ۶ ماه آینده بتوانند تا ۲0 درصد سهام خود 

را بفروشند.

سازمان سنجش: حذف سهمیه ها به کنکور ۹۹ نمی رسد 
رئیس سازمان سنجش گفت: لایحه ساماندهی سهمیه های کنکور توسط شورای عالی انقلاب 
فرهنگی تصویب نشده بنابراین سهمیه ها در کنکور ۹۹ حذف نمی شود. ابراهیم خدایی، رئیس 
سازمان سنجش آموزش کشور در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره آخرین مهلت ساماندهی 
سهمیه های کنکور گفت: چند ماه قبل سهمیه های کنکور ساماندهی و به شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ارسال شد.او افزود: از ارسال این لایحه به شورا هیچ نتیجه عملی ندیدیم، به همین دلیل 
سهمیه های کنکور در دفترچه راهنمای ثبت نام آورده شده است.خدایی ادامه داد: با توجه به این 

شرایط، حذف سهمیه ها به کنکور سراسری ۹۹ نمی رسد.

ماجرای بازداشت استاد دانشگاه شهید بهشتی 
دستیار ویژه وزیر علوم از تصمیم وزارت علوم برای پیگیری وضعیت بازداشت عضو هیات علمی 
دانشگاه شهید بهشتی خبر داد و گفت: تا زمانی که از حقیقت ماجرا مطلع نشدیم نباید تحت تاثیر 
احساسات و عواطف اظهارنظر کنیم.دکتر فریدون جعفری از تصمیم وزارت علوم برای پیگیری 
وضعیت عضو هیات علمی بازداشت شده دانشگاه شهید بهشتی به اعتبار وظیفه ساختاری خبر داد 
و گفت: پیگیری ما در وزارت علوم در این راستا است که آیا قوانین و مقررات در مورد احضار، جلب و 
یا بازداشت استاد مورد نظر رعایت شده است یا نه و تا حدودی هم در اصل ماجرا پی ببریم و بدانیم 
موضوع از چه قرار است.وی در خصوص روند رسیدگی وضعیت استاد بازداشت شده دانشگاه شهید 
بهشتی نیز گفت: من این موضوع را از کانال ستاد حقوق بشر قوه قضاییه پیگیری خواهم کرد چرا که 
دستیار ویژه وزیر در امور حقوق شهروندی، نماینده وزارت علوم در ستاد نیز هست. ضمن اینکه نامه 
نگاری نیز با حوزه های داخلی مرتبط وزارت علوم به منظور صورت خواهد گرفت تا حوزه ها براساس 

وظایف تخصصی خود در این زمینه عمل کند.

شهردار قم خواستارشد 

 لزوم نظارت دقیق و عادلانه بر 
اختصاص مالیات به شهر قم

 شهردار قم با ابراز گلایه از عدم نظارت عادلانه بر توزیع مالیات بین شهرداری ها 
و دهیاری های استان قم، گفت: علی رغم دارا بودن ۹۶ درصد جمعیت شهری از 

سهم ۷0 به 30 مالیات برخوردار بوده و نگاهی عادلانه به این مسئله وجود ندارد.
دکتر سیدمرتضی سقاییان نژاد در یک صد  و چهل و چهارمین جلسه رسمی و 
علنی شورای اسلامی شهر قم که با حضور مدیرکل امور مالیاتی استان قم برگزار 
شد، ضمن تشکر از تعامل شکل گرفته بین دو دستگاه، اظهار داشت: شهرداری 

یک بنگاه اقتصادی نبوده و باید به آن به عنوان یک نهاد خدماتی نگاه کرد.
شهردار قم ارائه خدمات به شهروندان را در سطوح مختلف یادآور شد و افزود: 
ما نیازمند فهم متقابل در مسائل مالیاتی بوده و باید سهم استان قم از مالیات بر 
ارزش افزوده مشخص شود تا بتوانیم در ارائه خدمات و اجرای پروژه های عمرانی 

توانمندتر عمل کنیم.
سقاییان نژاد با گلایه از عدم نظارت کافی بر تقسیم عادلانه مالیات، تصریح کرد: 
در اختصاص و توزیع سهم شهرداری شهر قم نسبت به روستاها نظارت کافی وجود 

نداشته و این مسئله مشکل آفرین شده است.
وی جمعیت شهری قم را ۹۶ درصد اعلام و بیان کرد: قم با دارا بودن بیشترین 
جمعیت شهری در کشور از کمترین سهم مالیات یعنی ۷0 به 30 برخوردار بوده 

درحالی که درصد اختصاص مالیات به تهران ۸۸ به ۱۲ است.
شهردار قم ادامه داد: سهم قم از مالیات بر ارزش افزوده نیز حدود ۲ و نیم درصد 
است در حالی  که دیگر کلان شهرها از ۱0 تا 30 درصد از مالیات بر ارزش افزوده 

برخوردار بوده و باید در این حوزه نیز بازنگری انجام شود.
سقاییان نژاد تعلق مالیات صنایع مستقر در قم را حق مردم قم دانست و تأکید 
کرد: آلودگی صنایع مستقر در قم سهم شهروندان قمی بوده و شهرداری موظف 
به ارائه خدمات به آن هاست درحالی که مالیات خود را به تهران پرداخت می کنند 
و این ناعادلانه است. وی به مسئله لزوم پرداخت مالیات سازمان های وابسته به 
شهرداری نیز اشاره و تصریح کرد: چگونه سازمان هایی که ارائه دهنده خدمات 
صرف هستند و در بعضی موارد مانند آتش نشانی و اتوبوسرانی زیان ده نیز به 
حساب می آیند باید مالیات پرداخت کنند؟! شهردار قم بازنگری بر قوانین موجود 
و تعامل بین اداره کل امور مالیاتی استان قم و شهرداری را لازم خواند و ابراز کرد: 
شهرداری از عوارض مردم اداره شده و پرداخت مالیات سازمان های وابسته به 

شهرداری کاری عبث بوده و توجیه قانونی ندارد.
سقاییان نژاد در ادامه به موضوع پیگیری اختصاص ۲۵درصد سهم تجاری 
منطقه پردیسان اشاره کرد و گفت: در جلساتی که با وزیر راه و شهرسازی طی 
هفته های گذشته برگزارشده برگرداندن حق عمومی مردم و تهاتر به روز خدمات 
ارائه  شده در پردیسان با زمین برای اختصاص مراکز تجاری در حال پیگیری بوده و 

نیازمند حمایت های استانی در این موضوع هستیم.
  

همزمان با روز جهانی ارتباطات و روابط عمومی  برگزارشد:

آئین گرامی  داشت روز ارتباطات و 
روابط عمومی در شهرداری قم

همزمان با روز جهانی ارتباطات و روابط عمومی، آئین گرامی  داشت این روز 
با حضور مدیران ارشد، روسای ادارات، مسئولین و کارشناسان روابط عمومی 

مجموعه های ستادی و اجرائی شهرداری قم برگزار شد.
مهدی کلانترزاده، مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم در این 
مراسم ضمن بیان مختصری از اقدامات و برنامه های انجام گرفته در مجموعه 
روابط عمومی شهرداری قم در طول ۱۶ ماه گذشته، توجه به اصول علمی و 
تخصصی این حوزه را مورد تأکید قرار داد و افزود: با توجه به مأموریت هایی که 
در حوزه های مختف برای روابط عمومی در نظر گرفته شده است، سعی شده تا با 
تفکیک وظایف و تخصصی شدن موضوعات به نحو مطلوبی ظرفیت های موجود را 
تقویت کنیم. وی ورود تخصصی به حوزه های جدید در امور مرتبط با روابط عمومی 
و ارتباطات در مجموعه شهرداری قم را یادآور شد و گفت: علاوه بر ادامه فعالیت 
حوزه های تبلیغات و رسانه، با تمهیدات اندیشیده شده برای راه اندازی اداره امور 
بین الملل به صورت جدی وارد فعالیت در حوزه بین الملل شده ایم و به دنبال 
ارتقاء جایگاه بین المللی شهر قم و حضور شهرداری قم در رویدادهای بین المللی 
هستیم. کلانترزاده توجه به امور مربوط به توسعه فردی و ارتقاء جایگاه علمی در 
روابط عمومی مناطق و سازمان ها را از دیگر برنامه های اجرایی مجموعه اداره کل 
ارتباطات دانست و ادامه داد: ورود به مباحث ارزشیابی، آموزش و توجه به ساز و 
کارهای استفاده از اصول علمی در عملکرد واحدهای مختلف از برنامه ها و وظایفی 
است که توسط اداره روابط عمومی به عنوان یکی از ادارات جدید زیرمجموعه اداره 

کل به آن پرداخته می شود.
مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم همچنین تفکیک تخصصی 
وظایف و مسئولیت ها در حوزه رسانه و ورود جدی به فعالیت در حوزه رسانه های 
نوین را از دیگر برنامه های انجام شده عنوان کرد و گفت: اداره رسانه های نوین به 
منظور استفاده از ظرفیت های موجود برای اطلاع رسانی و آگاهی بخشی عموم 

شهروندان در فضای سایبر و شبکه های اجتماعی تشکیل شده است.
وی توجه به درخواست های شهروندی و برقراری تعامل و ارتباط نزدیک و بدون 
واسطه شهروندان با مجموعه شهرداری را از دیگر سیاست های اجرایی اداره کل 
ارتباطات و امور بین الملل دانست و اذعان کرد: با تقویت ساختار مجموعه سامانه 
۱3۷ شهرداری قم در بخش های مختلف نیروی انسانی، سامانه های ارتباطی و 
نرم افزاری و همچنین بازخورد و پایش درخواست ها قدم های مناسبی برداشته 
شده است. مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم همچنین با تقدیر 
از فعالیت تمامی کارشناسان، مسئولان و رؤسای ادارات در تمامی مجموعه های 
تلاش  حاصل  را  شده  کسب  موفقیت های  قم،  شهرداری  اجرایی  و  ستادی 
تمامی فعالان این حوزه دانست و افزود: بدون شک سعی و تلاش در مجموعه 
روابط عمومی مدیریت شهری شهر کریمه اهل بیت)س( فرصتی مغتنم برای 

خدمت رسانی در جهت اطلاع رسانی و آگاهی بخشی عموم شهروندان است.
بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات مسئولین روابط عمومی مناطق و سازمان ها در 
فضایی صمیمی و دوستانه، قرائت میثاق نامه مجموعه ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری قم و پیام شهردار قم به مناسبت روز جهانی ارتباطات و روابط عمومی از 

برنامه های دیگری بود که در این مراسم اجرا شد.
به مقام خادم فقید رسانه ای شهر، مرحوم سید محمدحسین  ادای احترام 
موسوی همزمان با چهلمین روز درگذشت وی که در هنگام تصویربرداری اقدامات 
مرتبط با پیشگیری از ویروس کرونا دچار حادثه شده بود و تجلیل از خانواده آن 

مرحوم از دیگر برنامه های جانبی این مراسم بود.
در این مراسم همچنین ضمن تقدیر از فعالان و دست اندرکاران روابط عمومی 
مجموعه های شهرداری قم به صورت ویژه از مدیران شهری حامی روابط عمومی 

و مسئول روابط عمومی برتر در بین مناطق هشتگانه شهرداری قم تجلیل شد.
 

در راستای پیگیری میدانی مشکلات واحدهای صنعتی صورت گرفت:

بازدید استاندار قم از واحدهای 
شهرک صنعتی محمودآباد قم

استاندار قم در راستای پیگیری میدانی مشکلات سرمایه گذاران از تعدادی از 
واحدهای صنعتی شهرک محمودآباد قم بازدید کرد.

به گزارش روابط عمومی استانداری قم دکتر بهرام سرمست استاندار قم در این 
بازدید با اشاره به بازدید خود از این واحدهای صنعتی طبق برنامه ی "سه شنبه 
های اقتصادی" اظهار کرد: تحقق شعار جهش تولید  تنها با پیگیری مسئولان در 
راستای حل موانع تولید محقق می شود.استاندار قم ایجاد خطوط تولید جدید و 
توسعه ی واحدهای تولیدی و صنعتی را از سیاست های مدیریت استان دانست 
و افزود: مدیران دستگاه های مسئول موظف اند در راستای تحقق این هدف 

زیرساخت های لازم را در اسرع وقت فراهم کنند.
مقام عالی دولت در استان قم در این برنامه از مجموعه تولیدی صنعتی پاکشوما، 
شرکت بتن سبک کیمیای بهروزی، شرکت پرشین کاغذ و طرح توسعه شرکت 

امیدفنر واقع در شهرک صنعتی محمودآباد بازدید کرد.
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مردم ، خانواده خدا هستند . پس 
محبوب ترینِ مردمانْ نزد خداوند ، کسی 

است که به خانواده اش نیکی کند .

چهارشنبه -سی  ویکم اردیبهشت ماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5039

المعجم الأوسط : ج 5 ص 35٦ ح 55٤1

طرح:مهدی عزیزی

چرا مدارس پول والدین را پس نمی دهند؟!

از سوی دفاتر حضرات آیات مراجع تقلید ناصر مکارم 
شیرازی، لطف الله صافی گلپایگانی، جعفر سبحانی 
و سید محمدعلی علوی گرگانی، میزان زکات فطره 

امسال مشخص شد. 
مکارم  الله  آیت  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
شیرازی، بر اساس نظر این مرجع تقلید، زکات فطره 
امسال بر مبنای قوت غالب گندم، مبلغ ۱00 هزار 
ریال و بر مبنای قوت غالب برنج، مبلغ 300 هزار ریال 
اعلام شده است. مؤمنین در انتخاب هر یک از این 

موارد مخیر هستند.

لازم به ذکر است که بر اساس مساله ۱۶۹۲ رساله 
توضیح المسائل آیت الله مکارم شیرازی، زکات فطره 
بر تمام کسانی که قبل از غروب شب عید فطر بالغ 
و عاقل و غنی باشند واجب است، یعنی باید برای 
نفر  هر  هستند،  او  نان خور  که  کسانی  و  خودش 
به اندازه یک صاع )تقریباً سه کیلو( ازآنچه غذای نوع 
مردم آن محل است، اعم از گندم و جو یا خرما یا برنج 
یا ذرّت و مانند این ها به مستحق بدهد و اگر پول یکی 

از این ها را بدهد کافی است.
در  فقط  کسی  اگر  ایشان  فتوای  بنابر  ضمن  در 

افطار شب عید فطر میهمان دیگری باشد فطریه او 
به عهده خودش است. دفتر آیت الله لطف الله صافی 
گلپایگانی از مراجع تقلید نیز در اطلاعیه ای، میزان 

زکات فطره و کفاره روزه را اعلام کرد.
قبولی  آرزوی  با  که  است  آمده  اطلاعیه  این  در 
مرجع  نظر  گرامی،  روزه داران  عبادات  و  طاعات 
عالی قدر آیت الله العظمی صافی گلپایگانی، پیرامون 
میزان زکات فطره  و کفاره روزه به شرح ذیل می باشد: 
مؤمنان مبلغ معادل یک صاع )3 کیلوگرم( گندم یا 
برنج را به عنوان قوت غالب جهت زکات فطره بپردازند.

اطلاعیه ادامه یافته است: کفاره روزه غیرعمدی، 
برای هر روز، یک مد )حدود ۷۵0 گرم( طعام مثل 
گندم است و کفاره عمدی، برای هر روز افطار عمدی، 
اطعام ۶0 مسکین؛ هرکدام یک مد )حدود ۷۵0 گرم( 

طعام، مثل گندم پرداخت شود.
در اطلاعیه دفتر آیت الله جعفر سبحانی از مراجع 
تقلید آمده است: زکات فطره امسال بر مبنای قوت 
غالب گندم، مبلغ ۱00 هزار ریال و بر مبنای قوت 

غالب برنج، مبلغ 300 هزار ریال می باشد.
براساس اعلام دفتر آیت الله سید محمدعلی علوی 
گرگانی از مراجع تقلید، زکات فطره امسال بر مبنای 
قوت غالب )برای هر نفر سه کیلوگرم( که گندم  مبلغ 
۱00 هزار ریال و برنج مبلغ تقریبی ۵00 هزار ریال 
مخیر  آن ها  از  یک  هر  انتخاب  در  مؤمنین  است. 

هستند.

در آستانه عید سعید فطر:

میزان زکات فطریه از سوی مراجع تقلید اعلام شد

رئیس کل دادگستری استان قم گفت: در دوران مبارزه با ویروس کرونا ۵۲ 
درصد از جمعیت کیفری استان در قالب های مختلف آزاد یا به مرخصی رفته اند و 

این احکام تا رفع کامل آلودگی تمدید شده است.
حجت الاسلام علی مظفری در جلسه شورای معاونین دادگستری کل استان 
معاونین محترم در خصوص مرخصی  و  از دادستان  بنده  اظهار داشت:  قم 
زندانیان در دوران مبارزه با ویروس کرونا تقدیر و تشکر می کنم، دستگاه قضائی 
استان با زحمات شبانه روزی این عزیزان موجبات مرخصی یا آزادی زندانیان 
فراهم شد. وی گفت: در دوران مبارزه با ویروس کرونا ۵۲ درصد از جمعیت 
کیفری استان در قالب های مختلف آزاد یا به مرخصی رفته اند و این احکام تا رفع 
کامل آلودگی تمدید شده است و این فرصت خوبی است تا بشود مجازات های 
جایگزین حبس برای محکومین مالی در نظر گرفت، زندان فقط برای مجرمین 
حرفه ای است، کسانی که آزاد بودن آن ها به جامعه آسیب می رساند. رئیس 
کل دادگستری استان قم در ادامه گفت: در خصوص زندانیانی که با توجه به 
موضوع کرونا اخیراً آزاد شده اند به نیروی انتظامی ابلاغ شده است که اگر جرمی 
در استان صورت گرفت تحقیق شود آیا از مجرمین، از زندانیان آزاد شده اخیر 
بوده اند یا خیر تا کنون گزارشی مبنی بر این موضوع واصل نشده است و این 

موضوع نشان دهنده این است که حضور بعضی از زندانیان در زندان لازم نیست. 
وی در بحث پرونده های معوق اظهار کرد: دستگاه قضائی استان در خصوص 
پرونده های معوق بسیار خوب عمل کرد، اگر موضوع کرونا پیش نمی آمد تا نیمه 
اول سال ۹۹ هیچ پرونده معوقی نداشتیم، انشاالله با عادی شدن شرایط موضوع 
پرونده های معوق با قوت بیشتری پیگیری خواهد شد. حجت الاسلام مظفری 
در خصوص امنیت مخصوصاً سرقت نا فرجام از طلا فروشی در استان گفت: در 
جلسه شورای تأمین از فرمانده محترم نیروی انتظامی خواسته شد تا در کمترین 
زمان نسبت به شناسایی و دستگیری مجرمین اقدام نمایند، نباید مجرمین تا 
این حد جرئت پیدا کنند که امنیت استان را به مخاطره بیندازند، دادستان هم 
پیگیر موضوع هستند در ضمن باید موضوع پیشگیری از موضوع سرقت طلا 
فروشی ها، بانک ها و … در استان پیگیری و به نتیجه برسد. رئیس کل دادگستری 
و  گزاری  فاصله  رعایت  با  آتی  روزهای  در  انشاالله  پایان گفت:  در  قم  استان 
دستورالعمل های بهداشتی ملاقات های مردمی از سر گرفته خواهد شد. در 
ابتدای جلسه حجت الاسلام غریب، دادستان عمومی و انقلاب شهرستان قم و 
حجت الاسلام قربانی، رئیس شوراهای حل اختلاف استان استان قم گزارشی از 

عملکرد واحد تحت مدیریت خود را ارائه و نظرات و پیشنهاداتی را مطرح کردند.

رئیس کل دادگستری استان قم: در دوران مبارزه با کرونا؛

5۲ درصد از جمعیت کیفری قم از زندان آزاد یا به مرخصی رفتند

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم  خبرداد:

پلمب ۶ آرایشگاه مردانه متخلف 
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم از پلمب ۶ آرایشگاه مردانه متخلف در مرکز استان خبر داد و 
گفت: متصدی این واحد صنفی بر خلاف مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا واحد های صنفی خود را باز 

به مشتریانش خدمات ارائه می کردند. 
 سرهنگ  پیام کاویانی اظهارداشت: در ماه گذشته ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی استان در 
راستای ارتقاء امنیت اجتماعی و سلامت عمومی مردم برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا به بازدید و 

نظارت از واحد های صنفی در شهر قم پرداختند.
وی افزود: در این طرح مأموران اداره نظارات بر اماکن عمومی پس از ارزیابی های لازم، از ۲۵ باب 
واحد صنفی آرایشگاه مردانه در این طرح بازدید و ۶ واحد آرایشگاه مردانه را به علت نقض اقدامات 
پیشگیرانه ویروس کرونا توسط متصدیان و نادیده گرفتن ابلاغیه های صنفی پلمب و به متصدیان ۱0 

واحد صنفی اخطار و ۱۲ واحد تذکر لسانی دادند.
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم از شهروندان خواست، با معرفی صنوف متخلف از طریق 

شماره تلفن ۱۱0 پلیس را در تامین بهتر امنیت و پیشگیری از شیوع بیماری مهلک کرونا یاری کنند.

سخنگوی اورژانس ۱۱۵ قم؛
تصادف در محور کهندان به قم یک کشته برجای گذاشت 
فراهانی گفت: بر اثر تصادفی روز گذشته در محور کهندان به قم، یک دستگاه وانت، واژگون می شود 

که در این حادثه متاسفانه راننده وانت در دم فوت کرد. 
،مهدی فراهانی سخنگوی اورژانس ۱۱۵ قم گفت: برخورد اتوبوس با خودرو های ۲0۶، ۴0۵، تیبا و 

مگان در آزادراه قم-تهران نیز از دیگر حوادث استان بود که صبح  روزسه شنبه رقم خورد.
فراهانی افزود: در این مورد نیز اورژانس ۱۱۵ قم با پنج دستگاه آمبولانس به محل اعزام و هفت 
مصدوم را به بیمارستان های قم منتقل کرد که سه مصدوم به بیمارستان نکویی و چهار مصدوم نیز به 

بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند.
سخنگوی اورژانس قم در بخش دیگر سخنان خود گفت: در خصوص حریق گسترده صورت گرفته 
در قم نیز، اورژانس ۱۱۵ قم در کنار عوامل آتش نشانی در محل حاضر و ۲ تن نیرو های آتش نشانی را 

که دچار مصدومیت با گاز شده بودند را، به صورت سرپایی درمان کرد.

مدیرکل امور مالیاتی استان قم با تأکید بر لزوم 
بازگرداندن مالیات صنایع مستقر در قم به شهر قم 
سال ۹۸،  به  نسبت  سال ۹۹  فروردین  در  گفت: 
۱0۹ درصد افزایش در دریافت مالیات یعنی رشدی 

دو برابری داشته ایم. 
علیزاده اهوازی  روز دوشنبه با حضور در یک صد 
 و چهل و چهارمین جلسه رسمی و علنی شورای 

اسلامی شهر قم، به ارائه گزارشی از عملکرد این 
اداره کل پرداخت و اظهار داشت: متأسفانه ۱۱0 
واحد تولیدی مستقر در قم مالیات خود را به تهران 

پرداخت می کنند.
وی  با تأکید بر لزوم رسیدگی به پرونده صنایع 
برای  مجوز   ۵0 امروز  تا  افزود:  قم  در  مستقر 
تولیدی  واحد   ۱۱0 این  مالیات  بازگرداندن 

گرفته شده و در حال پیگیری این مسئله به صورت 
جدی هستیم. مدیرکل امور مالیاتی استان قم به 
به  وابسته  سازمان های  مالیات  پرداخت  موضوع 
امور  کل  اداره  گفت:  و  اشاره کرده  نیز  شهرداری 
مالیاتی استان قم آماده مذاکره با شهرداری برای 
حل قانونی این مشکل بوده و امیدواریم به نتایج 

مطلوبی دست پیدا کنیم.

مدیرکل امور مالیاتی استان قم تأکید کرد:
مالیات صنایع مستقر در قم به مردم منطقه بازگردانده شود 

برخی مدارس نسبت به بازگرداندن هزینه های اضافه و غیرآموزشی دریافت 
شده از والدین دانش آموزان در دوران تعطیلی مدارس مقاومت می کنند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: هنوز ما در 
مرحله مدیریت و کنترل بیماری بوده و به مرحله مهار 

کامل ویروس کرونا نرسیده ایم. 
یا اظهارنظر از برخی  در حالی که برخی خبرها 
تریبون ها القای کننده پایان بحران کرونا در برخی 
های  فعالیت  و  است  قم  جمله  از  کشور  مناطق 
اجتماعی و اقتصادی نیز به سرعت به حالت عادی 
و  بهداشتی  و رعایت نسبتی اصول  بازم می گردد 
دکتر  بازد،  می  رنگ  نیز  اجتماعی  گذاری  فاصله 
قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس  قدیر  محمدرضا 
تاکید دارد که شرایط هنوز عادی نشده است. وی 
در جلسه بررسی ویروس کرونا در استان قم اظهار 
داشت: شرایط هنوز عادی نشده و بزرگ ترین آفت 
عادی جلوه دادن شرایط است که باعث می شود، 
مردم فاصله گذاری فیزیکی را رعایت نکرده و تماس 
ها افزایش یابد. در همین حال از ماه نخست شروع 
بستری  به  مربوط  آمارهای  در کشور،  کرونا  بحران 

می  منتشر  سراسری  صورت  به  کرونا  قربانیان  و 
تلفات  نیز  و  آلودگی  میزان  دلیل  به همین  و  شود 
این بیماری در سطح استان قم بدرستی مشخص 
نیست.   قدیر در این سخنان همچنین از تلاش های 
ساماندهی  در  بهداشتی  معاونت  کارکنان  مستمر 
و  اول  مرحله  و  و هوشمند  فیزیکی  فاصله گذاری 
دوم غربالگری تقدیر کرد. رئیس اداره مراقبت مرکز 
نیز  بهداشت  وزارت  واگیردار  بیماری های  مدیریت 
دانشگاه  خدمات  تشریح  ضمن  جلسه،  این  در 
علوم پزشکی قم در مدیریت کووید۱۹، از اقدامات 
معاونت بهداشتی در بحث فاصله گذاری اجتماعی 
و غربالگری تقدیر کرد. حسین عرفانی خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر سیاست ما تشخیص بیماری، 

ایزولاسیون، قرنطینه و پیگیری بیماران است.
۱۳۵ نفر مشکوک و محتمل به کرونا درقم 

بستری هستند
از  همچنین  قم   پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 

پذیرش ۲0 بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی 
قم طی ۲۴ ساعت گذشته خبر داد و گفت: ۱۲ نفر 
از این تعداد در بیمارستان بستری شدند. محمدرضا 
قدیر اظهار کرد: طی ۲۴ ساعت گذشته و منتهی به 
30 اردیبهشت ماه، ۲0 نفر در مراکز درمانی قم با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا و یا مشکلات 
حاد تنفسی پذیرش شدند. وی افزود: ۱۲ نفر از این 
تعداد در بخش های بیمارستان ها بستری و مابقی 
پس از معاینه و بررسی در بخش اورژانس مراکز با 
شده اند.  مرخص  بهداشتی  و  دارویی  دستورات 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد: در شبانه 
روز گذشته، ۲۱ نفر از کل بیماران که طی روزهای 
توسط  بهبودی  از  پس  بودند،  بستری  متمادی 

پزشکان معالج از بیمارستان ترخیص شدند.
نفر   ۱3۵ حاضر  حال  در  گفت:  ادامه  در  وی 
مشکوک و محتمل به کرونا در قم بستری بوده که 30 

نفر آنها بدحال هستند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

هنوز به مرحله مهار کامل کرونا نرسیده ایم


